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Της Πάφου
Αδεσμευτος

Κ. Δρουσιώτης
Επιτυχία ΕΤΑΠ και συμμετοχή σε Ευρωπαϊκό πρό-
γραμμα Interreg Euro- Med, έργο  MED-routes με 
θέμα τον βιώσιμο πολιτιστικό τουρισμό…

Σελ. 05

Χ. Πατσαλίδης
Η σημασία και ο ρόλος του Προέδρου του Επ. Συμ-
βουλίου θα είναι καθοριστικός για την περαιτέρω 
ανάπτυξη και το μέλλον της Επαρχίας μας…

Σελ. 03

Χ. Σαββίδης
Θεωρώ ότι η αυτονόμηση του Γ.Ν Πάφου θα συμ-
βάλει ώστε το Νοσηλευτήριο να στελεχωθεί και να 
εξοπλιστεί με τρόπο ώστε να αναβαθμιστεί…

Σελ. 02

www.cosmosnews.com.cy

Νέα δεδομένα
Λιμανάκι

Παραλιακό

Για άλλη μια φορά η κακοκαιρία ανέδειξε 
την αναγκαιότητα λήψης μέτρων για την 
ασφάλεια των σκαφών που είναι ελλιμε-
νισμένα στο Λιμανάκι της Κάτω Πάφου. 
Φωνάζουν οι ψαράδες και οι ιδιοκτήτες 
σκαφών αναψυχής για την ακαταλληλότη-
τά του...

Σελ. 04

Γιατί η Γενική Εισαγγελία απέσυρε την 
υπόθεση του παραλιακού μετώπου της 
Πάφου, για την οποία κατηγορούμενοι 
ήταν πρώην και νυν μέλη του Δημοτικού 
Συμβουλίου Πάφου και άλλοι επαγγελ-
ματίες που είχαν σχέση με το έργο...

Σελ. 14

Αφιέρωμα 

Σελ. 16

Μια τουριστική κοινότητα με πλούσια παράδο-
ση και ιστορία…
Τόσα πολλά να θαυμάσει ο επισκέπτης πέρα 
από τα ξενοδοχεία και τις παραλίες της με το 
μοναδικό συνδυασμό θάλασσας τουριστικών 
υποδομών και φυσικού περιβάλλοντος…

Η βρύση και το πλυσταρκό στο Αναβαργός
Τα έθαψαν παλιότερα και τώρα τα ανακάλυψαν…

Όλους όσους αγαπούν την Πάφο αναμφίβολα τους χαροποίησε η πρόθε-
ση του Δήμου Πάφου να αναστηλώσει και αν αναδείξει την παλιά βρύση 
στο Αναβαργός η οποία όμως, ήταν γνωστό ότι υπήρχε και μάλιστα θά-
φτηκε μετά το 2008 σκοπίμως.
Με ανάρτηση του στα Μέσα Κοινωνικής Δικτύωσης την περασμένη εβδο-
μάδα ο Δήμος Πάφου ανέφερε, ότι “η Πέρα Βρύση της Πάφου στο Ανα-
βαργός μετά από πολλές δεκαετίες βγαίνει στο φως! Φρόντισε ο Δήμος 
Πάφου να γίνει ανασκαφή υπό την επίβλεψη του Τμήματος Αρχαιοτήτων 
και να βρεθούν οι βούρνες και η λίμνη που ήταν κάτω από σωρούς χρω-
μάτων. Είναι μνημείο της σύγχρονης ιστορίας μας. Θα συντηρηθεί και θα 
αναδειχθεί”...

Σελ. 07

ΚΕΟ

Ο γενικός διευθυντής της εταιρείας ΚΕΟ, η 
οποία, διαχρονικά στηρίζει την Κυπριακή 
κοινωνία, την Κυπριακή ύπαιθρο και γεωρ-
γία, την Κυπριακή κουλτούρα και συμβά-
λει στην βελτίωση της εικόνας της χώρας 
τόσο εντός όσο και εκτός Κύπρου...

Σελ. 19  

Πρόθεση και ενδιαφέρον Χρίστου Πατσαλίδη 
για τη θέση του Περιφερειάρχη… 

Ο πρώην Υπουργός και 
πρόεδρος του Πάφος 
2017 Χρίστος Πατσαλί-
δης εξέφρασε το ενδι-
αφέρον του να είναι υ-
ποψήφιος για πρόεδρος 
του Επαρχιακού Συμβου-
λίου στην Πάφο. Η ενδε-
χόμενη υποψηφιότητα 
του, μπορεί να αλλάξει 
τα μέχρι στιγμής δεδομέ-
να και το σκηνικό των ε-
κλογών. 

Σελ. 03

Τι φανερώνει ο προϋπολογισμός του Υφ. Τουρισμού
για το 2024 και τι συζητήθηκε στην επιτροπή 
οικονομικών της Βουλής…

Η Πάφος είναι η μοναδική επαρχία της Κύπρου, που σύντομα θα πε-
τύχει τον στόχο και θα έχει ολόχρονο τουρισμό εκτιμά ο Υφυπουργός 
Τουρισμού Κώστας Κουμή. Όπως ανέφερε το στο radiocosmos, η Πά-
φος κατάφερε να διορθώσει αρκετές από τις αδυναμίες που διαχρο-
νικά παρουσίαζε το τουριστικό προϊόν της χώρας. Έγιναν ανέφερε ο 
Υφυπουργός αρκετά έργα εξωραϊσμού στην Πόλη και την Επαρχία, τα 
οποία έχουν εκτιμηθεί από τους διοργανωτές ταξιδιών. 
Παράλληλα είπε, στο προσφερόμενο προϊόν της Πάφου έχουν προστε-
θεί και νέα στοιχεία, όπως οι πανεπιστημιακές σχολές που είναι πολύ 
θετικές εξελίξεις για τον τουρισμό, τα γήπεδα γκολφ, τα μονοπάτια της 
φύσης και γενικότερα ο εμπλουτισμός των εμπειριών που προσφέρο-
νται στους τουρίστες...

ΣΕΛ. 
05

Σελ. 04

Ολόχρονος τουριστικός προορισμός η Πάφος 

Κυκλοφοριακό έμφραγμα
Αγανακτισμένοι γονείς και ερ-

γαζόμενοι από την ταλαιπωρία που 
ζουν καθημερινά πλέον σε κάθε μετα-
κίνησή τους…

Αίτημα για συζήτηση του θέ-
ματος στην ολομέλεια του Δημοτικού 
Συμβουλίου με τη συμμετοχή όλων 
των εμπλεκομένων φορέων…

Αυξήθηκαν τα οχήματα στους δρόμους της Πάφου… 

ΣΕΛ. 
03

Συνέντευξη 

Χαράλαμπος Παναγιώτου   
Διευθύνων Σύμβουλος

 Κισσόνεργα
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Γιώργος Σαξατέ

Πολλές φορές ακούμε τις φράσεις χρηστή διοίκη-
ση, δημοκρατικές διαδικασίες, διαφανείς κλπ.

Όλα αυτά παίζουν καθοριστικό ρόλο και στην τοπι-
κή αυτοδιοίκηση και θα παίζουν ακόμα μεγαλύτερο 
όταν με το καλό θα εφαρμοστεί η μεταρρύθμιση. 
Η χρηστή διακυβέρνηση και η ισχυρή δημοκρατία 
είναι ζωτικής σημασίας για μια υγιή κοινωνία. Μια 
πόλη έχει καλή διακυβέρνηση και δημοκρατία όταν 
οι ηγέτες και οι θεσμοί της είναι υπεύθυνοι, διαφα-
νείς και υπόλογοι.
Όταν για παράδειγμα οι τοπικοί άρχοντες μιλούν 
για διαφανείς διαδικασίες και δημοκρατία, πρέ-
πει να λαμβάνουν υπόψη και τις διαδικασίες λή-
ψης αποφάσεων που χρησιμοποιεί ο Δήμος και 
πώς εκτιμά τις απόψεις των κατοίκων σε αυτές τις 
αποφάσεις.
Η εκλογή ενός τοπικού άρχοντα δεν σημαίνει ότι οι 
δημότες του παραδίδουν λευκή επιταγή και ο άρχο-
ντας είναι υποχρεωμένος να αφουγκράζεται την κοι-
νή γνώμη και το κοινό αίσθημα πριν προχωρήσει στην 
λήψη ακόμα και στην εφαρμογή μιας απόφασης.
Μέρος της χρηστής διακυβέρνησης είναι η διαχείρι-
ση των περιουσιακών στοιχείων και των οικονομικών 
του Δήμου με υπευθυνότητα. 
Ο Δήμος πρέπει να διασφαλίζει ότι τα οικονομικά 
του είναι σε θέση να καλύψουν την παροχή των βα-
σικών δημοτικών υπηρεσιών και επίσης να διατηρή-
σει την υφιστάμενη υποδομή του.  Αυτό σε μια προ-
ηγμένη κοινωνία πρέπει να περιλαμβάνει μεταξύ 
άλλων,  φροντίδα στο σπίτι, βιβλιοθήκες, αποκομιδή 
απορριμμάτων, ανακύκλωση, εγκαταστάσεις ανα-
ψυχής, κοινοτικά κέντρα και πάρκα και πολλά άλλα 
ανάλογα με την κατάσταση που επικρατεί στη χώρα 
αλλά και την οικονομική ευρωστία κάθε δήμου.
Και όμως βλέπουμε πολλές φορές οι αποφάσεις των 
Δήμων να έρχονται σε αντίθεση με τα θέλω των δη-
μοτών προκαλώντας αντιδράσεις και αναταράξεις 
μέσα στην τοπική κοινωνία.
Στον δικό μας δήμο έχει συμβεί αρκετές φορές αυτό, 
ιδιαίτερα σε θέματα που ακουμπούν ευαίσθητες 
χορδές των δημοτών και τα οποία πέρασαν με στε-
νή πολλές φορές πλειοψηφία μεταξύ των μελών του 
Δημοτικού Συμβουλίου.
Σε τέτοιες περιπτώσεις και από τη στιγμή που θέλου-
με να ονομαζόμαστε και να είμαστε έξυπνος, δημο-
κρατικός και διαφανής Δήμος, δεν θα ήταν καθόλου 
κακό να βρεθούν εκείνες οι διαδικασίες μέσα από τις 
οποίες θα δίνουμε το δικαίωμα έκφρασης στο δημό-
τη, αλλιώς μόνο κατ’ όνομα διαφανείς και δημοκρα-
τικοί είμαστε.

Η γυναίκα του Καίσαρα…

Παραπολιτικά
Σχόλια, σφήνες, σάτιρα 
και μικρές ειδήσεις, από 
την επικαιρότητα δοσμένα 
με χιούμορ και καυστική 
κριτική από τους συντά-
κτες του Αδέσμευτου...

ΣΕΛΙΔΕΣ 8, 9&10

  Επικαιρότητα
Συνολικά 12 εκατ. ευρώ θα 
διατεθούν σε τέσσερις Ομά-
δες Τοπικής Δράσης με στό-
χο την ανάπτυξη αγροτικών 
περιοχών, με βάση σχετικές 
συμβάσεις που υπογράφη-

καν την Τρίτη στο Υπουργείο Γεωργίας.

ΣΕΛΙΔΑ 6
Επικαιρότητα

Όλους όσους αγαπούν την 
Πάφο αναμφίβολα τους χα-
ροποίησε η πρόθεση του 
Δήμου Πάφου να αναστη-
λώσει την παλιά βρύση στο 
Αναβαργός.

ΣΕΛΙΔΑ 7

Αφιέρωμα
Μια τουριστική κοινότητα με 
πλούσια παράδοση και ιστο-
ρία… Τόσα πολλά να θαυμά-
σει ο επισκέπτης πέρα από 
τα ξενοδοχεία και τις παρα-
λίες της…

 ΣΕΛΙΔΑ 16

Αθλητικά
Δύσκολη έξοδος για την 
Πάφος fc που πάει στο Αμ-
μόχωστος Επιστροφή για 
να αντιμετωπίσει τη Νέα 
Σαλαμίνα. 

ΣΕΛΙΔΑ 23

Πολιτισμός
Ιστορίες και θέματα που α-
ναδεικνύουν την ιστορία, 
την παράδοση και τον πο-
λιτισμό της επαρχίας μας 
και όλη η πολιτιστική κίνη-
ση της Πάφου… 

ΣΕΛΙΔΑ 15

Αγγελίες
Αγγελίες εργασίας και ανακοι-
νώσεις που μπορεί να σας ενδι-
αφέρουν σε ένα δισέλιδο...

   
ΣΕΛΙΔΕΣ 20-21

ΣΑΝ
     ΣΗΜΕΡΑ...

1824-Γεώργιος Κουντουριώτης
Οι Κυβερνητικοί του Κουντουριώτη καταλαμβάνουν την Τριπο-
λιτσά, έδρα των Αντικυβερνητικών του Κολοκοτρώνη κατά τις 
εμφύλιες συγκρούσεις στη διάρκεια της Ελληνικής Επανάστα-
σης.

1971-Έξι κρατίδια του Περσικού Κόλπου ενώνονται και ιδρύουν 
το κράτος των Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων. Πρόκειται για τα 
Ντουμπάι, Αμπού Ντάμπι, Σαρζάχ, Φουτζάιρα, Αϊμάν και Ουμ 
αλ Κουάιν, τα οποία έως τότε συνδέονταν με τη Μεγάλη Βρε-
τανία με διμερή σύμφωνα προστασίας που είχαν συνάψει την 
περίοδο 1820-92.Ένα έβδομο εμιράτο, το Ρας αλ Κάιμα, εντά-

χθηκε στο νέο κράτος στις 10 Φεβρουάριου 1972.

1979-Νίκος Γκάλης
Ο Νίκος Γκάλης κάνει το ντεμπούτο του στο ελληνικό μπάσκετ 
με την ομάδα του Άρη και σημειώνει 30 πόντους σε αγώνα της 
ομάδας του με τον Ηρακλή.

2010
Ξεκινά η λειτουργία της εφαρμογής μηνυμάτων και τηλεφωνι-
κών συνδιαλέξεων Viber, που αναπτύχθηκε στο Ισραήλ από τον 
πρώην επικεφαλής της Υπηρεσίας Πληροφοριών του Στρατού 
Ταλμόν Μάρκο.
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“Η διαφήμιση 
είναι τυπωμένες 

πωλήσεις”

Daniel Starch
Διαφημιστής

ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ
ΣΑΒΒΑΤΟ02

ΔΙΑΝΥΚΤΕΡΕΥΟΝΤΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ ΠΑΦΟΥ

Εφημερ εύ ον τες Οδ ον τίατρ οι 
Οι Εφημερεύοντες Οδοντίατροι Πάφου για το Σαββατοκύριακο είναι:

ΣΑΒΒΑΤΟ 02/12/2023-ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΤΗΛ 99465386 
ΚΥΡΙΑΚΗ 03/12/2023-ΕΥΣΤΑΘΙΟΥ ΣΤΕΛΙΟΣ  ΤΗΛ 97604677

Χρήσιμα Τηλέφωνα

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26806060
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΠΑΦΟΥ  26803100
ΠΡΩΤΕΣΒΟΗΘΕΙΕΣ  26803145
ΠΥΡΟΣΒΕΣΤΙΚΗΠΑΦΟΥ  26806272
ΥΔΑΤΟΠΡΟΜΗΘΕΙΑ 26943045/99603622
ΑΗΚΠΑΦΟΣ  26206000
ΑΗΚΒΛΑΒΕΣ  1800
ΑΤΗΚΒΛΑΒΕΣ  80000197
ΑΡΧΗΓΕΙΟΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 22808080
ΑΝΑΦΟΡΑΔΑΣΙΚΩΝΠΥΡΚΑΓΙΩΝ 26422641
ΕΚΤΑΚΤΗΑΝΑΓΚΗ  12-199
ΔΗΜΟΣΠΑΦΟΥ  26822270
ΔΗΜΟΣΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ  26962324

ΔΗΜΟΣΠΟΛΕΩΣ  26321321
ΔΗΜΟΣΠΕΓΕΙΑΣ  26621244
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26811580
ΓΡΑΜΜΗΤΟΥΠΟΛΙΤΗ  1460
ΒΙΑΣΤΗΝΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ 1440
ΚΕΝΤΡΟΔΗΛΗΤΗΡΙΑΣΕΩΝ 1401
ΣΥΝΔ.ΚΑΡΚΙΝΟΠΑΘΩΝ&ΦΙΛΩΝ 26819268
ΑΜΕΣΗΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗΝΑΡΚΩΤΙΚΑ 1410
ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟΠΑΦΟΥ  26306385
ΕΠΑΡΧΙΑΚΗΔΙΟΙΚΗΣΗ  26801101
ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΑΚΥΠΡΟΥ  77778833
ΠΟΛΙΤΙΚΗΑΜΥΝΑ  26818470
ΓΡΑΦΕΙΟΕΥΗΜΕΡΙΑΣ  26821602

Γενικό Νοσοκομείο Πάφου
Πιέσεις Χρ. Σαββίδη για αυτονόμηση  

Προφήτου Αββακούμ Οσίος Πορφυρίου του Καυ-
σοκαλυβίτου (†1991) Μαρτύρων Αβίβου διακόνου 
του νέου, Μάμαντος και Μερόπης της εν Χίω

Ο Βουλευτής του Δημοκρατικού Κόμματος, 
Χρύσανθος Σαββίδης, υπέβαλε εκ νέου 

ερώτημα μέσω της Βουλής των Αντιπροσώ-
πων, προς την Υπουργό Υγείας Πόπη Κανάρη, 
για την ανάγκη αυτονόμησης του νοσοκομείου 
Πάφου. 
Συγκεκριμένα, ο κ. Σαββίδης, αναφέρει ότι ανα-
μένει από την Υπουργό Υγείας, ως η αρμόδια 
αρχή, να ενημερώσει τη Βουλή εάν ο Οργανι-
σμός Κρατικών Υπηρεσιών Υγείας, έχει συμπε-
ριλάβει στον προϋπολογισμό του 2024, πρό-
σθετα κονδύλια, ώστε να εγκριθούν τρείς νέες 
θέσεις εκτελεστικών διευθυντών, και αν ναι, 
πότε το Γενικό Νοσοκομείο Πάφου θα αποκτή-
σει το δικό του εκτελεστικό διευθυντή; 
Ο κ. Σαββίδης, μιλώντας στο Ράδιο Κόσμος, 
επανέλαβε ότι θεωρεί επιτακτική την ανάγκη 
το Γενικό Νοσοκομείο Πάφου να αποκτήσει το 
δικό του εκτελεστικό διευθυντή, καθώς αυτό θα 

βελτιώσει την λειτουργικότητα του, θα διοικεί-
ται αυτόνομα και θα αναβαθμίσει τις προσφε-

ρόμενες υπηρεσίες του προς τους ασθενείς. 
Σύμφωνα με πληροφορίες, στον προϋπολο-
γισμό του ΟΚΥπΥ περιλαμβάνεται κονδύλι για 
τις θέσεις των εκτελεστικών διευθυντών, όμως 
αυτό δεν σημαίνει ότι θα προχωρήσει και η 
σχετική διαδικασία. 
Ο κ. Σαββίδης, θεωρεί πως η αυτονόμηση του 
Γ.Ν Πάφου θα συμβάλει ώστε το Νοσηλευτή-
ριο να στελεχωθεί και να εξοπλιστεί με τρόπο 
ώστε να αναβαθμιστεί και στην σχετική κατη-
γορία νοσηλευτηρίων. 
Αυτή την στιγμή είπε, το ΓΝ Πάφου εντάχθηκε 
στην κατηγορία β΄ και αυτό σημαίνει ότι η απο-
ζημίωση που καταβάλλεται από τον ΟΑΥ για ια-
τρικές πράξεις είναι χαμηλότερη από αυτή που 
παίρνουν τα νοσηλευτήρια που είναι στην Α΄ 
κατηγορία. 

2/12/23 ΣΑββΑτΟ Πετεινού Αμαρυλλίς Ανδρέα Έλληνα, Oriental Complex, 

Shop 3 Δίπλα από το International School of Paphos 26653929 99456401

3/12/23 ΚυριΑΚή Μακαρίου Γεώργιος  Νεαπόλεως 20 Τέρμα δρόμου εκκλη-

σίας Αποστόλου Παύλου Πάφος 26936989 26938949

4/12/23 ΔΕυτΕρΑ Τσέλεπου Λένια Ελευθερίου Βενιζέλου 91 Δρόμος Λυκείου 

Κύκκου, πριν τα φώτα round about Λεμεσού Πάφος 26954594 26949276

5/12/23 τριτή Μενελάου Μενέλαος Αρχ. Μακαρίου Γ’ 12 Εναντι βενζιναδικου  

Agip, διπλα από Papantoniou Bakeries Γεροσκήπου 26812121 99813985

6/12/23 τΕτΑρτή Κύρου Χαριτίνη Νεοφύτου Νικολαϊδη 18 100μ από τα Νέα 

Κυβερνητικά κτίρια, προς Γεροσκήπου Πάφος 26949219 26945762

6/12/23 τΕτΑρτή Ηλιάδης Ηλίας Ανεξαρτησίας 11 & Επτανήσου 1 

Δίπλα από Τεχνική Σχολή Πάφος 26941100 26944544

7/12/23 ΠΕμΠτή Χατζηχαραλάμπους Δώρα Λεωφ Ελλάδος 104  Έναντι πάρ-

κου Δασούδι, μεταξύ LIDL και ΣΚΛΑΒΕΝΙΤΗ Πάφος 26822627 70008181

8/12/23 ΠΑρΑΣΚΕυή Παπαδοπούλου Χριστιάνα Ελλάδος 83 Έναντι υπεραγο-

ράς ΣΚΛΑΒΕΝΙΤΗΣ Πάφος 26931339 99513254
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Τ ο κυκλοφοριακό πρόβλημα στην Πάφο επιδει-
νώνεται μέρα με την ημέρα και οι διαμαρτυρίες 
πολιτών που εγκλωβίζονται στα οχήματα τους 

για αρκετή ώρα καθημερινά ιδιαίτερα τις ώρες αιχμής 
πληθαίνουν. 
Το πρόβλημα πλέον γίνεται αισθητό στον καθένα και 
γονείς και εργαζόμενοι, ταλαιπωρούνται καθημερινά 
στο δρόμο είτε για τη δουλειά είτε για την μεταφορά 
των παιδιών τους σε σχολεία και φροντιστήρια.
Διαπιστώνεται από όλους πλέον η αναγκαιότητα λή-
ψης μέτρων για την μείωση της ταλαιπωρίας, ενώ 
πολλοί αποδίδουν το πρόβλημα και στο γεγονός ότι 
με τις διάφορες αναπλάσεις έχουν στενέψει οι δρό-
μοι, για να δημιουργηθούν χώροι στάθμευσης, σε κύ-
ριες οδικές αρτηρίες όπως η λεωφόρος Ελλάδας και 
Ελευθερίου Βενιζέλου. 

Διαπιστώσεις 
Ο Δήμος Πάφου από την πλευρά τους σκέφτεται να 
προχωρήσει στη διενέργεια μελέτης για το κυκλοφο-
ριακό στην πόλη, ώστε να βρεθούν λύσεις για να μει-

ωθεί η ταλαιπωρία των πολιτών. 
Επικαλούμενος στοιχεία από τον Τμήμα Οδικών Μετα-
φορών ο Δήμαρχος Πάφου ανέφερε ότι τα τελευταία 
2 χρόνια αυξήθηκαν κατά περίπου 10 % τα αυτοκί-
νητα που είναι εγγεγραμμένα στην Πάφο και συγκε-
κριμένα στις κοινότητες Χλώρακας, Τρεμιθούσας και 
Μεσόγης. Αυτό το στοιχείο όπως είπε, εξηγεί γιατί τις 
ώρες αιχμής παρουσιάζεται κυκλοφοριακή συμφόρη-
ση στην είσοδο της Πάφου από την Λεωφόρο Μεσό-
γης και στην Λεωφόρο Δημοκρατίας. 
Για τα παράπονα με τα φώτα στην Λεωφόρο Ελλάδος, 
είπε ότι θα γίνουν ρυθμίσεις όμως πρόσθεσε, το κυ-
κλοφοριακό πρόβλημα μπορεί να αντιμετωπιστεί με 
την κατασκευή του δυτικού παρακαμπτηρίου και άλ-
λων πρόσθετων έργων και μέτρων.

Π. Βορκάς 
Το κυκλοφοριακό πρόβλημα στην Πάφο όχι μόνο δεν 
θα απαβλυνθεί, αλλά θα επιδεινώνεται τα επόμενα 
χρόνια εκτιμά ο Δημοτικός Σύμβουλος Παναγιώτης 
Βορκάς. 
Αυτό όπως είπε, οφείλεται στην ραγδαία αύξηση του 
πληθυσμού στην Πάφο και τις γειτονικές κοινότητες. 
Τα αυτοκίνητα που κυκλοφορούν στους δρόμου πρό-
σθεσε αυξάνονται συνεχώς και είναι αναγκαίο να με-
λετηθούν οι επιπτώσεις από ειδικούς συγκοινωνι-
ολόγους. Το πρόβλημα συνέχισε, δεν πρόκειται να 
επιλυθεί με την κατασκευή του δυτικού παρακαμπτή-
ριου ή με κάποιον άλλο δρόμο στην περιφέρεια.  

Παρέμβαση ΑΚΕΛ 
Σχετικά με το κυκλοφοριακό απέστειλε επιστολή και 

η Δημοτική Ομάδα του ΑΚΕΛ πριν από περίπου δύο 
εβδομάδες. 
Όπως αναφέρει σχετικά, με την επιστολή αυτή, «επι-
θυμούμε όπως σε σύντομο χρονικό διάστημα, απα-
σχολήσει την Ολομέλεια του Δημοτικού Συμβουλίου 
Πάφου, το κυκλοφοριακό πρόβλημα που αντιμετωπί-
ζει η πόλη μας, τη δεδομένη στιγμή. 
Καθημερινά αναφέρει, γινόμαστε μάρτυρες της κυ-
κλοφορικής συμφόρησης ιδιαίτερα επί των λεωφό-
ρων Ελλάδος, Τάσσου Παπαδόπουλου, Ακαμαντίδος, 
Ελευθερίου Βενιζέλου αλλά και στο εμπορικό κέντρο 
της Πάφου. 
Στα πλαίσια της συγκεκριμένης συνεδρίας του Σώμα-
τος, θεωρούμε σκόπιμο να προσκληθούν να συμμε-
τέχουν εκτός από τις Τεχνικές Υπηρεσίες του Δήμου 
Πάφου, εκπρόσωπος του Φορέα Κυκλοφοριακών 
Μελετών και εκπρόσωποι της Αστυνομικής Διεύθυν-
σης Πάφου. 
Στη συγκεκριμένη συνεδρία η Δημοτική Ομάδα του 
ΑΚΕΛ θα παρουσιάσει τις απόψεις αλλά και τις ειση-
γήσεις της γύρω από το συγκεκριμένο ζήτημα, το ίδιο 
θα μπορούν να πράξουν και οι υπόλοιπες δημοτικές 
ομάδες και σύμβουλοι.

Β. Δημητρίου
Το κυκλοφοριακό πρόβλημα στην Πάφο επιδεινώνεται 
και λόγω κακών σχεδιασμών σε έργα ανάπλασης, που 
έγιναν στην πόλη υποστηρίζει ο επικεφαλής της Δη-
μοτικής Ομάδας της ΕΔΕΚ Βάσος Δημητρίου. Ανέφερε 
χαρακτηριστικά το παράδειγμα της οδού Ελευθερίου 
Βενιζέλου, στην οποία όπως είπε, λόγω των νησίδων 
που δημιουργήθηκαν για την στάθμευση οχημάτων 

και της αύξησης του πλάτους των πεζοδρομίων, δυ-
σκολεύει την στροφή των οχημάτων σε παρόδους. 
Είναι αναγκαίο πρόσθεσε να γίνει αξιολόγηση όλων 
αυτών των έργων και των προβλημάτων που εντοπί-
ζονται.

Κ. Κυριάκου
Για το ίδιο θέμα ο κοινοτάρχης των Κονιών Κυριάκος 
Κυριάκου, επεσήμανε την ανάγκη τοποθέτησης φώ-
των τροχαίας για την ρύθμιση της τροχαίας κίνησης 
στην οδό Αχέπανς από την πλευρά της διασταύρωσης 
του Νοσοκομείου και από την πλευρά της εισόδου 
των Κονιών. Ο κ. Κυριάκου, διερωτήθηκε πως είναι 
δυνατόν ο Φορέας Κυκλοφοριακών Μελετών να έδω-
σε την συγκατάθεση του για τα φανάρια στην Λεωφό-
ρο Ελλάδος και όχι για τις διασταυρώσεις της οδού 
Αχέπανς από την οποία διέρχονται τις ώρες αιχμής 
εκατοντάδες οχήματα.

Η κυκλοφοριακή συμφόρηση μας πνίγει 
Αυξήθηκαν τα οχήματα στους δρόμους της Πάφου… 

Αγανακτισμένοι γονείς και 
εργαζόμενοι από την τα-
λαιπωρία που ζουν καθη-
μερινά πλέον σε κάθε με-
τακίνησή τους… 

Ο νέος θεσμός της Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης που θα τεθεί σε λειτουργία μετά τις 

εκλογές, πρέπει να στελεχωθεί με τους κα-
τάλληλους ανθρώπους για να μπορέσει να 
οργανωθεί και να αναπτυχθεί δήλωσε ο Χρί-
στος Πατσαλίδης, που εκδήλωσε ενδιαφέ-
ρον για την Προεδρία του Επαρχιακού Συμ-
βουλίου. 
Η σημασία και ο ρόλος του Προέδρου του 
Επαρχιακού Συμβουλίου θα είναι καθοριστι-
κός για την περαιτέρω ανάπτυξη και το μέλ-
λον της Επαρχίας μας και αυτό, δήλωσε πρέ-
πει να γίνει κατανοητό από όλους. 
Ο σημερινός ρόλος του Επάρχου πρόσθεσε, 
δεν έχει καμία σχέση με τις νέες αρμοδιότη-
τες και εξουσίες, αλλά και τις ευθύνες που θα 
έχει ο νέος θεσμός του περιφερειάρχη. 
Αναφερόμενους στους λόγους που τον ώθη-
σαν να εκδηλώσει ενδιαφέρον για την προ-
εδρία του οργανισμού, ο πρώην Υπουργός 
και πρόεδρος του Πάφος 2017, ανέφερε με-
ταξύ άλλων στο radiocosmos ότι ο νέος θε-
σμός του επαρχιακού συμβουλίου είναι μια 
πρόκληση για τον ίδιο, αλλά και μεγάλης ευ-
θύνης θεσμός, που θα πρέπει να οργανωθεί 

και να λειτουργήσει τεχνοκρατικά σωστά και 
θεωρεί πως στη μετάβαση προς την νέα επο-
χή πρέπει να επικρατήσουν σύγχρονες από-
ψεις και γνώσεις και όχι παλαιοκομματικές 
νοοτροπίες. 
Θεωρεί επίσης ότι κατέχει την εμπειρία και 
την επιστημονική γνώση για να υπηρετήσει 
αυτό τον θεσμό με επάρκεια. 
Για κάθε θέση και ειδικότερα για τον συγκε-
κριμένο και τόσο σημαντικό θεσμό για την 
Επαρχία της Πάφου, το ερώτημα και το δί-
λημμα που θα πρέπει να τίθεται από τους 
συμπολίτες μας είπε, είναι αν κάποιος κατέ-
χει τα προσόντα και τις εμπειρίες και αν είναι 
κατάλληλος για την θέση και όχι αν το δήλω-
σε πρώτος ή δεύτερος. 
Για την εκδήλωση ενδιαφέροντος από την 
πλευρά του ο κ. Πατσαλίδης ανέφερε ότι 
τον ενθάρρυναν συμπολίτες μας που πι-
στεύουν ότι έχει τις ικανότητες και μπορεί 
να αναλάβει την προεδρία του επαρχιακού 
συμβουλίου. 
Ανταποκρίθηκε όπως είπε σε αυτό το κάλε-
σμα και δήλωσε ότι πρωτίστως απευθύνε-
ται στους πολίτες της Επαρχίας μας θέτοντας 
τον εαυτό του ως μια πρόταση που μπορεί 
να ενώσει τις προσπάθειες για μια καλύτερη 
μετάβαση στην σύγχρονη εποχή της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης. 
Αναμένει επίσης από οργανωμένα σύνολα 
και πολιτικά κόμματα να αξιολογήσουν το 
δικό του κάλεσμα και να πάρουν τις αποφά-
σεις τους για το ποιους θα στηρίξουν βάζο-
ντας ως βασικό κριτήριο όπως είπε την κα-
ταλληλόλητα για τον εκσυγχρονισμό, την 
πρόοδο και το μέλλον της Πάφου.

ΑπΑιτούντΑι προσοντΑ γιΑ τον περιφερειΑρχΗ 
Επιστημονική γνώση, εμπειρίες και διοικητική ικανότητα
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  Ριπές
H κατοχή βαθαίνει και 
επεκτείνεται
Τα τελευταία γεγονότα στην Πύλα και πρό-

σφατα στον Άγιο Δομέτιο, καταδεικνύουν 
ότι η κατοχή βαθαίνει και επεκτείνεται. 
Οι εξελίξεις σε Πύλα και Άγιο Δομέτιο είναι πολύ 

ανησυχητικές και επιβεβαι-
ώνουν όσους ανησυχούν 
και υπογραμμίζουν τους 
τεράστιους κινδύνους που 
αντιμετωπίζει η Κύπρος 
λόγω του παρατεταμένου 
αδιεξόδου στο Κυπριακό. 
Με τον πιο προκλητικό τρό-
πο, η τουρκική πλευρά επι-
μένει να εκμεταλλεύεται το 
στάτους κβο επιχειρώντας 
να δημιουργήσει επί του 

εδάφους νέα διχοτομικά τετελεσμένα. 
Οι επαναλαμβανόμενες παραβιάσεις του καθε-
στώτος της νεκρής ζώνης και η ανασφάλεια που 
προκαλείται ειδικότερα για τους κατοίκους της 
περιοχής, αποδεικνύουν για πολλοστή φορά ότι 
το στάτους κβο δεν είναι στατικό, αλλά μετα-
βάλλεται επικίνδυνα και σε βάρος της Κυπρια-
κής Δημοκρατίας. 
Έχει δίκαιο το ΑΚΕΛ που ζητάει την σύγκληση 
του Εθνικού Συμβουλίου για να εξεταστεί η κα-
τάσταση όπως διαμορφώνεται από αυτές τις 
εξελίξεις. Όπως αναφέρει μάλιστα σε ανακοίνω-
ση του, είναι φανερό ότι οι πρωτοβουλίες που 
είχε εξαγγείλει ο πρόεδρος της Δημοκρατίας, 
τόσο σε σχέση με τον διορισμό Ευρωπαίου απε-
σταλμένου και ειδικού αντιπροσώπου του Γενι-
κού Γραμματέα του ΟΗΕ, όσο και σε σχέση με 
ΜΟΕ δεν έχουν αποδώσει. 
Ούτε και τα ορόσημα που είχαν εξαγγελθεί λει-
τούργησαν, ώστε να δοθεί μια προοπτική στην 
επανέναρξη του διαλόγου, που είναι ο μόνος 
τρόπος όπως επισημαίνει για να αντιμετωπιστεί 
η δημιουργία νέων διχοτομικών τετελεσμένων. 
Έχοντας υπόψη τις πιο πάνω πραγματικότητες, 
προσθέτει, ζητούμε σύγκληση του Εθνικού Συμ-
βουλίου το συντομότερο δυνατό με στόχο την 
ενημέρωση του σώματος για τις σοβαρές αρνη-
τικές εξελίξεις που τεκταίνονται, για τα ορατά 
και αόρατα μέτρα που έχετε εξαγγείλει, καθώς 
επίσης και για ανταλλαγή απόψεων αναφορικά 
με το τι δέον γενέσθαι. 
Η συνέχιση του παρατεταμένου αδιεξόδου εί-
ναι πασιφανές ότι δεν μπορεί να συνεχιστεί και 
προς αυτή την κατεύθυνση εκτιμούμε τονίζει το 
ΑΚΕΛ, ότι πρέπει να αναληφθούν ουσιαστικές 
πρωτοβουλίες. 
Τα τελευταία 6 χρόνια επικρατεί στασιμότητα 
στις διαπραγματεύσεις όμως η κατοχή βαθαίνει 
και επεκτείνεται δυστυχώς. Παρά τις διαβεβαι-
ώσεις που έχουν δοθεί τόσο από την Ε.Ε., όσο 
και από τον Γ.Γ., για διορισμό απεσταλμένου και 
επανέναρξη του διαλόγου στο κυπριακό, μέχρι 
τώρα δεν έγινε οτιδήποτε. 
Τουρκία και Ερσίν Τατάρ θεωρούν πως η στασι-
μότητα ευνοεί τους σχεδιασμούς τους και δεν 
φαίνονται διατεθειμένοι να συμφωνήσουν σε 
επανέναρξη των διαπραγματεύσεων. 
Αυτούς τους σχεδιασμούς εξυπηρετούν και 
όσοι από την ελληνοκυπριακή πλευρά επιμέ-
νουν πως θα πρέπει να αναθεωρηθεί το πλαί-
σιο Γκουτέρες. 
Πολύ περισσότερο, εξυπηρετούν τους τουρκι-
κούς σχεδιασμούς όσοι θεωρούν πως η σημε-
ρινή κατάσταση πραγμάτων στην Κύπρο είναι 
καλύτερη από την λύση διζωνικής δικοινοτικής 
ομοσπονδίας.  
Προφανώς δεν μπορούν να αντιληφθούν ότι η 
κατοχή βαθαίνει επεκτείνεται και η διχοτόμηση 
εδραιώνεται. 

Γράφει
ο Κώστας Νάνος
Αρχισυντάκτης
του “Ράδιο Cosmos”

Ακατάλληλο το Λιμανάκι της Κ. Πάφου 
Φωνάζουν οι ψαράδες και ιδιοκτήτες τουριστικών σκαφών 

Γ ια άλλη μια φορά η κακοκαιρία ανέδειξε την 
αναγκαιότητα λήψης μέτρων για την ασφάλεια 
των σκαφών που είναι ελλιμενισμένα στο Λιμα-

νάκι της Κάτω Πάφου. Από τους σφοδρούς ανέμους 
και τον κυματισμό της Κυριακής και της Δευτέρας, 
προκλήθηκαν ζημιές σε σκάφη αναψυχής και ψαρό-
βαρκες. Σε δύο από τα επαγγελματικά  σκάφη προ-
κλήθηκαν σημαντικές ζημιές. 
Οι επαγγελματίες ψαράδες και ιδιοκτήτες σκαφών ξε-
νύχτησαν το βράδυ της περασμένης Κυριακής, αγω-
νιώντας για τις περιουσίες τους. Οι περισσότεροι 
βρισκόταν στο Λιμανάκι από το πρωί,  βλέποντας τα 
σκάφη τους να ανεβοκατεβαίνουν στην θάλασσα. 
Εκτός από τα σκάφη στην Λιμενολεκάνη από τον κυ-
ματισμό προκλήθηκαν ζημιές και στον πεζόδρομο 
της Ποσειδώνος ο οποίος γέμισε με πέτρες και φύ-
κια. Μετά την μείωση της έντασης των ανέμων, συ-
νεργεία του Δήμου προσπάθησαν να καθαρίσουν την 
περιοχή. 

Ζημιές 
Μεγάλες ζημιές υπέστη το ιστιοφόρο σκάφος τύπου 
catamaran που είχε προσαράξει στην περιοχή του 
Κόλπου των Κοραλλίων στην Πέγεια. Το σκάφος που 
ανήκει σε Γερμανό ο οποίος κάνει τον γύρο της Ευρώ-
πης είχε δέσει στο coral bay τα ξημερώματα της Κυ-
ριακής  για ασφάλεια. Τα κύματα όμως παρέσυραν το 
σκάφος προς την ακτή η οποία είναι αμμώδης. Ωστό-
σο χθες διαπιστώθηκε ότι υπέστη ρήγμα με αποτέλε-
σμα να χρειάζεται εκτεταμένη επισκευή. 

Διαμαρτυρίες 
Κάθε φορά που πνέουν ισχυροί άνεμοι και επικρατεί 
θαλασσοταραχή, το Λιμανάκι στην Κάτω Πάφο απο-
δεικνύεται ακατάλληλο για την ασφάλεια των σκα-
φών. Πάγιο αίτημα των επαγγελματιών της περιοχής 
είναι η λήψη μέτρων. Το επιχείρημα που προβάλλε-
ται από την Αρχή Λιμένων και το Τμήμα Αλιείας εί-
ναι πως δεν  μπορούν  να κατασκευαστούν πρόσθε-
τοι κυματοθραύστες λόγω ενστάσεων του Τμήματος 
Αρχαιοτήτων. Έργα για την προστασία του Λιμανιού 

είχαν προταθεί και στον πρόσφατο σχεδιασμό που 
την προστασία από την διάβρωση του παραλιακού 
μετώπου Πάφου – Γεροσκήπου, όμως απορρίφθη-
καν από το Τμήμα Αρχαιοτήτων διότι επηρεάζονταν 
αρχαία κατάλοιπα του λιμανιού. Πριν από 20 χρόνια 
λόγω προβλημάτων που είχαν προκληθεί στο Λιμανά-
κι στην διάρκεια θαλασσοταραχής κατασκευάστηκαν 
προσωρινά ανατολικά από το Κάστρο τσιμεντομπλόκ 
τα οποία παραμένουν  μέχρι σήμερα.

Αντιδράσεις 
Λόγω και των πρόσφατων προβλημάτων που προκλή-
θηκαν στο Λιμανάκι οι ψαράδες είχαν την Δευτέρα  
βράδυ σύσκεψη στην οποία εξετάστηκαν προτάσεις 
για δυναμικές αντιδράσεις. Τα τελευταία χρόνια οι 
ψαράδες θεωρούν πως βρίσκονται υπό διωγμό από 
το λιμανάκι. Εκτός από τα ζητήματα ασφάλειας οι ψα-
ράδες αντιδρούν έντονα και για το τελεσίγραφο που 
έλαβαν από την Αρχή Λιμένων για την κατάργηση του 
Καρνάγιου. Σε περίπτωση που δεν αλλάξει η απόφα-
ση οι ψαράδες θα κατέλθουν σε δυναμικές κινητοποι-
ήσεις ζητώντας να δημιουργηθεί σε άλλη περιοχή αλι-
ευτικό καταφύγιο. 

Αποφάσεις ψαράδων 
Επιστολές στους Υπουργούς Γεωργίας και Μεταφο-
ρών, στο Τμήμα Αλιείας ,στον Πρόεδρο και τους βου-
λευτές της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Γεωργίας, θα 
αποστείλουν οι επαγγελματίες ψαράδες της Πάφου 
με στόχο να τους ενημερώσουν εκ νέου για τα προ-
βλήματα που αντιμετωπίζουν στο λιμανάκι της Κάτω 
Πάφου . Σε  γενική συνέλευση την Δευτέρα του Συνδέ-
σμου στην παρουσία  ερασιτέχνων ψαράδων ,  και ιδι-
οκτητών  σκαφών αναψυχής ζητούν όπως εντός των 
15 ημερών οι αρμόδιοι να βρουν λύσεις στα  προβλή-
ματα που αντιμετωπίζουν και αφορούν την  ελεύθερη 
πρόσβαση στο Λιμανάκι Κάτω Πάφου καθώς και της 
κατασκευής νέου αλιευτικού καταφυγίου. Οι επαγ-
γελματίες ψαράδες ζητούν επίσης  την τοποθέτηση 
καδένας στην λεκάνη για αγκυροβόληση των σκαφών 
τους και κατασκευή χώρων για την πώληση φρέσκου 

ψαριού. Σε αντίθετη περίπτωση, σύμφωνα με τον 
Πρόεδρο του συνδέσμου  Παράκτιας Αλιείας Πάφου 
Λεωνίδα Λεωνίδου, θα προχωρήσουν  σε δυναμικές 
διαμαρτυρίες.  

Στην Βουλή 
Σύντομα θα συζητηθούν στην κοινοβουλευτική Επι-
τροπή Γεωργίας τα προβλήματα των επαγγελματι-
ών ψαράδων της Πάφου. Όπως ανέφερε ο βουλευ-
τής του ΑΚΕΛ Βαλεντίνος Φακοντής στην επόμενη ή 
το αργότερο στη μεθεπόμενη συνεδρία της επιτρο-
πής θα συζητούν τα προβλήματα των ψαράδων της 
Πάφου και τόνισε ότι πρέπει να ληφθούν αποφάσεις 
για να στηριχθούν. Ο κ. Φακοντής χαρακτήρισε αδια-
νόητη την απόφαση της Αρχής Λιμένων να καταργη-
θεί το καρνάγιο στο Λιμανάκι. Την ανάγκη επίλυσης 
των προβλημάτων των επαγγελματιών ψαράδων επε-
σήμανε και ο βουλευτής του ΔΗΚΟ Χρύσανθος Σαββί-
δης. Όπως ανέφερε χαρακτηριστικά και οι 4 βουλευ-
τές της επαρχίας  θα συντονιστούν ώστε από κοινού 
να προχωρήσουν σε διαβήματα για να επιλυθούν τα 
προβλήματα των ψαράδων. 
Στο ίδιο μήκος κύματος ήταν και οι δηλώσεις βουλευ-
τή Πάφου του ΔΗΣΥ Χαράλαμπος Πάζαρος. Χαρακτή-
ρισε δικαιολογημένα τα αιτήματα των ψαράδων  και 
ανέφερε ότι θα επικοινωνήσει  με τον υπουργό γεωρ-
γίας και  θα του ζητήσει να επισκεφθεί το λιμανάκι 
της Κάτω Πάφου και να μελετήσει επιτόπου τα προ-
βλήματα τους. 

Η Island Blue Cyprus εξασφάλισε για άλλη μια χρονιά 
τη θέση της ανάμεσα στις κορυφαίες 100 εταιρείες 

στον κόσμο στον κλάδο Ανάπτυξης Γης, όπως αναγνω-
ρίζεται από τα περίφημα βραβεία Luxury Lifestyle (TOP 
100 Real Estate Brokers and Developers 2022 by Luxury 
Lifestyle Awards).  
Αυτή η διάκριση αποτελεί απόδειξη της ακλόνητης δέ-
σμευσης της εταιρείας για την αριστεία και την καινοτο-
μία στο διαρκώς εξελισσόμενο τοπίο των ακινήτων.
Γνωστή για την ιδιαίτερη προσέγγισή της στην πολυτε-
λή ζωή, η Island Blue Cyprus ανεβάζει σταθερά τον πήχη 
στον κλάδο.  Η επιτυχία της εταιρείας μπορεί να αποδο-
θεί στην αφοσιωμένη ομάδα της, στην οραματική ηγεσία 

της  και στην πελατοκεντρική φιλοσοφία που δίνει προ-
τεραιότητα στην ποιότητα και την ικανοποίηση του πελά-
τη. Ένας από τους βασικούς παράγοντες που ξεχωρίζει η 
Island Blue Cyprus είναι η αφοσίωσή της στη δημιουργία 

απαράμιλλων εμπειριών ζωής.  Είτε πρόκειται για τη δη-
μιουργία εξαιρετικών κατοικιών, μονοκατοικιών  ή πολυ-
κατοικιών υψηλής ποιότητας, η εταιρεία δίνει προτεραιό-
τητα στην αισθητική, τη λειτουργικότητα και την προσοχή 
στη λεπτομέρεια.  Κάθε έργο αντικατοπτρίζει την αρμονία 
της μοντέρνας αρχιτεκτονικής και της φυσικής ομορφιάς 
του περιβάλλοντος χώρου, δημιουργώντας περιβάλλο-
ντα που ικανοποιούν τους απαιτητικούς αγοραστές που 
αναζητούν την επιτομή της πολυτέλειας.
Η αναγνώριση από τα Luxury Lifestyle Awards 2023 υπο-
γραμμίζει την επιρροή της Island Blue Cyprus στη διαμόρ-
φωση της αγοράς πολυτελών ακινήτων.  Η ικανότητα της 
εταιρείας να προβλέπει και να προσαρμόζεται στις τάσεις 
της αγοράς, σε συνδυασμό με την αφοσίωση στην παρο-
χή πέραν των προσδοκιών της, έχει κερδίσει μια πολυπό-
θητη θέση ανάμεσα στα κορυφαία κλιμάκια των μεσιτών 
ακινήτων και των κατασκευαστών αναπτύξεων γης.

Καθώς η Island Blue Cyprus γιορτάζει αυτό το επίτευγμα, 
παραμένει επικεντρωμένη στο μέλλον.  Η εταιρεία συνε-
χίζει να εξερευνά νέα σύνορα, αγκαλιάζοντας τις αναδυ-
όμενες τεχνολογίες και ιδέες σχεδίασης για να παραμεί-
νει στην πρώτη γραμμή του κλάδου.  Η αφοσίωση στην 
καινοτομία διασφαλίζει ότι η Island Blue Cyprus όχι μόνο 
ανταποκρίνεται, αλλά και υπερβαίνει τις εξελισσόμενες 
προσδοκίες στους λάτρεις των πολυτελών ακινήτων.
Συμπερασματικά, η Island Blue Cyprus στέκεται πυλώνας 
αριστείας στον χώρο του real estate.  Η συμπερίληψή της 
στους 100 κορυφαίους μεσίτες και κατασκευαστές ακινή-
των του 2023 από τα Luxury Lifestyle Awards επιβεβαι-
ώνει την ιδιότητά της ως πρωτοπόρου στον κλάδο.  Με 

δέσμευση για απαράμιλλη ποιότητα και πάθος για τη δη-
μιουργία εξαιρετικών χώρων διαβίωσης, η Island Blue 
Cyprus είναι έτοιμη να συνεχίσει να διαμορφώνει το μέλ-
λον των πολυτελών ακινήτων για τα επόμενα χρόνια.

Στην κορυφή ξανά η Island Blue
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Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Ολόχρονος τουριστικός προορισμός η Πάφος  
Τι φανερώνει ο προϋπολογισμός που προτείνεται για το 2024 
και συζητήθηκε στην επιτροπή οικονομικών της βουλής…

Επιτυχία ΕΤΑΠ 
Πάφου  

Η Πάφος είναι η μοναδική επαρ-
χία της Κύπρου, που σύντομα 
θα πετύχει τον στόχο και θα 

έχει ολόχρονο τουρισμό εκτιμά ο Υφυ-
πουργός Τουρισμού Κώστας Κουμή. 
Όπως ανέφερε το στο radiocosmos, η 
Πάφος κατάφερε να διορθώσει αρκε-
τές από τις αδυναμίες που διαχρονικά 
παρουσίαζε το τουριστικό προϊόν της 
χώρας. Έγιναν ανέφερε ο Υφυπουργός 
αρκετά έργα εξωραϊσμού στην Πόλη 
και την Επαρχία, τα οποία έχουν εκτι-
μηθεί από τους διοργανωτές ταξιδιών. 
Παράλληλα είπε, στο προσφερόμενο 
προϊόν της Πάφου έχουν προστεθεί 
και νέα στοιχεία, όπως οι πανεπιστη-
μιακές σχολές που είναι πολύ θετικές 
εξελίξεις για τον τουρισμό, τα γήπε-
δα γκολφ, τα μονοπάτια της φύσης και 
γενικότερα ο εμπλουτισμός των εμπει-
ριών που προσφέρονται στους τουρί-
στες. 
Ο ήλιος και η θάλασσα επεσήμανε ο κ. 
Κουμής δεν μπορούν από μόνα τους 
να μας φέρνουν ολόχρονα τουρισμό. 
Για τη φετινή τουριστική χρονιά, ο κ. 
Κουμή την χαρακτήρισε πολύ καλή 
παρότι όπως είπε υστερεί έναντι του 
2019 όμως καλύφθηκε πλήρως το 
κενό που άφησε η απώλεια της Ρωσι-
κής αγοράς. 
Για το 2014 ο κ. Κουμή εμφανίστηκε 

αισιόδοξος, όμως πρόσθεσε, για την 
ώρα το Υφυπουργείο Τουρισμού εντεί-
νει την εκστρατεία για τους Χειμερι-

νούς μήνες Δεκέμβριο και Ιανουάριο. 
Παράλληλα γίνονται κινήσεις ώστε να 
εξασφαλιστούν καλές πληρότητες και 
τον Φεβρουάριο. 
Ιδιαίτερη έμφαση είπε, δίνεται στις 
Σκανδιναβικές χώρες, την Γερμανία, 
την Πολωνία και την Γαλλία. 

Προϋπολογισμός 
Στα 65,2 εκατ. ευρώ ανέρχεται ο προ-
τεινόμενος προϋπολογισμός του Υφυ-
πουργείου Τουρισμού για το 2024, και 
είναι υψηλότερος, ως αρχικός προ-
ϋπολογισμός, σε σχέση με τα προ-
ηγούμενα έτη, υπολογίζοντας τους 
αρχικούς προϋπολογισμούς προηγού-
μενων ετών- εξαιρουμένων των πρό-
σθετων δαπανών. 
Συγκεκριμένα, από την ίδρυση του 
Υφυπουργείου το 2019, ο πρώτος προ-
ϋπολογισμός του είχε ανέλθει στα 
47,8 εκατ. ευρώ, με πρόσθετες δαπά-
νες να ανέρχονται σε 4,3 εκατ. ευρώ. 
Το 2020 οι δαπάνες ανήλθαν σε 52,8 
εκατ. ευρώ και πρόσθετες δαπάνες τα 
4,2 εκατ. ευρώ. Τα έτη 2021 (προϋπο-
λογισμός 47 εκατ. ευρώ) οι πρόσθε-
τες δαπάνες ήταν γύρω στα 16 εκατ. 
ευρώ και το 2022 (προϋπολογισμός 

53,5 εκατ. ευρώ) γύρω στα 16,6 εκατ. 
ευρώ, ενώ το 2023 (προϋπολογισμός 
53,5 εκατ. ευρώ) ήταν 38,79 εκατ. 
ευρώ. πρόσθετα 16,4 εκατ. σε δαπά-
νες προβολής. 
Όπως ανέφερε κατά την παρουσίαση 
του προϋπολογισμού 2024 στην Επι-
τροπή Οικονομικών της Βουλής ο Υφυ-
πουργός Τουρισμού Κώστας Κουμής, 
ποσοστό 50% των διαθέσιμων πιστώ-
σεων αφορά δράσεις για προβολή του 
προορισμού και τον εμπλουτισμό του 
τουριστικού προϊόντος, όπως ενημε-
ρωτικές εκστρατείες, συμμετοχή σε 
εκθέσεις και σχέδια επιχορηγήσεων.
Το υπόλοιπο, αγορά, τομείς με σταθερά 
έξοδα όπως η μισθοδοσία, τα λειτουρ-
γικά έξοδα και οι κοινωνικές παροχές. 
Ανέφερε επίσης ότι το Υφυπουργείο 
επαναξιολογεί αυτή την περίοδο τις 
δράσεις προβολής και τις δράσεις που 
αποσκοπούν στον εμπλουτισμό του 
τουριστικού προϊόντος.

Οι δαπάνες προβολής
Οι δαπάνες προβολής απορροφούν 
το 25,25% του προϋπολογισμού του 
Υφυπουργείου. Πρόκειται για ποσό 
ύψους 16,4 εκατ. ευρώ το οποίο θα 
κατανεμηθεί ως εξής:
α. Σχέδια συνεργασιών με οργανωτές 
ταξιδίων και αεροπορικές εταιρείες- 
10 εκατ. ευρώ
β. Διαφημιστικές εκστρατείες σε του-
ριστικές αγορές- 5 εκατ. ευρώ
γ. προβολή ειδικών μορφών τουρι-
σμού-500 χιλιάδες ευρώ
δ. διοργάνωση εκδηλώσεων δημοσί-
ων σχέσεων στο εξωτερικό- 500 χιλιά-
δες ευρώ
ε. Παραγωγή υλικού για ψηφιακή 
προβολή- 148 χιλιάδες ευρώ
στ. ανάπτυξη και προβολή προγράμ-
ματος «αυθεντικές διαδρομές»- 100 
χιλιάδες ευρώ.

Σύμφωνα με την παρουσίαση του 
Υφυπουργού, συνολικά οι δαπάνες 
για σκοπούς προβολής ανέρχονται 
στα 19,7 εκατ. ευρώ, το οποίο είναι 
στο ίδιο επίπεδο το 2022 και το 2023. 
Για το 2024, πέραν από τις δαπάνες 
για σκοπούς προβολής ποσό 2,65 
εκατ. ευρώ αφορά συμμετοχή σε εκ-
θέσεις και άλλες εκδηλώσεις και 650 
χιλιάδες ευρώ, για φιλοξενία.
Οι δαπάνες για επιχορηγήσεις ανέρ-
χονται σε 12,8 εκατ. ευρώ και απο-
τελούν το 19,63% του προϋπολογι-
σμού. 
Από το ποσό αυτό 11,241 εκατ. ευρώ 
αφορούν σχέδια προώθησης ειδικών 
μορφών τουρισμού, με την μερίδα 
του λέοντος- τα 8,1 εκατ. ευρώ- να 
αφορούν δράσεις του σχεδίου ανά-
καμψης και ανθεκτικότητας. 
Ποσό 1,5 εκατ. ευρώ αφορούν την χο-
ρηγία των δράσεων των έξι εταιρειών 
τουριστικής ανάπτυξης και προβολής 
(ΕΤΑΠ) και ποσό 75 χιλιάδων ευρώ 
αφορά χορηγία δράσεων της κυπρια-
κής εταιρείας αγροτουρισμού.

Οι δαπάνες για έργα υποδομής
Στους ετήσιους προϋπολογισμούς 
του Υφυπουργείου περιλαμβάνονται 
πιστώσεις για την αγορά υπηρεσιών 
που σχετίζονται με τις διαδικασίες 
ανάθεσης και διαχείρισης συμβάσε-
ων μίσθωσης για έργα εμπλουτισμού 
του τουριστικού προϊόντος. 
Ως εκ τούτου, ποσό ύψους 360 χι-
λιάδων ευρώ αφορά την αγορά συμ-
βουλευτικών υπηρεσιών για την ανά-
πτυξη μαρίνας στην Κισσόνεργα της 
Πάφου, πρόνοια 35 χιλιάδων για τη 
διαχείριση της σύμβασης της μαρίνας 
Παραλιμνίου και αντίστοιχο ποσό για 
συμβουλευτικές υπηρεσίες που αφο-
ρούν θέματα ανάπτυξης χώρων ελλι-
μενισμού σκαφών αναψυχής.

Έγκριση αύξησης επιδόματος ενοικίου από το Υπουργικό
Μ ε απόφαση του Υπουργικού 

Συμβουλίου επανακαθορίζεται 
το ύψος του επιδόματος ενοικίου που 
παραχωρείται σε δικαιούχους εκτοπι-
σθέντες. Η απόφαση αυτή, υλοποιεί-
ται μετά και από τις αντίστοιχες πιέ-
σεις και εισηγήσεις της ΠΕΠ κατά τις 
σχετικές συζητήσεις που έγιναν πέρσι 
στη Συμβουλευτική Επιτροπή Αξιολό-
γησης Κριτηρίων και οι οποίες διαβι-
βάστηκαν στα Υπουργεία Εσωτερικών 
και Οικονομικών μέσω της Υπηρεσίας 
Μερίμνης Αποκαταστάσεως Εκτοπι-
σθέντων τον Ιούλιο του 2022. 
Η απόφαση του Υπουργικού για αύ-
ξηση της επιδότησης 15% για μονή-

ρη άτομα, μονογονεϊκές οικογένειες 
και φοιτητές και 25% για οικογένειες 
δύο ατόμων και άνω, κρίνεται ως θετι-
κή και προς τη σωστή κατεύθυνση της 
υποβοήθησης, ειδικότερα των νεαρών 
ζευγαριών, να καλύψουν προσωρινά 
τις στεγαστικές τους ανάγκες. Επιση-
μαίνεται επίσης, ότι ο προϋπολογι-
σμός για επιδότηση ενοικίου το 2023 
ανερχόταν στα €9.000.000 ενώ για το 
2024 θα περιοριστεί στα €8.500.000.
Η Παγκύπρια Ένωση Προσφύγων, 
ενόψει και επικείμενης συνεδρίας 
της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Προ-
σφύγων, επαναλαμβάνει για ακόμη 
μια φορά τη θέση / έκκληση της προς 

την Κυβέρνηση για διόρθωση της μεί-
ωσης των €21εκ που επηρεάζουν τον 
προϋπολογισμό του Κεντρικού Φορέα 
Ισότιμης Κατανομής καθώς και καλεί 
την Κυβέρνηση να προχωρήσει και 

στην αντίστοιχη αξιολόγηση των εισο-
δηματικών κριτηρίων και επιδομάτων 
για τα σχέδια αγοράς διαμερίσματος 
ή κατοικίας ή για αυτοστέγαση σε ιδι-
όκτητο οικόπεδο.

Μόλις πρόσφατα έχει εγκριθεί 
πρόταση που κατατέθηκε από 

ομάδα 8 εταίρων από 8 χώρες περι-
λαμβανομένης της ΕΤΑΠ Πάφου  στο 
πρόγραμμα Interreg Euro-MED,έργο 
MED-ROUTES. 
Το εν λόγω έργο θα καταπιαστεί με 
ζητήματα που αφορούν την ενίσχυ-
ση του βιώσιμου πολιτιστικού τουρι-
σμού της Μεσογείου, μέσω της δη-
μιουργίας οικολογικών διαδρομών 
εντός υφιστάμενων  Ευρωπαϊκών 
Πολιτιστικών Διαδρομών.
Γενικός στόχος του έργου  MED-
Routes είναι η δημιουργία και η με-
τάδοση ενός μεσογειακού  μοντέ-
λου βιώσιμου τουρισμού με χαμηλό 
αντίκτυπο σε 4 πολιτιστικές διαδρο-
μές στην περιοχή της μεσογείου και 
την δημιουργία ενός συγκεκριμένου 
μοντέλου μεσογειακού «αργού του-
ρισμού/slow tourism» που έχει τις 
ρίζες του στην κοινή κληρονομιά των 
τεσσάρων μεσογειακών  πολιτιστι-
κών διάδρομων.  
Οι πολιτιστικές διαδρομές είναι 1) 
Associazione Strada Europea della 
Ceramica -  Πολιτιστική Διαδρομή των 
κεραμικών 2) La Rotta dei Fenici - Πο-
λιτιστική Διαδρομή των Φοινίκων 3)  
Routes of the Olive Tree – Δρόμοι της 
Ελιάς και 4) Fédération Européenne 
des Cités Napoléoniennes -Ευρωπα-
ϊκή Ομοσπονδία Ναπολεόντειων Πό-
λεων.
Οι εταίροι εκτός από την Κύπρο προ-
έρχονται από την Ισπανία, Ιταλία, 
Πορτογαλία, Κροατία, Ελλάδα, Βο-
σνία, και Βουλγαρία. 
Το έργο αναμένεται να απορροφήσει 
κονδύλια  ύψους  €1 εκ. είναι διάρ-
κειας  26 μηνών και στην ΕΤΑΠ Πά-
φου αναλογούν δράσεις που ανέρ-
χονται περίπου στις €130,000.  
Για την ΕΤΑΠ Πάφου η έγκριση της 
πρότασης αυτής αποτελεί σημαντι-
κή εξέλιξη αφού η ανάδειξη και προ-
ώθηση του πολιτιστικού τουρισμού 
είναι ψηλά στις προτεραιότητες της 
και αποτελεί ένα από τα πολύ σημα-
ντικά συγκριτικά πλεονεκτήματα του 
προορισμού Πάφος.

Συμμετοχή σε 
Ευρωπαϊκό πρόγραμμα
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Συνολικά 12 εκατ. ευρώ θα διατεθούν σε 
τέσσερεις Ομάδες Τοπικής Δράσης με στό-

χο την ανάπτυξη αγροτικών περιοχών, με βάση 
σχετικές συμβάσεις που υπογράφηκαν την Τρί-
τη στο Υπουργείο Γεωργίας. 
Σύμφωνα με ανακοίνωση του Υπουργείου Γε-
ωργίας, οι συμβάσεις αφορούν την υλοποίηση 
των Στρατηγικών Τοπικής Ανάπτυξης στο πλαί-
σιο της Παρέμβασης «LEADER» του Στρατηγι-
κού Σχεδίου Κοινής Αγροτικής Πολιτικής 2023-
2027. 
Συγκεκριμένα, οι Αναπτυξιακές Εταιρείες Κοι-
νοτήτων Τροόδους, Λάρνακας και Αμμοχώ-
στου, Λεμεσού και Πάφου «Αφροδίτη», θα λά-
βουν συνολικά το ποσό των 12 εκατομμυρίων 
ευρώ για την επόμενη πενταετία. 
Ο Υπουργός Γεωργίας Πέτρος Ξενοφώντος ση-
μείωσε την «καλή δουλειά» των Ομάδων Το-
πικής Δράσης που αντανακλάται στις τοπικές 
κοινωνίες. «Είστε οι βραχίονες του Υπουργεί-
ου για την ανάπτυξη των αγροτικών περιοχών 
και μέσα από αυτή τη συμφωνία θα δούμε 
πιο στοχευμένα, έργα που θα ανταποκρίνο-

νται πλήρως στις ανάγκες των κατοίκων» είπε, 
όπως αναφέρεται στην ανακοίνωση, ο κ. Ξενο-
φώντος. 
Ο Γενικός Διευθυντής της Γενικής Διεύθυν-
σης Γεωργίας και Αγροτικής Ανάπτυξης Ανδρέ-
ας Γρηγορίου, ανέφερε ότι οι Ομάδες Τοπικής 
Δράσης υπέβαλαν αιτήσεις, οι οποίες αξιολο-
γήθηκαν από εξαμελή Επιτροπή και κατατάχθη-
καν ανάλογα με τη βαθμολογία που έλαβαν. 
Πρώτη, κατατάχθηκε η Αναπτυξιακή Εταιρεία 
Κοινοτήτων Τροόδους, η οποία θα λάβει το 
ποσό των 3,1 εκατ. ευρώ, δεύτερη η Αναπτυ-
ξιακή Εταιρεία Λάρνακας και Αμμοχώστου, η 
οποία θα λάβει 3 εκατ. ευρώ, τρίτη η Αναπτυ-
ξιακή Εταιρεία Λεμεσού, η οποία θα λάβει το 
ποσό των 2,9 εκατ. ευρώ και τέταρτη η Αναπτυ-
ξιακή Εταιρεία Πάφου «Αφροδίτη», η οποία θα 
λάβει 2,8 εκατ. ευρώ. «Με έναν ορίζοντα πε-
νταετίας θα αναμένεται η υλοποίηση έργων, 
τα οποία θα στηρίξουν τις κοινότητες και τις 
ομάδες των τοπικών πληθυσμών» πρόσθεσε ο 
κ. Γρηγορίου. 
Οι εκπρόσωποι των Ομάδων Τοπικών Δράσεων 

αναφέρθηκαν στις εμπειρίες τους από τις προ-
ηγούμενες προγραμματικές περιόδους. Εξήγη-
σαν πως η στρατηγική που ακολουθούν για τα 
αναπτυξιακά τους έργα είναι «από κάτω προς 
τα πάνω», δηλαδή αρχίζουν από την τοπική 
κοινωνία. 
Ο Διευθυντής της Αναπτυξιακής Εταιρείας Πά-
φου «Αφροδίτη» Μάριος Ιωάννου, είπε πως 
η εφαρμογή της Στρατηγικής του εφαρμόστη-

κε με μεγάλη επιτυχία κατά την προηγούμε-
νη προγραμματική περίοδο. Ζήτησε, ωστόσο, 
περισσότερες ασφαλιστικές δικλείδες όσον 
αφορά την απορρόφηση. Δηλαδή, είπε, όταν 
εγκρίνεται το έργο ενός ιδιώτη ή της Επαρχια-
κής Διοίκησης, να υπάρχει ένα χρονοδιάγραμ-
μα για να ξεκινήσει ή να υλοποιηθεί το έργο. 
Αυτό θα βοηθήσει τις Αναπτυξιακές Εταιρείες 
να μην χάνουν κονδύλια.  

Προικίζουν τις αναπτυξιακές εταιρείες 
Η αναπτυξιακή «Αφροδίτη» παίρνει 2,8 εκατομμύρια…

Εκδήλωσή για τα 40χρονα τήσ κυπριακήσ ΜαθήΜατικήσ ΕταιρΕιασ 
Τιμήθηκαν ιδρυτικά και παλιά μέλη της ΚΥ.Μ.Ε. και μίλησαν νεαροί Παφίτες 
που πέτυχαν σε διεθνής μαθηματικους διαγωνισμούς και διαπρέπουν σε 
πανεπιστήμια του εξωτερικού

Εκδήλωση για τη σαραντά-
χρονη πορεία της Κυπριακής 
Μαθηματικής Εταιρείας που 

ιδρύθηκε το 1983, πραγματοποιή-
θηκε το Σάββατο στον Πολυχώρο 
Πολιτιμσού Αττικόν στην Πάφο. 
Σε χαιρετισμό του ο Α’ Λειτουργός 
Μέσης Εκπαίδευσης Πάφου Δρ. 
Γιώργος Κουτσίδης εξέφρασε τη 
στήριξη του Υπουργείου Παιδεί-
ας Αθλητισμού και Νεολαίας αλλά 
και του ιδίου προσωπικά στο πολύ 
σημαντικό έργο που επιτελεί η 
Μαθηματική Εταιρεία, συγχαίρο-
ντας τους παράλληλα θερμά, για 
την εθελοντική τους προσφορά να 
διοργανώνουν ολόχρονα μαθητι-
κούς διαγωνισμούς, να προετοι-
μάζουν τις Εθνικές Ομάδες της Κύ-
πρου για συμμετοχή σε διεθνείς 

διαγωνισμούς και να διοργανώ-

νουν σεμινάρια και συνέδρια και 

να διδάσκουν σε καλοκαιρινά σχο-

λεία.
Το πρόγραμμα της εκδήλωσης, 
που περιλάμβανε τρία μέρη, είχε 
επίσης ομιλίες από τον Δρ Γρη-
γόρη Μακρίδη, πρόεδρο της Κυ-
πριακής Μαθηματικής Εταιρεία 
ΚΥ.Μ.Ε., από τον Δήμαρχο Πάφου 
Φαίδωνα Φαίδωνος και ομιλία 
από τον Καθηγητή Τάσο Χριστο-
φίδη, Πρύτανη του Πανεπιστημί-
ου Κύπρου, με τίτλο «Τα ψέματα 
των ανθρώπων. Οι αλήθειες των 
αριθμών».
Αξίζει να σημειωθεί, ότι εκ μέρους 
των τιμηθέντων αντιφώνηση έγι-
νε από τον καθηγητή Γεώργιο Πα-
τσαλίδη.
Επίσης έγινε κατάθεση εμπειριών 
από πρώην μέλη Εθνικών Ομάδων 

της Κύπρου που συμμετείχαν σε 
διεθνείς διαγωνισμούς.
Νεαροί Παφίτες, όπως οι Δρ. Γεώρ-
γιος Χαραλάμπους, που διαπρέπει 
στο university of Cambridge, Κυ-
ριάκος Ζαχαρίας καθηγητής μαθη-
ματικών Μέσης Εκπαίδευσης και 
Άγγελος Άσσος, μεταπτυχιακός 
φοιτητής του Μ.Ι.Τ., κατέθεσαν τις 
εμπειρίες τους και το ρόλο που 
έπαιξε στην πορεία τους η Μα-
θηματική Εταιρεία και οι διαγωνι-
σμοί στους οποίους συμμετείχαν 
ενώ τιμήθηκαν με την απονομή τι-
μητικών πλακετών εκπαιδευτικοί 
πρώην μέλη των διοικητικών συμ-
βουλίων της Κυπριακής Μαθημα-
τικής Εταιρείας (ΚΥ.Μ.Ε..
Συγκεκριμένα και κατά σειρά αρ-

χαιότητας τιμήθηκαν οι Γιώργος 
Πατσαλίδης ο οποίος διετέλεσε 
μέλος του πρώτου διοικητικού 
συμβουλίου της ΚΥ.Μ.Ε., Γιώργος 
Μιχαηλίδης, Ευθύβουλος Λιασί-
δης, Λοΐζος Λοΐζου, Αλέξανδρος 

Δημητριάδης, Νίκος Νικολαΐδης, 
Παντελής Ζαμπυρίνης, Δώρα Συ-
μεού, Χαράλαμπος Καττιμέρης 
και Τάσος Ευαγόρου.

Αναμνηστική φωτογραφία των τιμηθέντων από την ΚΥ.Μ.Ε., μέλη της 
εταιρείας και ομιλητές

Ο γηραιότερος από τους 
τιμηθέντες Γεώργιος 
Πατσαλίδης, ιδρυτικό μέλος και 
μέλος του 1ου  Παγκύπριου Δ.Σ. 
της ΚΥ.Μ.Ε. με το νεαρότερο 
ομιλητή της εκδήλωσης, πρώην 
μέλος της Εθνικής μαθηματικής 
Ομάδας από την Πάφο Δρ. 
Γεώργιο Χαραλάμπους.
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Όλους όσους αγαπούν την Πάφο 
αναμφίβολα τους χαροποίησε η 
πρόθεση του Δήμου Πάφου να ανα-

στηλώσει και να αναδείξει την παλιά βρύ-
ση στο Αναβαργός η οποία όμως, ήταν γνω-
στό ότι υπήρχε και μάλιστα θάφτηκε μετά το 
2008 σκοπίμως.
Με ανάρτηση του στα Μέσα Κοινωνικής Δι-
κτύωσης την περασμένη εβδομάδα ο Δήμος 
Πάφου ανέφερε, ότι “η Πέρα Βρύση της Πά-

φου στο Αναβαργός μετά από πολλές δεκαε-
τίες βγαίνει στο φως! Φρόντισε ο Δήμος Πά-
φου να γίνει ανασκαφή υπό την επίβλεψη 
του Τμήματος Αρχαιοτήτων και να βρεθούν 
οι βούρνες και η λίμνη που ήταν κάτω από 
σωρούς χρωμάτων. Είναι μνημείο της σύγ-
χρονης ιστορίας μας. Θα συντηρηθεί και θα 
αναδειχθεί”.

Η αλήθεια

Η αλήθεια είναι ότι η βρύση στο Αναβαργός 
η οποία όπως μας ανέφερε ο κοινοτάρχης 
της συνοικία Κωστάκης Μιχαήλ, υπολογί-
ζεται ότι κτίστηκε γύρω στο 1870, λειτουρ-
γούσε μέχρι τη δεκαετία του 1950 καθώς 
υπήρχε τρεχούμενο νερό το οποίο κατέλη-
γε σε παρακείμενη λίμνη και εκεί έπλεναν 
τα ρούχα τους οι οικοκυρές του χωριού που 
δεν είχαν νερό στα σπίτια τους. Ο ίδιος δε 
είχε αποστείλει επιστολή στον Δήμο Πάφου 
και το Τμήμα Αρχαιοτήτων από το 2008 ζη-
τώντας να προστατευθεί η βρύση, η οποία 
υπέστη εκτεταμένες ζημιές όταν ιδιοκτήτης 
παρακείμενου τεμαχίου στην προσπάθειά 
του να αποκτήσει πέρασμα προκάλεσε σο-
βαρές ζημιές. Τότε όπως μας ανέφερε ο κ. 
Μιχαήλ όχι μόνο δεν ενδιαφέρθηκε κανείς, 
αλλά η βρύση θάφτηκε κατά τη διάρκεια έρ-
γων στην περιοχή.

Ο “Αδέσμευτος” μάλιστα τότε είχε κάνει ρε-
πορτάζ με το οποίο κατάγγελλε τις παρα-
νομίες και την καταστροφή άλλων εγκατα-
στάσεων όπως μια πέτρινη δεξαμενή που 
υπήρχε δίπλα από τη βρύση, χωρίς δυστυ-
χώς να ενδιαφερθεί κανένας αρμόδιος.
Όλο αυτό πάντως έγινε αφορμή να χαρακτη-
ριστεί ως μνημείο Β η βρύση η οποία όμως 
παρέμεινε θαμμένη μέχρι πρόσφατα, οπό-
ταν με αφορμή τα έργα που βρίσκονται σε 

εξέλιξη στην συνοικία Αναβαργός από τον 
Δήμο Πάφου αποκαλύφθηκε και πάλι.
Η βρύση σαφέστατα και αποτελεί στοιχείο 
της πολιτιστικής μας κληρονομιάς και ελπί-
ζουμε ότι αυτή τη φορά θα δοθεί η δέουσα 
σημασία και το μνημείο όχι μόνο θα διασω-
θεί αλλά και θα αναδειχθεί προσφέροντας 
άλλο ένα σημείο ενδιαφέροντος στη συνοι-
κία Αναβαργός μαζί με τους Ελληνόσπηλι-
ους οι οποίοι επίσης παραμένουν εγκατα-
λειμμένοι και παραμελημένοι.  

Η βρύση και το πλυσταρκό στο Αναβαργός
Τα έθαψαν παλιότερα και τώρα τα ανακάλυψαν…

Στη φωτογραφία ο Κωστάκης Μιχαήλ μας δείχνει 
την βρύση κατά την πρώτη επίσκεψή μας στην πε-
ριοχή πριν θαφτεί η βρύση κάτω από όγκους χώ-
ματος το 2008…

Η πέτρινη δεξαμενή την οποία έφαγαν οι μπουλ-
ντόζες για να αποκτήσει πέρασμα ιδιοκτήτης πα-
ρακείμενου τεμαχίου…

Φωτογραφίες από την αποκάλυψη εκ νέου της 
βρύσης το 2023 από συνεργείο του Δήμου Πά-
φου
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αιρετίζουμεΧ

Ο Δίκαιος

Αυτούς που καταλαβαίνουν πότε πρέ-
πει να τα παρατάνε καταλαβαίνοντας 
ότι πλέον δεν είναι χρήσιμη για την 
κοινωνία…

Τις έξυπνες ατάκες εντυπωσιασμού στις 
οποίες επιδίδονται συνήθως όσοι δεν έ-
χουν πειστικά επιχειρήματα για τους συ-
νομιλητές τους…

Το ράδιο αρβύλα που πάει σύννεφο από 
ορισμένους που θέλουν να ονομάζονται 
και πολιτικά πρόσωπα τρομάρα τους...

Τους χαμηλόμισθους του δημοσίου που 
διαμαρτύρονται για τους μισθούς τους 
και καλά κάνουν. Με τους χαμηλόμι-
σθους όμως του ιδιωτικού τομέα τι γί-
νεται; 

Τους βουλευτές μας που από τότε που 
τους θυμάμαι συζητούν για εκείνο το 
έρμο το πόθεν έσχες αλλά μέχρι σήμε-
ρα δεν κατάφεραν αν το εφαρμόσουν 
τουλάχιστον αποτελεσματικά…

Τους θεριακλήδες ή των θεριακλή των 
ζημιών που δεν άντεξε και αυτή τη φο-
ρά πετροβόλησε το Δικαστικό Μέγαρο 
Πάφου…

Τον Δήμο Πάφου που ετοιμάζεται για 
τις Χριστουγεννιάτικες Εκδηλώσεις 
που και φέτος θα είναι πάρα πολλές. 
Βάλτε λοιπόν τα κόκκινα σκουφάκια 
σας και ετοιμαστείτε…

Τους αρμοδίους που τώρα συνειδητο-
ποίησαν ότι το κυκλοφοριακό θα επιδει-
νωθεί στην Πάφο και θα καλέσουν ειδι-
κούς για να προτείνουν μέτρα. Έχει γού-
στο να μας πουν να ξαναπλατύνουμε 
τους δρόμους!!!

Τους Ανδρέηδες, και τις Ανδρούλες, 
δηλαδή περίπου την μισή Κύπρο που 
γιόρτασε την Πέμπτη…

Το λιμανάκι της Πάφου που κάθε φο-
ρά που έχουμε θαλασσοταραχή γίνεται 
ναυμαχία για να ωθούν τα σκάφη που 
ελλιμενίζονται…

Τους καταστηματάρχες του παραλια-
κού μετώπου που κάθε χειμώνα αντι-
κρύζουν την ίδια εικόνα. Τη θάλασσα 
να μπαίνει στα καταστήματά τους…

Τους λόγιους του κόσμου που σωπαί-
νουν μπρος την κατάφορη αδικία της 
άρνησης της Βρετανίας να επιστρέψει 
τα κλεμμένα μάρμαρα του Παρθενώνα 
στην Ελλάδα…

Τον τέως Υπουργό Εξωτερικών των Η-
ΠΑ Χένρι Κίσισντζιερ, ο οποίος εγκα-
τέλειψε τα εγκόσμια και θα τον θυμό-
μαστε ως τον άνθρωπο που συνέβαλε 
τα μέγιστα στην καταστροφή της Κύ-
πρου…

Τις όμορφες βραδιές δίπλα στο τζάκι δί-
πλα από το στολισμένο Χριστουγεννιάτι-
κο δέντρο που μας ταξιδεύουν στα παι-
δικά μας χρόνια και τις ανέμελες εποχές 
που ζήσαμε…

Κώστας  Κουμή

Πάνω ο Υφυπουργός Τουρι-
σμού που αποδεικνύει ότι εί-
ναι πολύ καλός γνωστής  των 
θεμάτων του τουρισμού πα-
γκύπρια και της Πάφου ειδι-
κότερα…

Λεωνίδας Λεωνίδου 

Πάνω και ο πρόεδρος των ε-
παγγελματιών ψαράδων της 
Πάφου για τις προσπάθειες 
που καταβάλλει για την επί-
λυση των προβλημάτων που 
αντιμετωπίζουν οι συνάδελ-
φοι του...

Ζάιρο Ντα Σίλβα

Πάνω ο Βραζιλιάνος ποδο-
σφαιριστής της Πάφος fc 
που συμβάλλει τα μέγιστα 
στην ανοδική πορεία της 
oμάδας με τα γκολ που ση-
μειώνει… 

Αρχή Λιμένων 

Κάτω ο πρόεδρος και οι 
λοιποί υπεύθυνοι της Αρ-
χής, που με τις αποφάσεις 
τους διώχνουν τους ψαρά-
δες από το Λιμανάκι Κάτω 
Πάφου…

Ρίσι Σούνακ 

Κάτω ο Πρωθυπουργός της 
Βρετανίας που «φοβήθη-
κε» τον ομόλογο του της  
Ελλάδας και ακύρωσε στο 
παρά πέντε την συνάντη-
ση τους…

Ερώτηση
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Όταν λέτε κανείς;
Ε

Κανείς δεν είναι υπεράνω της φήμης της χώ-
ρας μας και όλα όσα είδαν το φως της δημο-

σιότητας θα διερευνηθούν και μάλιστα με χρονι-
κό ορίζοντα, δήλωσε ο Πρόεδρος της Δημοκρα-
τίας, για το νέο σκάνδαλο στο οποίο εμπλέκουν 
την Κύπρο οι νέες αποκαλύψεις της κοινοπραξίας 
δημοσιογράφων ICIJ (International Consortium 
of Investigative Journalists), με τίτλο «Η Κύπρος 
αγνοεί τις ρωσικές θηριωδίες, τις δυτικές κυρώ-
σεις για να προστατεύσει τον τεράστιο πλούτο 
των συμμάχων του Πούτιν».
Και αυτό είναι παρήγορο εάν σκεφτεί κανείς ότι 
την προηγούμενη φορά που η Κύπρος εκτέθηκε, 
ο προηγούμενος Πρόεδρος μας είπε ότι θα μας 
πάρει ο δαίμονας.
Το γεγονός βέβαια ότι η διαφθορά στην μακα-
ρία νήσο μας ζει και βασιλεύει το ξέρουν και οι 
πέτρες αλλά είναι αλήθεια ότι μέχρι σήμερα δεν 
είχαμε ενώπιον μας ατράνταχτες αποδείξεις και 
στοιχεία, κάτι που φαίνεται ότι δεν ισχύει με τους 
άλλους. Ίσως δηλαδή και στην περίπτωση μας να 
ισχύει αυτό με τον απατημένο σύζυγο που το μα-
θαίνει πάντα τελευταίος.
Υπάρχει όμως βλέπετε και το τεκμήριο της αθω-
ότητας και δεν μπορούμε να κατηγορήσουμε κά-
ποιον πριν αποδειχτεί πέραν πάσης λογικής αμ-
φιβολίας η ενοχή του.
Έτσι έχουμε ευθείες βολές κατά του πρώην Προέ-
δρου της Δημοκρατίας για παράδειγμα, αλλά μέ-
χρι στιγμής δεν έχουμε δει ατράνταχτα στοιχεία 
ότι εμπλέκεται ο ίδιος είτε με χρυσά διαβατήρια, 
είτε με άλλου είδους αδικήματα. Και ενώ προκύ-
πτουν διάφορα με αποτέλεσμα σε λίγο να ξεχα-
στεί και αυτό όπως συνέβη πολλάκις στο παρελ-
θόν ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας, μας διαβεβαι-
ώνει ότι  “Κανείς δεν είναι υπεράνω της φήμης 
της χώρας μας και όλα όσα είδαν το φως της δη-
μοσιότητας θα διερευνηθούν και μάλιστα με χρο-
νικό ορίζοντα”.
Τέτοιες διαβεβαιώσεις όμως μας έδωσαν και άλ-
λοτε κύριε Πρόεδρε.
Το θέμα είναι να το εννοείτε όταν λέτε κανείς. 
Γιατί σίγουρα δεν μπορεί αν ευθύνεται ούτε ο 
Χριστοφής που τες Αγγλισίδες, ούτε η Τταλλού 
που την Τάλα.  Το εννοείτε;
Γιατί κατά πόσο στο τέλος της ημέρας οι υπεύθυ-
νοι για το εν λόγω σκάνδαλο θα τιμωρηθούν ή θα 
μπει το ζήτημα και πάλι κάτω από το χαλί, ο χρό-
νος θα το δείξει!

Ο Δήμος Πόλεως Χρυσοχους προχωρά 
στην αναζήτηση στρατηγικού επενδυ-

τή για την υλοποίηση του σχεδιασμού για 
τον κατασκηνωτικό χώρο . Στη χθεσινοβρα-
δινή ολομέλεια το Δημοτικό συμβούλιο α-
ποφάσισε κατά πλειοψηφία να προχωρή-
σει τις διαδικασίες εκδήλωσης ενδιαφέρο-
ντος από στρατηγικό επενδυτή που θα υλο-
ποιήσει τους σχεδιασμούς που έγιναν και 
αδειοδοτήθηκαν το 2016 . Όπως ανέφερε 
στο radiocosmos ο Δήμαρχος Γιώτης Παπα-
χριστοφη σύντομα θα διαμορφωθούν οι ό-
ροι των προσφορών και θα προκηρυχθεί ο 
διαγωνισμός για τον στρατηγικό επενδυτή.

Επιστρέφει το κάμπινγκ της Π. Χρυσοχούς...

Άγνωστοι έριξαν πέτρες 
και έσπασαν  τζάμια του 

Επαρχιακού Δικαστηρίου 
Πάφου. 
Σύμφωνα με τον Βοηθό Α-
στυνομικό Διευθυντή Επιχει-
ρήσεων Πάφου, Μιχάλη Νι-
κολάου, το πρωί κατά την προσέλευση των 
δικαστικών υπαλλήλων στο Δικαστικό Μέ-
γαρο Πάφου διαπιστώθηκε ότι δύο τζάμια 
στην είσοδο του παλιού κτηρίου του δικα-
στικού μεγάρου ήταν θρυμματισμένα.
Μέλη της ΑΔΕ Πάφου, μετέβησαν στη σκη-
νή και διαπίστωσαν ότι δύο τζάμια ήταν 

σπασμένα από πέτρες που 
ρίφθηκαν και αρχισαν  εξε-
τάσεις για εντοπισμό του 
δράστη.
Σημειώνεται πως τις προη-
γούμενες ημέρες στόχος α-
νάλογων επιθέσεων είχαν 

γίνει το Γραφείο Ευημερίας, το ΚΕΠ και το 
Επαρχιακό Γραφείο Εργασίας στην Πάφο.
Η Αστυνομία συνέλαβε σε σχέση με αυτές  
τις υποθέσεις 29χρονο άστεγο απο το Ιράν, 
ο οποίος παρουσιάστηκε ενώπιον δικαστη-
ρίου την Τετάρτη και αφέθηκε ελεύθερος, 
αφού πρώτα κατηγορήθηκε γραπτώς.

Έσπασαν τζάμια του δικαστικού μεγάρου...



        

Γνώθι σαυτόν
Δεν μπορεί κάποιος να ενδιαφερθεί 
για κάποιο δημόσιο αξίωμα το οποίο 
μάλιστα θα διεκδικήσει μέσω εκλογών 
και να σου τον κάθε πικραμένο να ε-
ξαπολύει μύδρους εναντίον του. Έτσι 
βλέπουμε τα Μέσα κοινωνικής δικτύ-
ωσης να πλημμυρίζουν από αρνητικά 
κυρίως σχόλια για τον Α ή Β που έχει ε-
ξαγγείλει ότι προτίθεται να διεκδικήσει 
κάποιο αξίωμα.
Έλεος, ο κάθε υποψήφιος θα κριθεί α-
πό τους πολίτες μέσω των εκλογών, ό-
πως υπαγορεύει η δημοκρατία που εί-
ναι το πολίτευμα μας. Θα μου πείτε α-
κριβώς επειδή έχουμε δημοκρατία ο 
καθένας δικαιούται να κρίνει όσους ε-
κτίθενται θέτοντας τον εαυτό τους στη 
διάθεση του εκλογικού σώματος. Το σί-
γουρο είναι ότι αυτό που δεν έχουμε 
είναι το γνώθι σαυτόν. Γιατί αυτοί που 
συνήθως κρίνουν είναι άτομα που ποτέ 
δεν έχουν προσφέρει κάτι θετικό τουλά-
χιστον στην κοινωνία…

Πανηγυρίζουν
Χαράς ευαγγέλια για όσους κατηγορού-
νταν για ατασθαλίες και παρανομίες κα-
τά την διάρκεια των εργασιών για την α-
νάπλαση του παραλιακού μετώπου της 
Πάφου. 
Η Γενική Εισαγγελία αποφάσισε να ανα-
στείλει την δίωξή τους, προφανώς για-
τί έκρινε ότι θα ήταν χαμένη υπόθεση. 
Άλλωστε μιλάμε για ένα έργο που ολο-
κληρώθηκε το 2011 και κατηγορούμενοι 
ήταν δήμαρχοι και μέλη προηγούμενων 
δημοτικών συμβουλίων.
Καταλαβαίνουμε τη χαρά τους αλλά ας 
μην πανηγυρίζουν για κάτι που πληγώ-
νει ακόμα ολόκληρη την πόλη μας.
Απόλυτα σεβαστή η απόφαση της Ει-
σαγγελίας και εμείς από την πλευρά μας 
χαιρόμαστε γιατί δεν υπήρξε άλλο ένα 
σκάνδαλο. Μέχρι εκεί όμως…   

Εάν εξαιρέσει κανείς το Α-
ΚΕΛ, που έχει ανακοινώ-

σει ήδη τα ψηφοδέλτια του 
για τις τοπικές εκλογές στους 
περισσότερους δήμους, με 
κάποιες εκκρεμότητες που α-
φορούν δημάρχους και περι-
φερειάρχες, οι υπόλοιποι α-
κόμα ψάχνονται και διαβου-
λεύονται. 
Αυτό το καταλαβαίνουμε εν 
μέρει για τους δημάρχους και 
τους περιφερειάρχες, αλλά τα ψηφοδέλτια με 
τους δημοτικούς και σχολικούς συμβούλους τι 

τους εμποδίζει να τα ανακοι-
νώσουν;
Απλά περιμένουν ο ένας τον 
άλλο να αποφασίσει ποιος 
και πού θα στηρίξει, αλλά οι 
τοπικές κοινωνίες δεν συμ-
φωνούν πάντα με τις κομμα-
τικές επιλογές και αυτό δεν 
αποκλείεται αν τους γυρίσει 
μπούμερανγκ.
Τώρα δηλώνουν ότι μέχρι τα 
Χριστούγεννα θα έχουν α-

ποφασίσει αλλά και αυτό δεν είναι και τόσο σί-
γουρος τουλάχιστον για όλα τα κόμματα…

(τζιαί μεις το γράψαμε...)

«Συ είπας...» οι ατάκες της βδομάδας 

Α. Νεοφύτου

«Μετά τα όσα έγι-
ναν (ή δεν έγιναν) 
στις πρόσφατες 
εκλογές υπάρχει 
οποιοσδήποτε νο-

ήμονας πολίτης που να πιστεύει 
ότι εγώ κυβερνούσα;»

- Πολίτης όχι. Εσύ;

Σ. Στεφάνου

«Το μόνο κοινό που 
έχει το ΑΚΕΛ με το 
ΣΥΡΙΖΑ, είναι το όνομα 
του προέδρου του με 
το δικό μου…»

- Ευτυχώς. Τώρα ησυχάσαμε…

Α. Δημητρίου

«Θα πρέπει να προστα-
τεύσουμε το δικαίωμα 
στο βέτο καθότι αποτε-
λεί μέσο παρέμβασης 
και επιρροής εντός της 

ΕΕ…»

- Γιατί, πότε το χρησιμοποιήσαμε;

«Tα σχόλια δικά σας» ...

Φ. Φαίδωνος

«Ο Δήμος Πάφου θα προχωρήσει 
στην εκπόνηση 
μελέτης για το 
κυκλοφοριακό 
στην πόλη, ώστε 
να βρεθούν 
λύσεις για 
να μειωθεί η 
ταλαιπωρία των 

πολιτών…»

- Και τι θα κάνετε δηλαδή θα ξαναπλα-
τύνετε τους δρόμους; 

Λ. Λεωνίδου

«Υπάρχει ανάγκη δημιουργίας νέου 
αλιευτικού 
καταφυγί-
ου για την 
εξυπηρέτηση 
των ψαράδων, 
αλλιώς δεν 
αποκλείεται να 
προχωρήσουμε 
σε δυναμικές 

εκδηλώσεις...»

- Δηλαδή αν σας πουν ναι, θα το 
πιστέψετε;

Ο. Μιχαηλίδης

«Άκουγα το πρωί στον @politis_news 
τον PapadopoulosVic. 

Ντράπηκε κι η 
ντροπή. Μίλησε 
για πολιτικές 
σκοπιμότητες, 
για fake news 
και για τασhινό-
πιττες…»

- Επειδή τώρα έχουμε νηστείες…

Κ. Μητσοτάκης

«Τι θα λέγατε εάν έκοβαν τη Μόνα Λίζα 
στα δύο και έφερνα τη 

μισή στο βρετα-
νικό Μουσείο 
και το άλλο μισό 
στο Λούβρο;»

- Να έρθει και 
το άλλο μισό 
στο βρετανικό 

Μουσείο…

Είπαν...
Δεν τους βγαίνει…

Με τη φράση, «τόσο κοντά 
αλλά και τόσο μακριά», 

μπορεί να περιγραφεί λακωνικά 
και εύστοχα, η προσπάθεια συ-
νεργασίας του Δημοκρατικού Συ-
ναγερμού, με τα κόμματα της συ-
μπολίτευσης και ειδικά με το ΔΗ-
ΚΟ και τη ΔΗΠΑ, σε σχέση τους υ-
ποψήφιους δημάρχους και περιφερειάρχες στις 
επικείμενες εκλογές του Ιουνίου του 2024.
Σε αυτό το πλαίσιο, έγινε την Τρίτη ακόμα μια 
συνάντηση μεταξύ της Αννίτας Δημητρίου και 
του προέδρου του Δημοκρατικού Κόμματος, Νι-
κόλα Παπαδόπουλου, ενώ εντός της βδομάδας, 
ήταν προγραμματισμένη συνάντηση της κ. Δη-

μητρίου με τον πρόεδρο της ΔΗ-
ΠΑ-Συνεργασία, Μάριο Καρο-
γιάν.
Και όλα αυτά την ώρα, που στην 
Πάφο υπάρχουν ισχυρές αντι-
δράσεις τοπικών στελεχών για 
συνεργασία με τον Δημοκρατικό 
Συναγερμό, κάτι που σύμφωνα 

με τις πληροφορίες μας έθεσε και ο Νικόλας, ξε-
καθαρίζοντας ότι δεν μπορεί να υπάρξει συνερ-
γασία σε Πάφο και Λεμεσό. 
Το τραβάνε, το τραβάνε και δεν τους βγαίνει δη-
λαδή, κυρίως με πρωτοβουλία του ΔΗΣΥ που 
Αννίτα και Δίπλαρος δεν θέλουν με τίποτε να 
μείνει απομονωμένο…

Μαζεύονται πολλοί
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Θύμωσε η θάλασσα... Τεράστια κύματα στο ύψος του Κάστρου...
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κομματικά μαγειρεία
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Πολλές φορές είδαμε δημοσιεύματα (συνή-
θως κακόβουλα) που αναφέρονται σε εκ-

χώρηση δικαιωμάτων σε Ισραηλινούς οι οποίοι 
ασκούν ελέγχους ιδίως στα λιμάνια μας, αλλά εί-

ναι η αλήθεια ότι δεν το πιστεύαμε.
Μέχρι που πρόσφατα, ταξιδεύοντας στο εξωτε-
ρικό από το αεροδρόμιο Πάφου, είδαμε με έκ-
πληξη στον έλεγχο για είσοδο στο τμήμα ανα-
χωρήσεων να υπάρχουν και ξένοι αστυνομικοί, 
απροσδιορίστους εθνικότητας, οι οποίοι μάλι-
στα φαινόταν να έχουν και το γενικό πρόσταγ-
μα!!! 
Δεν γνωρίζουμε εάν οι αστυνομικοί αυτοί οι ο-
ποίοι φορούσαν μπλούζες που έγραφαν Policia 
ήταν Ισραηλινοί, ή άλλης εθνικότητας, αλλά σί-
γουρα δεν ήταν κύπριοι και δεν ήταν ιδιωτικής 
εταιρείας ασφαλείας.
Όντως λοιπόν έχουμε επιτρέψει σε ξένους να 
δημιουργούν ελέγχους στα λιμάνια και αερο-
δρόμιά μας;

Μας ελέγχουν και Ισραηλινοί;

Πάλι τα έκανε της Λωρίδας της Γάζας 
στην Κάτω Πάφο με την πρώτη κακοκαι-
ρία. Δεν είναι καιρός αν σκεφτούμε κά-
ποια λύση γι’ αυτό το πρόβλημα;

Πολύ καλά έκαναν και καθάρισαν τις φοι-
νικιές στην Κάτω Πάφο αλλά θα πρέπει 
να τελειώσουν την δουλειά…

Άλλη μια πολιτική οντότητα έκανε την 
εμφάνιση της στην κυπριακή πολιτική 
σκηνή με το όνομα Αιχμή. Με πρωτο-
βουλία του αποστασιοποιημένου  ευ-
ρωβουλευτή της ΕΔΕΚ Δημήτρη Παπα-
δάκη ο οποίος μετά την σύγκρουσή του 
με τον Μαρίνο Σιζόπουλο πήρε των ομ-
ματιών του…

Κύπρος και Κατάρ αποφάσισαν την πε-
ραιτέρω ενίσχυση των οικονομικών σχέ-
σεων τους, μετά την επίσκεψη του Προέ-
δρου Χριστοδουλίδη στην χώρα του Κόλ-
που. Μπάινουμε δηλαδή σφήνα στα κολ-
λητηλίκια τους με την Τουρκία…

Το είδαμε πολλές φορές το έργο. Ο 
Τούρκικος στρατός αλωνίζει στη νεκρή 
ζώνη και η ΟΥΝΦΙΚΥΠ χτενίζεται. Εμείς 
μόνο διπλωματικές διαμαρτυρίες…

Πλήρως εκτεθειμένο άφησε τον προκά-
τοχό του ο υπουργός Εσωτερικών, Κων-
σταντίνος Ιωάννου, διαγράφοντας με μια 
μονοκοντυλιά ή καλύτερα με μια ατάκα 
το συρματόπλεγμα μήκους χιλιομέτρων 
που εγκαταστάθηκε έναντι σημαντικού 
κόστους για να παρεμποδίσει, υποτίθε-
ται, τη διέλευση μεταναστών από τις κα-
τεχόμενες στις ελεύθερες περιοχές...

Νέα δεδομένα στον κομματικό χάρτη 
της Κύπρου. Την Κυριακή το Volt προχω-
ρεί και επίσημα στην λειτουργία του ως 
πολιτικό κίνημα, αποκτώντας ταυτόχρο-
να και παρουσία στα έδρανα της Βου-
λής με την Αλεξάνδρα Ατταλίδου. Άλλο 
ένα κόμμα στα πολλά. Σε λίγο κάθε γει-
τονιά θα έχει και το κόμμα της…

Πολλά οινοπνευματώδη ποτά λαμβά-
νουν οι βουλευτές μας ως δώρα κυρίως 
τα Χριστούγεννα. Φτάνει μην του ποτίζε-
τε άλλο. Ααα, τώρα εξηγούνται όλα…

Για πολλοστή φορά έγινε χαμός στο λι-
μανάκι και στον πεζόδρομο της Ποσει-
δώνος από την θαλασσοταραχή. Η λύ-
ση που σκέφτονται να βάλουν τσιμε-
ντομπλόκ. Γιατί δεν ξανακτίζουμε τείχη 
όπως οι αρχαίοι; Κάτι ήξεραν αυτοί φαί-
νεται…

Θαύμα ο Υπουργός Γεωργία ανέβλεψε! 
Ενώ δεν έβλεπε τίποτα στον Ακάμα κατά 
την επίσκεψη του ξαφνικά μετά από την 
παρέμβαση του Προέδρου της Δημοκρα-
τίας βρήκε το φως του…

Τσαντίστηκε ο Ρίσι Σούνακ από τη συ-
νέντευξη του Κυριάκου Μητσοτάκη στο 
BBC και ακύρωσε τη συνάντηση με τον 
Έλληνα ομόλογό του. Μια ζωή κακομα-
θημένοι οι Βρετανοί…

Νίπτουν τας χείρας τους ΠΙΣ και ΟΑΥ για 
τα τοξικά ιατρικά απόβλητα τα οποία κα-
ταλήγουν στα σκουπίδια, Να συστήσου-
με και ένα Οργανισμό για τη διαχείρισή 
τους…

Ο Δίκαιος

Επιδόματα…

Πληρώθηκε ο Πρόεδρος με πλήθος επιδόματα, 

όπως συμβαίνει τακτικά εις τα ψηλά τα δώματα.

Κι αυτό του το επέτρεψε ο Πρόεδρος που άδει, 

μιλάω για το Νίκαρο τον Αναστασιάδη…

Που επί προεδρίας του τα πήραν όλοι όσοι, 

ήταν εις τον περίγυρο, στη βρώση και την πόση…

Και οι αντιστασιακοί αιτούνται επιδόματος, 

αλλά αυτοί οι άμοιροι είναι εκτός του δώματος.

Γι’ αυτό το λέω ευθαρσώς, το γράφω, κι υπογράφω, 

χρήμα δεν πρόκειται να δουν ούτε σε φωτογράφο… 

Χριστουγεννιάτικο χρώμα

Τα γιορτινά της έχει φορέσει η Πάφος, ετοι-
μαζόμενη να υποδεχτεί τα Χριστούγεννα και 

ο Χριστουγεννιάτικος διάκοσμος, αν και θα μπο-
ρούσε να ήταν πιο πλούσιος δίνει μια ξεχωριστή 
νότα και φτιάχνει ατμόσφαιρα.
Ιδιαίτερα από αύριο Κυριακή οπόταν θα γίνει 
και η φωταγώγηση του, το κλίμα πλέον θα είναι 
γιορταστικό και αρκετές εκδηλώσεις θα λαμβά-
νουν χώρα σχεδόν καθημερινά στους δρόμους, 
τις πλατείες αλλά και σε διάφορους χώρους εκ-
δηλώσεων.
Ίσως μάλιστα θα έπρεπε να μελετήσουμε το 
ενδεχόμενο κάποιες Χριστουγεννιάτικες εκδη-
λώσεις αν μεταφερθούν στο παραλιακό μέτω-
πο όπου ακόμα ευτυχώς κυκλοφορούν πολλοί 

τουρίστες, στέλνοντας το μήνυμα, ότι και η Πά-
φος έχει γιορταστικό κλίμα, επενδύοντας και για 
τους επόμενους Χειμώνες…  
Τώρα θα μου πείτε σιγά μην γίνουμε και Λονδί-
νο! Γιατί όχι, μπορεί να μας λείπει το χιόνι, αλ-
λά να δημιουργήσουμε μια ανάλογη ατμόσφαι-
ρα γιατί όχι ;

Επιτέλους τοποθετήθηκε περίφραξη γύρω από 
τον πρώην κεντρικό αστυνομικό σταθμό Πά-

φου ο οποίος παρέμενε το τελευταίο διάστημα ε-
ντελώς εκτεθειμένος, σε κάθε άσχετο.
Ο λόγος βέβαια που τοποθετήθηκε περίφραξη, εί-

ναι γιατί θα αρχίσουν τα έργα ανάπλαση του χώ-
ρου και μετατροπής του αποικιακού κτιρίου σε 
Μουσείο Σύγχρονης Ιστορίας της Πάφου και ως 
γνωστόν ο νόμος προνοεί την περίφραξη των εργο-
ταξίων. Δεν ξέρουμε γιατί βιάστηκαν τόσος να τον 
περιφράξουν βεβαίως μιας και τα έργα δεν πρόκει-
ται να αρχίσουν πριν την έλευση των Χριστουγέν-
νων και τη Πρωτοχρονιάς. Εκτός και σκοπεύουν να 
αρχίσουν να μπαινοβγαίνουν φορτηγά και να κά-
νουν εκσκαφές, εν μέσω εορτών δημιουργώντας 
μια ροκ κατάσταση.
Είπαμε να προχωρούν γρήγορα τα έργα αλλά ας 
μην το παρακάνουμε…  

Έκλεισαν και την αστυνομία

Χ. Κίσιντζερ

Πέθανε σε ηλικία 100 ετών ο αμφιλεγόμενος 
διπλωμάτης Χένρι Κίσιντζερ, ο οποίος αναμ-

φίβολα έπαιξε καθοριστικό 
ρόλο στην καταστροφή της 
Κύπρου και όλοι θα τον θυ-
μόμαστε ως ολετήρα της 
πατρίδας μας.
Πέραν αυτού ο Γερμανοε-
βραίος, τέως Υπουργός Ε-

ξωτερικών των ΗΠΑ υπήρξε βασικός δια-
μορφωτής της αμερικανικής εξωτερικής 
πολιτικής τα χρόνια του ψυχρού πολέμου, 
κερδίζοντας μάλιστα το Νόμπελ Ειρήνης πα-
ρακαλώ, ένα Νόμπελ που αμφισβητήθηκε 
βεβαίως πάρα πολύ.
Μέχρι τα τελευταία του χρόνια πάντως, ήταν 
ενεργός και εξέφραζε απόψεις και μάλιστα 
είχε δηλώσει ανοικτά ότι για τον πόλεμο Ρω-
σίας Ουκρανίας υπεύθυνο ήταν το ΝΑΤΟ.

Κ. Λετυμπιώτης

Σε ερώτηση για τα μέτρα που ανακοίνωσε ο 
Πρόεδρος της Δημοκρατίας σε σχέση με το θέ-

μα της παραβίασης της νε-
κρής ζώνης, ο Κυβερνητικός 
Εκπρόσωπος, είπε ότι «έ-
χει ξεκινήσει η ενεργοποίη-
ση των μέτρων, υπάρχει ένας 
σχεδιασμός - δεν μπορούμε 
να πούμε πολλά περισσότε-

ρα - ο οποίος έχει ενεργοποιηθεί από σήμερα 
το πρωί. Κάποια μέτρα είναι ορατά, κάποια ό-
χι. Εμείς αναμένουμε και είμαστε σε διαρκή ε-
πικοινωνία με την ειρηνευτική δύναμη, αυτός 
είναι ο στόχος, να διασφαλίσει το καθεστώς της 
νεκρής ζώνης. 
Την ίδια στιγμή, από την πρώτη στιγμή που έγι-
ναν τα γεγονότα στο Σπίτι της Μαρίας, έχουν γί-
νει αξιολόγηση και  σχεδιασμός, ο οποίος αυτή 
τη στιγμή εκτελείται».
Μπορεί κάποιοι να ειρωνεύονται την πλευρά 
μας για τα μέτρα που δεν φαίνονται, αλλά η α-
λήθεια είναι ότι ένα σοβαρό κράτος δεν βγαίνει 
να διαλαλεί τι ακριβώς θα πράξει για να εμπο-
δίσει μια παρανομία από τον νταή της περιοχής 
που είναι η Τουρκία. Ελπίζουμε μόνο τα μέτρα 
αυτά, να μην είναι λόγια κενά περιεχομένου…

Κ. Μητσοτάκης

Το πρόσφατο επεισόδιο που έλαβε χώρα στη 
Μεγάλη Βρετανία, με τις δηλώσεις του Πρωθυ-

πουργού της Ελλάδας Κυριά-
κου Μητσοτάκη για τα γλυ-
πτά του Παρθενώνα και την 
ακύρωση της συνάντησης με 
τον Ρίσι Σούνακ την τελευ-
ταία στιγμή με υπαιτιότητα 
του βρετανού Πρωθυπουρ-

γού, αναμένεται να ωφελήσουν το αίτημα της 
Ελλάδας για επιστροφή τους και να ασκήσουν 
ασφυκτική πίεση στους Βρετανούς.
Βέβαια με τους Βρετανούς οι οποίοι θεωρούν 
ακόμα ότι είναι αυτοκρατορία δεν μπορείς ποτέ 
να είσαι σίγουρος, αλλά έχει παρατηρηθεί μια 
μεγάλη στροφή και ένα κύμα συμπαράστασης 
για την επανένωση των γλυπτών, σε ολόκληρο 
τον κόσμο.
Σαφέστατα ο τρόπος που χειρίστηκε την κατά-
σταση ο Κούλης, ήταν πολύ έξυπνος, αλλά αυτό 
που κατά την άποψη μας φοβούνται οι Βρετα-
νοί είναι ότι θα ανοίξουν τον ασκό του Αιόλου 
σε περίπτωση που επιστρέψουν τα γλυπτά του 
Παρθενώνα, καθώς δεν μετά δεν θα εμποδίζει 
τίποτα όλες τις χώρες από τις οποίες έχουν κα-
ταληστέψει τις αρχαιότητές τους θα τις ζητή-
σουν πίσω…   
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Το ΑΚΕΛ δεν θα γίνει ΣΥΡΙΖΑ 

Μ ε σκωπτική διάθεση απάντησε ο Γ.Γ του ΑΚΕΛ όταν κλήθηκε από το 
Radiocosmos να σχολιάσει το ενδεχόμενο, το ΑΚΕΛ να ακολουθήσει 

την πορεία του ΣΥΡΙΖΑ στην Ελλάδα με την 
εκλογική του Στέφανου Κασελάκη. Το μόνο 
κοινό που έχει ο ΣΥΡΙΖΑ με το ΑΚΕΛ είπε, είναι 
το όνομα του προέδρου του με το δικό του. 
Οι αλλαγές που προωθεί το ΑΚΕΛ είπε, δί-
νουν μεγαλύτερη δυνατότητα συμμετοχής 
της βάσης του κόμματος στην διαμόρφωση 
της πολιτικής του κόμματος, όμως, πρόσθεσε 
ο Γ.Γ του κόμματος, θα εκλέγεται από τους α-
ντιπροσώπους των κομματικών ομάδων στο 
συνέδριο. Για να εκλεγεί πρόσθεσε κάποιος 
αντιπρόσωπος το συνέδριο θα πρέπει να εί-

ναι μέλος 2 χρόνια και για να έχει δικαίωμα υποβολής υποψηφιότητας θα 
πρέπει να είναι μέλος της Κ.Ε. Αναφερόμενος στις αλλαγές που εγκρίθηκαν 
ο κ. Στεφάνου ανέφερε ότι βρίσκονται κοντά στη συνομολόγηση της Κοινω-
νικής Συμμαχίας, που θα αποτελεί μια πολιτική πλατφόρμα, η οποία σε σχέ-
ση με τον θεσμό των Νέων Δυνάμεων, θα είναι ποιοτικά αναβαθμισμένη σε 
τρεις βασικούς πυλώνες:. Θα στηρίζεται σε συγκεκριμένη πολιτική ατζέντα η 
οποία θα αποτελεί την πυξίδα της συμπόρευσης ενός ευρύτερου προοδευ-
τικού χώρου με το ΑΚΕΛ. Θα διαθέτει μια χαλαρή δομή, η οποία θα δίνει τη 
δυνατότητα στην πλατφόρμα να έχει περισσότερη ορατότητα στην κοινω-
νία και καλύτερη αμφίδρομη σχέση με το κόμμα και  θα δίνει τη δυνατότη-
τα για αναβαθμισμένη συμμετοχή στις διαδικασίες συζήτησης και ζύμωσης 
του κόμματος.

Προκάλεσε κινητικότητα ο Πατσαλίδης 

Η εκδήλωση ενδιαφέροντος για την θέση του  (Περιφερειάρχη) 
προέδρου στο επαρχιακό συμβούλιο Πάφου από τον πρώην Υ-

πουργό και πρόεδρο του 
Πάφος 2017 Χρίστο Πα-
τσαλίδη, προκάλεσε κινη-
τικότητα στα επιτελεία ό-
λων των κομμάτων στην 
Πάφο. 
Το ενδιαφέρον του κ. Πα-
τσαλίδη, προκάλεσε ευ-
μενή σχόλια από πολλούς 
συμπολίτες μας, οι οποί-
οι βλέπουν στο πρόσωπο 
του την δυνατότητα σύνα-
ψης ευρύτερων συνεργα-
σιών από πολιτικές δυνά-
μεις. Θεωρούν επίσης, ότι 

είναι μια υποψηφιότητα που ανταποκρίνεται στις απαιτήσεις αυ-
τού του νέου θεσμού που δημιουργήθηκε και θα λειτουργήσει για 
πρώτη φορά μετά τις εκλογές. Τις επόμενες μέρες αναμένονται α-
ποφάσεις από κόμματα για τους υποψηφίους που θα στηρίξουν. Ε-
κτιμάται πως μέχρι τα Χριστούγεννα, το τοπίο των εκλογών θα ξεκα-
θαρίσει πλήρως. 

Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Ακατάχνωτα
Η Πάφος είναι πιο κοντά στον στόχο να κατα-
στεί ολόχρονος τουριστικός προορισμός δη-
λώνει ο Υφυπουργός Τουρισμού, όμως για 
να ενθαρρυνθούν οι επιχειρηματίες να κρα-
τήσουν ανοιχτές τις μονάδες τους θα πρέπει 
και το κράτος και οι τοπικές αρχές να τους δι-
ευκολύνουν... 

Αποσύρθηκε η υπόθεση του παραλιακού με-
τώπου της Πάφου από τον Γενικό Εισαγγελέα, 
διότι προφανώς οι κατηγορίες δεν μπορού-
σαν να στοιχειοθετηθούν. Αυτό βέβαια δεν 
σημαίνει ότι στην εξέλιξη του έργου κύλησαν 
όλα μέλι γάλα... 

Από βδομάδα σε βδομάδα παραπέμπεται το 
πόρισμα της διοικητικής έρευνας για τα έργα 
στον Ακάμα, ενώ η έκθεση του Γενικού Ελε-
γκτή αναμένεται τον Ιανουάριο. Η σύγχυση 
που επικρατεί σχετικά με τα έργα που έγιναν 
είναι απίστευτη και είναι αμφίβολο αν η δι-
οικητική έρευνα θα καταδείξει ποιος ευθύ-
νεται. Προς το παρόν, κανείς δεν ξέρει τι θα 
γίνει με την εξέλιξη των έργων και το συμβό-
λαιο που είναι σε ισχύ. Το μόνο σίγουρο εί-
ναι πως το μπάχαλο θα έχει και συνέχεια... 

Οι σχέσεις του Προεδρικού με τον Γενικό Ελε-
γκτή πάνε από το κακό στο χειρότερο και όλα 
δείχνουν πως θα έχουμε ακόμη πολλά επει-
σόδια να δούμε. Κάποιοι κύκλοι ψιθυρίζουν 
ότι ο Οδυσσέας Μιχαηλίδης, ξεκίνησε προε-
κλογική εκστρατεία για τις επόμενες προεδρι-
κές εκλογές. Τα ίδια βέβαια διέδιδε και ο Νί-
κος Αναστασιάδης για τον Γενικό Ελεγκτή αλ-
λά διαψεύστηκε... 

Το κυκλοφοριακό πρόβλημα στην Πάφο δεν 
έπεσε από τον ουρανό ξαφνικά. Απλώς τα 
προηγούμενα 3 χρόνια λόγω του covid και 
της μειωμένης τουριστικής κίνησης, στην πό-
λη μας κυκλοφορούσαν λιγότερα οχήματα. 
Αν σε αυτά προστεθεί και η αύξηση του πλη-
θυσμού που είχαμε τα τελευταία 4 χρόνια 
στην επαρχία μας, γίνεται φανερό πως φθά-
σαμε στην σημερινή ανυπόφορη κατάσταση. 
Το θέα όμως δεν είναι πως προέκυψε το κυ-
κλοφοριακό αλλά τι λύσεις υπάρχουν. Μαγι-
κές συνταγές δυστυχώς δεν υπάρχουν... 

Οι διεργασίες για τις Δημοτικές Εκλογές συ-
νεχίζονται σε όλα τα επίπεδα και φαίνεται 
πως τις επόμενες μέρες θα έχουμε ανακοινώ-
σεις από κόμματα για τις επιλογές τους. Λίγη 
υπομονή ακόμη και το τοπίο θα ξεκαθαρίσει 
πλήρως... 

Στον Δήμο Γεροσκήπου ψάχνουν Σολομώ-
ντεια λύση για το περίπτερο Riccos στην πα-
ραλία. Το περιθώριο που είχε δοθεί πριν α-
πό 5 χρόνια έληξε και τώρα το Δημοτικό 
Συμβούλιο θα έπρεπε να αποφασίσει αν θα 
βγει σε προσφορές όπως προέβλεπε η προη-
γούμενη απόφαση και όπως έγινε με τα άλ-
λα δύο περίπτερα. Τελικά η πρόταση στην 
οποία κατέληξαν είναι να δοθεί παράταση 
μέχρι το 2025 που λήγει η σύμβαση και για 
τα άλλα δύο, ώστε να βγουν όλα μαζί σε νέες 
προσφορές εκδήλωσης ενδιαφέροντος... 

Η “μούγια”

Προβληματισμένος  ο Μάτσας 

Π ροβληματισμένος παρουσιάζεται ο επαρχιακός γραμματέας του Κινή-
ματος Οικολόγων στην Πάφο, από τις τελευταίες εξελίξεις στο Κίνημα. 

Σχολιάζοντας την εκλογή του Γιώργου 
Περδίκη, ο Ορέστης Μάτσας δήλωσε ό-
τι το αποτέλεσμα είναι σεβαστό και το 
απέδωσε στην αγωνία των μελών του 
κινήματος για την ενότητα. 
Ωστόσο πρόσθεσε, προκαλεί προβλη-
ματισμό. Ερωτηθείς για την ένταξη στο 
κόμμα volt της Αλεξάνδρας Ατταλλίδου 
που αποχώρησε από τους Οικολόγους, 
ο κ. Μάτσας δήλωσε ότι θα συζητήσει 
με την κ. Ατταλίδου την επαγγελματική 
τους σχέση. 

Προφανώς όπως είπε, υπάρχει θέμα. Υπενθυμίζεται ότι ο κ. Μάτσας είναι 
κοινοβουλευτικός συνεργάτης της κ. Ατταλίδου.

Αποφασίζει η ΕΔΕΚ 

Π ριν τις γιορτές των Χριστουγέννων θα πρέπει να ανακοινωθούν 
οι αποφάσεις για τις επικείμενες εκλογές στην Τοπική Αυτοδι-

οίκηση εκτίμησε ο πρόε-
δρος της ΕΔΕΚ Μαρίνος Σι-
ζοπουλος. Όπως ανέφερε 
στο Ράδιο Κόσμος, συνεχί-
ζονται οι συζητήσεις και οι 
διαβουλεύσεις με τα υπό-
λοιπα κόμματα για την ε-
κλογή Δημάρχων, Αντιδη-
μάρχων και προέδρων των 
επαρχιακών οργανισμών. 
Εάν είπε ο κ. Σιζόπουλος 
μέχρι τις αρχές Δεκεμβρί-

ου δεν ανακοινωθούν αποφάσεις, η ΕΔΕΚ  θα ανακοινώσει τις απο-
φάσεις της. Για την εκλογή Δημοτικών Συμβούλων, τα ψηφοδέλτια έ-
χουν ολοκληρωθεί στο 90% ανέφερε ο πρόεδρος της ΕΔΕΚ.

Παγίδα για επιχειρηματίες 

Παγίδα για τους ιδιοκτήτες επιχειρήσεων χαρακτήρισε το υφι-
στάμενο πλαίσιο για την εργοδότηση αλλοδαπών ο πρόεδρος 

της Ομοσπονδίας ι-
διοκτητών κέντρων 
αναψυχής Νεόφυ-
τος Θρασυβούλου. 
Με αφορμή τις επι-
χειρήσεις της ΥΑΜ 
για τον εντοπισμό 
αλλοδαπών που ερ-
γοδοτούνται παρά-
νομα ο κ. Θρασυ-
βούλου ανέφερε ότι 

από το 2019 επιτράπηκε η εργοδότηση αιτητών ασύλου αλλά οι 
ιδιοκτήτες των επιχειρήσεων δεν ενημερώνονται πότε και αν α-
πορρίπτονται οι αιτήσεις τους. 
Την ίδια στιγμή είπε το κράτος δέχεται τις εισφορές για τις κοινω-
νικές τους ασφαλίσεις. 
Ο κ. Θρασυβούλου διερωτήθηκε τι θα γίνει με όλους αυτούς που 
εργάζονται για 3 ή 4 χρόνια σε επιχειρήσεις και τώρα το κράτος λέ-
ει ότι δεν θα επιτρέπεται η συνέχιση της εργοδότησης του και πως 
θα καλυφθεί αυτό το κενό. 
Ο πρόεδρος της Ομοσπονδίας Κέντρων Αναψυχής επέκρινε και 
τον τρόπο που γίνονται οι επιχειρήσεις της ΥΑΜ στα κέντρα ανα-
ψυχής για τον εντοπισμό όσων εργάζονται παράνομα.

Αναλαμβάνει δράση ο Περδίκης 

Ο Γιώργος Περδίκης μετά την θριαμβευτική επιστροφή στην προεδρία 
των Οικολόγων, αναλαμβάνει δράση για τον Ακάμα. 

Ο Πρόεδρος του Κινήματος κ. Γιώργος Περδίκης, είχε ανακοινώσει πριν την 
εκλογή του, ότι αποτελεί προτεραιότητά του το θέμα του Ακάμα. Ως εκ τού-
του, έχει ζητήσει ήδη συνάντηση με τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας κ. Νίκο 
Χριστοδουλίδη, με θέμα συζήτησης το Εθνικό Δασικό Πάρκο Ακάμα. Επιπλέ-
ον, ο κ. Περδίκης μαζί με αντιπροσωπεία του Κινήματος, θα επισκεφθεί τον 
Ακάμα την ερχόμενη Τρίτη στις 10:00 το πρωί. Συγκεκριμένα, η επίσκεψη θα 
γίνει στην τοποθεσία Τοξεύτρα και θα πραγματοποιηθεί παρουσία του Τμή-
ματος Δασών και Περιβάλλοντος
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Την σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.
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Δεν στοιχειοθετήθηκαν οι κατηγορίες  
Αποσύρθηκε η ποινική υπόθεση για το Παραλιακό μέτωπο Πάφου. 
Για πολιτικές πιέσεις κάνει λόγο ο Βάσος Δημητρίου

Η Γενική Εισαγγελία απέσυρε προχθές 
την υπόθεση του παραλιακού μετώ-
που της Πάφου, για την οποία κατη-

γορούμενοι ήταν πρώην και νυν μέλη του 
Δημοτικού Συμβουλίου Πάφου και άλλοι 
επαγγελματίες που είχαν σχέση με το έργο. 
Συνήγοροι υπεράσπισης των κατηγορού-
μενων είχαν εκφράσει μεγάλες αμφιβολίες 
κατά πόσον μπορούσαν να στοιχειοθετη-
θούν οι κατηγορίες και πολύ περισσότερο 
να αποδειχθούν στο δικαστήριο. Εκτιμούν 
πως αυτός ήταν και ο λόγος που η Γενική 
Εισαγγελία αποφάσισε τελικά να αποσύρει 
την υπόθεση. Το έργο της ανάπλασης του 
παραλιακού μετώπου Κάτω Πάφου, σχεδι-
άστηκε στις αρχές της δεκαετίας του 2000, 
άρχισε τον Νοέμβριο του 2007 και ολοκλη-
ρώθηκε τον Ιούλιο του 2009. 
Η πρώτη φάση της σύμβασης ήταν συγχρη-
ματοδοτούμενη από ευρωπαϊκά κονδύλια, 
ενώ η δεύτερη φάση, που αφορούσε εργα-
σίες σε ιδιωτικές περιουσίες, χρηματοδοτή-
θηκε από κονδύλια του Δήμου Πάφου. 
Η αξία του συμβολαίου του έργου ήταν 
7,5 εκατομμύρια ευρώ. Σύμφωνα με έρευ-

να που διενήργησε η Ελεγκτική Υπηρεσία, 
είχε διαπιστωθεί ότι δόθηκαν πάρα πολλές 
οδηγίες για αλλαγές από τον μηχανικό του 
έργου, χωρίς εκ των προτέρων έγκριση του 
εργοδότη. Διαπιστώθηκε επίσης ότι, καθ’ 
όλη τη διάρκεια του έργου, είχαν εκδοθεί 
προς τον εργολάβο πέραν των 120 οδηγιών 

για αλλαγές, από τις οποίες μόνο οι 62 υπο-
βλήθηκαν στην Τεχνική Καθοδηγητική Επι-
τροπή για έγκριση. 
Η υπόθεση ξεκίνησε μετά από έκθεση του 
Γενικού Ελεγκτή το 2014 σύμφωνα με την 
οποία, διαπιστώθηκε ότι ο Δήμος Πάφου 
δεν είχε προβεί κατά τη διάρκεια εκτέλε-
σης του έργου στις απαραίτητες ενέργει-
ες και δεν είχε λάβει τα κατάλληλα μέτρα 
για διασφάλιση των συμφερόντων του, και 
ότι η διαχείριση, ο συντονισμός και ο έλεγ-
χος του συμβολαίου δεν ήταν επαρκής, με 
αποτέλεσμα να γίνουν τροποποιήσεις των 
σχεδίων και να εκτελεστούν επιπλέον εργα-
σίες, χωρίς την προηγούμενη έγκριση του 
Δήμου, γεγονός που οδήγησε τελικά και 
στην υπερπληρωμή του Αναδόχου. 
Μεταξύ άλλων στον φάκελο της υπόθεσης 
περιλαμβάνονταν στοιχεία από τα ευρήμα-
τα της Ελεγκτικής Υπηρεσίας η οποία είχε  

διαπιστώσει λάθη που αφορούσαν καθυ-
στερήσεις στις εγκρίσεις για προσφορές 
των υπεργολάβων, ενώ δεν τηρούνταν οι 
προβλεπόμενες διαδικασίες για τη σύναψη 
ξεχωριστών συμφωνιών κατά την ανάθεση 
των πρόσθετων έργων οι οποίες ενδεχομέ-
νως να μην καλύπτονται από τις περιπτώ-
σεις που καθορίζονται και επιτρέπονταν 
στο συμβόλαιο. 
Υπήρχαν επίσης στοιχεία ότι καταβάλλο-
νταν ποσά, στον εργολάβο έναντι οφειλών, 
χωρίς την έκδοση κανονισμών, πιστοποιητι-
κών και ελέγχου, πληρώνονταν απευθείας 
ποσά σε προμηθευτές του εργολάβου, δεν 
τηρούνταν αρχεία με τα στοιχεία των ωρών 
που εργάζονταν ο εργολάβος με υπερωρί-
ες για τις οποίες απαιτείται επιπρόσθετη 
πληρωμή, με αποτέλεσμα να εκτιμώνται οι 
απαιτήσεις του εργολάβου με τη μέθοδο 
της σφαιρικής προσέγγισης και άλλα. 

Β. Δημητρίου 
Σε πολιτικές πιέσεις που ασκήθηκαν στην 
Γενική Εισαγγελία από κάποιους, απέδωσε 
την καταχώρηση στο δικαστήριο της ποινι-
κής υπόθεσης για το παραλιακό μέτωπο ο 
Δημοτικός Σύμβουλος Βάσος Δημητρίου. Τα 
κατ’ ισχυρισμό αδικήματα όπως είπε, δεν 
αφορούσαν χρηματισμό ή κατάχρηση εξου-
σίας, αλλά αμέλειες σχετικά με τις οδηγίες 
που δίδονταν στον εργολάβο και τους μη-
χανικούς της ανάπλασης του παραλιακού 
μετώπου. Ήταν από την αρχή φανερό είπε 
ο κ. Δημητρίου, ότι οι κατηγορίες αυτές δεν 
μπορούσαν να στοιχειοθετηθούν και αδί-
κως ταλαιπώρησαν όλο αυτό το διάστημα 
τόσο την δικαιοσύνη, όσο και τα πρόσωπα 
που περιλήφθηκαν στο κατηγορητήριο.

Το Τμήμα Δασών του Υπουργείου Γε-
ωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Πε-

ριβάλλοντος, ανακοίνωσε ότι από τη Δευ-
τέρα 25 Νοεμβρίου, μέχρι και την Τετάρτη 
18 Δεκεμβρίου, 2019 θα πωλούνται στο 
κοινό Χριστουγεννιάτικα δέντρα στην 
Πάφο στα ακόλουθα κέντρα πώλησης:
Δασικός Σταθμός Πάφου/Γεροσκήπου 
26306266
Δασικός Σταθμός Γιαλιάς 26812730
Δασικός Σταθμός Παναγιάς 26817416
Η πώληση των Χριστουγεννιάτικων δέ-
ντρων από τα κέντρα πώλησης, θα γίνεται 
μόνο κατά τις εργάσιμες μέρες και ώρες 
(Δευτέρα - Παρασκευή 08:00 -15:00).

Διευκρινήσεις
Διευκρινίζεται ότι τα δέντρα που θα δια-
τεθούν προέρχονται από αραιώσεις δα-
σικών φυτειών στα πλαίσια δασοκομικών 

χειρισμών, που γίνονται με σκοπό τη βελ-
τίωση των συνθηκών ανάπτυξης και μείω-

σης του ανταγωνισμού στις δασικές φυ-
τείες.

Υπενθυμίζεται ότι η υλοτομία, η κατοχή 
και η μεταφορά Χριστουγεννιάτικων δέ-
ντρων χωρίς τη σχετική άδεια του Τμή-
ματος Δασών αποτελεί, σύμφωνα με τον 
«Περί Δασών Νόμο του 2012», αδίκημα 
που τιμωρείται με πρόστιμο μέχρι € 5.000 
ή φυλάκιση μέχρι ένα χρόνο ή και τις δύο 
ποινές μαζί.
Προτρέπονται οι ιδιώτες ιδιοκτήτες δέ-
ντρων να εξασφαλίζουν εκ των προτέρων, 
τις αναγκαίες άδειες υλοτομίας και μετα-
φοράς και να τις παρουσιάζουν όταν τους 
ζητηθούν από Λειτουργούς του Τμήματος 
Δασών για έλεγχο. 
Παράλληλα, πριν μεταφέρουν τα δέντρα 
από τους τόπους υλοτομίας θα πρέπει να 
μεριμνούν για το σφράγισμα τους, στο 
κάτω μέρος (εγκάρσια τομή) με σφραγί-
δα του Τμήματος Δασών απευθυνόμενοι 
στον πλησιέστερο δασικό σταθμό.

Το Τμήμα Δασών πώλεί χρίσΤουγεννίαΤίκα ΔενΤρα
Θέλεις να αγοράσεις χριστουγεννιάτικο δέντρο;

Προτρέπονται οι ιδιώτες ιδιοκτήτες δέντρων να εξασφαλίζουν εκ των προτέρων, τις αναγκαίες 
άδειες υλοτομίας και μεταφοράς και να τις παρουσιάζουν όταν τους ζητηθούν



Ο Χριστός είναι γυμνός κι αν το βρί-
σκεις άσεμνο είναι γιατί δεν ξέρεις 
ότι η αλήθεια δεν χρειάζεται κανένα 

ρούχο για να κρυφτεί διότι δεν 
ντρέπεται αν ενοχλεί την υπο-
κρισία των ανθρώπων, γιατί εί-
ναι μόνο αυτό που είναι κι όχι 
αυτό που θέλει να φανεί, είναι 
μόνο ουσία και αδιαφορεί για 
την υποκρισία. (Ν. Λυγερός)

Σε όλες τις Αγιογραφήσεις ο Χριστός βαπτίζε-
ται φέροντας συνήθως κάποιο άσπρο ρούχο 
στη μέση ενώ το δεξί ή και τα δύο του χέρια 
ευρίσκονται ανατεταμένα σε θέση ευλογίας.
Και ενώ κατά τους συνηθέστερους Αγιογρα-
φικούς τύπους έχουμε τον Χριστό να βαπτί-
ζεται ενδεδυμένος με λευκό ρούχο στη μέση, 
κάποιες φορές τον ευρίσκουμε κατά τα πα-
λαιά πρότυπα εντελώς γυμνό.
Δύο σπάνιες τοιχογραφίες με το Χριστό να 
βαπτίζεται εντελώς γυμνός, ευρίσκονται μία 
στο μικρό αρχαίο ναό της Παναγίας της Χρυ-
σελεούσης στη Χλώρακα, καθώς και άλλη 
μία στην αρχαία εκκλησία της Αγίας Παρα-
σκευής στη Γεροσκήπου.
Είναι σπάνιες τοιχογραφίες ανά τον κόσμο 
που καθώς ίσως ένεκα της υποκριτικής ηθι-
κολογίας ώθησε τους αρχιερείς της Ορθόδο-
ξης Χριστιανικής εκκλησίας να θεωρήσουν 
τη γύμνια ως προκλητική για τους πιστούς, 
και έτσι οι Αγιογράφοι έπαυσαν να αναπαρι-
στούν το χριστό με Αδαμιαία περιβολή.
Οι δύο εκκλησίες είναι Βυζαντινού ρυθμού 
μάλλον ενάτου αιώνα καθώς ξέρουμε πως η 
τεχνοτροπία της βαπτίσεως του Χριστού χω-
ρίς ένδυμα, ήταν από Ρώσους Αγιογράφους 
που επικράτησε από τον έκτο μέχρι τον ένα-
το αιώνα.
Στις δύο αυτές εκκλησίες εν μέσω άλλων τοι-
χογραφιών, ξεχωρίζουν αυτές
μοναδικές και σπάνιες στον κόσμο, που κατά 
τα παλαιά πρότυπα ο Χριστός βρίσκεται στον 
Ιορδάνη ποταμό εντελώς γυμνός, έχοντας 
λίγο διασταυρωμένα τα πόδια του με σκοπό 
να καλύψει το φύλο με ελαφριά στροφή.
Εξέχουσες από τις άλλες Αγιογραφίες ως 
προς την τεχνοτροπία και την καλλιτεχνική 

τους αξία, παραστούν το Χριστό να στέκεται 
στη μέση του Ιορδάνη γυμνός ντυμένος με 
την Αδαμική γυμνότητα, αποδίδοντας τοιου-
τοτρόπως το ένδοξο ένδυμά του Παραδείσου 
με το οποίο θα έπρεπε να ενδύεται η ανθρω-
πότητα. Το ένα του πόδι προβάλλει μπροστά 
για να δείξει την υπέρτατη πρωτοβουλία του 
να βαπτιστεί από το Ιωάννη, αλλά και για να 
κρύψει την γύμνια του η οποία αισχύνη ίσως 
τις σκέψεις των αμαρτωλών.
Στην εκκλησία της Παναγίας της Χρυσελεού-
σης στη Χλώρακα, και στην Αγία Παρασκευή 
στην Γεροσκήπου, ο Χριστός είναι γυμνός, 
εντελώς γυμνός. 
Ενώ αλλού του φορούν λευκό ρούχο, σ’ αυ-
τές τις Αγιογραφίες οι ζωγράφοι χωρίς ηθι-
κολογικές φοβίες και ενδοιασμούς για το γυ-
μνό, σε μια ύψιστη παράσταση του υιού του 
Θεού, αναπαριστούν τη γύμνια της ανθρω-
πότητας χωρίς η δική του γυμνότητα να προ-
καλεί, δηλώνοντας τοιουτοτρόπως πως δεν 
είναι προκλητικοί οι δρόμοι που χαράσσει η 
Εκκλησία μας.

Είναι η ασκητική γυμνή παρουσίαση του σώ-
ματος του Θεανθρώπου που ζωγραφισμένος 
με κατανυκτικές γραμμές, αποτελεί την γυ-
μνή αγιογράφηση της αναβάπτισης του αν-
θρώπου.

Υ.Γ.
Επίσημα αναφέρεται ότι η εκκλησία της Πα-
ναγίας στη Χλώρακα είναι περίπου του 12ου 
αιώνα, ενώ η εκκλησία της Αγίας Παρασκευ-
ής στη Γεροσκήπου του 9ου αιώνα. Και κα-
θώς οι ιστορικοί γνωρίζουν πώς η τεχνο-
τροπία της βαπτίσεως του χριστού εντελώς 
γυμνού είναι Ρωσικής προέλευσης μιας τε-
χνοτροπίας που διήρκησε μέχρι τον ένατο 
αιώνα, θα έπρεπε κατά τη γνώμη μου το τμή-
μα αρχαιοτήτων να αναθεωρήσει την άποψη 
ότι η εκκλησία της Χλώρακας είναι του δωδέ-
κατου αιώνα και να την κατατάξει και αυτήν 
ως κτίσμα περίπου του 9ου αιώνα, ή τουλά-
χιστον να ερευνήσει το θέμα εξ αρχής. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΤΑΠΑΚΟΥΔΗΣ

Ο Χριστός γυμνός στη Χλώρακα και στη ΓεροσκήπουΣυμβάλλοντας στη σωστή 
χρήση της γλώσσας μας  
«Η γλώσσα δεν είναι απλές λέξεις, αλλά η σκέ-

ψη μας. Κάθε ποιότητα στη γλώσ-
σα είναι και ποιότητα στη σκέψη 
μας και τανάπαλιν». (Γ. Μπαμπι-
νιώτης, 2018). 
Ο Χρυσόστομος Π. Ρουσής, M.Ed., 

πρώην διευθυντής σχολείων Δημοτικής και Μέ-
σης Εκπαίδευσης, επισημαίνει τα πιο κάτω λάθη 
που διαβάσαμε στον Τύπο, τα οποία θα πρέπει 
να προσέξουμε όσοι ενδιαφερόμαστε  για την 
ποιότητα στη γλώσσα και στη σκέψη  μας:  

1. «Οι όμηροι είναι “τόσοι πολλοί” και είμαστε απο-
φασισμένοι να κάνουμε ό,τι μπορούμε για να τους 
φέρουμε πίσω». (αντί του ορθού: τόσο πολλοί). 
Ν.Β. (Σημειώστε): Η λέξη “τόσο” (+πολύς/λίγος) εί-
ναι ποσοτικό επίρρημα: ήταν τόσο λίγος/πολύς κό-
σμος στην εκδήλωση - υπάρχουν τόσο πολλές/λί-
γες ευκαιρίες στην Ευρώπη.  
Ουδέποτε  “τόσο λίγοι”  έκαναν τόσο μεγάλο κακό 
στον τόπο μας  το  1974! 
2. «Το “ποσοστό” των δικαιούχων που επισκέφθη-
καν δύο γιατρούς ήταν αρκετά “ψηλό”. (αντί του 
ορθού: το ποσοστό ήταν υψηλό). Ν.Β. (Σημειώστε): 
Το επίθετο “υψηλός” χρησιμοποιείται μεταφορικά 
και σημαίνει “μεγάλος”: θέτω υψηλούς στόχους 
στη ζωή. (και όχι ψηλούς στόχους)  - υπάρχει υψη-
λός ρυθμός ανάπτυξης  της οικονομίας – «η υψηλή 
πίεση του αίματος στα τοιχώματα των αρτηριών 
προκαλεί καρδιαγγειακές παθήσεις». – «Η κλιματι-
κή κρίση  οδηγεί σε ακραίες συνθήκες υψηλής θερ-
μοκρασίας, όπως οι καύσωνες».- Οι νέοι με υψηλή 
αυτοεκτίμηση/αυτοπεποίθηση, με υψηλό ηθικό/
φρόνημα αντιμετωπίζουν με επιτυχία τα προβλή-
ματα της ζωής. - Οι μισθοί που προσφέρουν οι 
εταιρείες τεχνολογίας είναι υψηλοί.
3. «Πολύ μικρή αποδείχθηκε η αίθουσα «Αντιγό-
νη» του “κτιρίου” του Κέντρου Πολιτισμού «Ελλη-
νικός Κόσμος» στην Πειραιώς για όλους εκείνους 
που επέλεξαν να τιμήσουν με την παρουσία τους 
τον πρώην πρωθυπουργό, Κώστα Σημίτη».   (αντί 
του ορθού: κτηρίου)  
«Tο εξαγριωμένο πλήθος εισέβαλε στο “κτίριο” 
του αεροδρομίου και έλεγξε όλους τους χώρους». 
(αντί του ορθού: κτήριο). Ν.Β. (Σημειώστε): η λέξη 
“κτήριο” γράφεται με -η από το “οίκητήριον” «κα-
τοικία».  -  «Κύριε, ἐπίβλεψον ἐξ ἁγίου “κατοικη-
τηρίου” σου …».
4. «Η Αγκυρα έχασε πλήρως το Ισραήλ, ενώ δεν 
“χαίρει την πλήρη εμπιστοσύνη” της Χαμάς». (αντί 
του ορθού: δεν χαίρει της πλήρους εμπιστοσύνης) 
Ν.Β. (Σημειώστε): Το ρήμα χαίρω (= τυγχάνω) (λόγ.) 
συντάσσεται με γενική: Ο δρ Ρουσής χαίρει μεγά-
λης εκτιμήσεως στην πανεπιστημιακή κοινότητα 
- βραβεύτηκε με το βραβείο που εξαίρει τη διδα-
κτική αριστεία. -  Ο ΥΠΕΞ χαίρει της απόλυτης εμπι-
στοσύνης του Προέδρου.
5. «Υποψήφια εταιρεία που θα συμμετείχε στο 
πρόγραμμα ανάπτυξης των νέων εθνικών υποβρυ-
χίων “διέρρευσε πληροφορίες” στην Κίνα».  (αντί 
του ορθού: άφησε να διαρρεύσουν πληροφορίες)  
Ν.Β. (Σημειώστε): Το ρήμα διαρρέω είναι αμετάβα-
το - η ενέργειά του δεν πηγαίνει πουθενά. Χρησι-
μοποιείται ως μεταβιβαστικό στη φράση “αφήνω 
κάτι να διαρρεύσει”. Σήμερα όμως, στην πλειονό-
τητά μας, το χρησιμοποιούμε καταχρηστικά και ως 
μεταβατικό: Το κανάλι Al Jazeera  διέρρευσε την 
πληροφορία για τα «χρυσά διαβατήρια».  
Ο ποδοσφαιριστής διέρρευσε την έκθεση της δι-
αιτησίας. 
«Αόρατο» χέρι διέρρευσε στο Διαδίκτυο τα θέμα-
τα γραπτών εξετάσεων για το διορισμό εκπαιδευ-
τικών στη μέση εκπαίδευση.  -  Κομματικά στελέχη 
διέρρευσαν τις πληροφορίες  για την εκλογή δη-
μάρχων, αντιδημάρχων και περιφερειαρχών.
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Την σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Οι GL SHOW, αποκλειστικά στο Ά Δημόσιο Νηπιαγωγείο Πάφου!

«Σύντομα θα ακολουθήσουν και άλλες εκπλήξεις!» 
Μια πρωτοποριακή πολιτιστική δραστηρι-

ότητα ξεκινά στην Πάφο, την οποία ανα-
λαμβάνουν ο Δήμος της πόλης και η Κυπριακή 
Ταινιοθήκη. Πρόκειται για τη λειτουργία μιας κι-
νηματογραφικής λέσχης, με προβολές καλών ται-
νιών και συζητήσεις για αυτές.
Όπως αναφέρθηκε σήμερα σε διάσκεψη τύπου 
στο Δημοτικό Μέγαρο Πάφου από τον σκηνοθέ-
τη Πανίκκο Χρυσάνθου, φιλοδοξείται να παρουσι-
αστούν οι 100 καλύτερες ταινίες του κόσμου, μια 
επιλογή που έκανε και θα παρουσιάσει ο ίδιος.
Οι προβολές συνέχισε, θα γίνονται κάθε Τρίτη στις 
7:30 μμ, στον Πολυχώρο Αττικόν, η είσοδος θα εί-
ναι δωρεάν και δεν θα απαιτείται κράτηση. Όλες 
οι ταινίες θα είναι στην πρωτότυπη γλώσσα και θα 

έχουν ελληνικούς υπότιτλους. Η προβολή των ται-
νιών θα αρχίσει στις 21.11.2023 και θα διαρκέσει 
μέχρι τις 12.3.2024, εξαιρουμένων των ημερομη-
νιών 26.12.2023 και 2.1.2024.
Ο κ. Χρυσάνθου είπε πως έχει εμπειρία σχεδόν πε-
νήντα χρόνων στον χώρο, ξεκινώντας με προβολές 
στην Λευκωσία, και ευχαρίστησε τον Δήμο Πάφου, 
για την άμεση ανταπόκρισή του στο θέμα αυτό.
Οι προβολές άρχισαν την Τρίτη 21 Νοεμβρίου 
2023, με την αριστουργηματική ταινία 
Ugetsu Monogatari, του Kenzi Mizogushi (Ιαπω-
νία). Θα παρουσιαστούν ταινίες των  Ingmar 
Bergman (Σουηδία), Orson Welles (ΗΠΑ), Vittorio 
De Sica (Ιταλία) και άλλων πολλών γνωστών δημι-
ουργών.

Στην εκκλησία της Παναγίας της Ελεού-
σης στη Χλώρακα, ο Χριστός είναι γυμνός, 
εντελώς γυμνός. Ενώ αλλού του φορούν 
λευκό ρούχο, σε αυτή την Αγιογραφία ο 
ζωγράφος χωρίς ηθικολογικές φοβίες και 
ενδοιασμούς για το γυμνό, σε μια ύψιστη 

παράσταση του υιού του Θεού, αναπαρι-
στά τη γύμνια της ανθρωπότητας χωρίς η 
δική του γυμνότητα να προκαλεί, δηλώ-
νοντας τοιουτοτρόπως πως δεν είναι προ-
κλητικοί οι δρόμοι που χαράσσει η Εκκλη-
σία μας.

Εκκλησία της Παναγίας Χρυσελεούσης 
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Η Κισσόνεργα είναι παραλιακή κοινότητα με 
ακτογραμμή περίπου 4 χιλιόμετρων. Βρί-

σκεται στα δυτικά της πόλης της Πάφου και γειτ-
νιάζει με τις κοινότητες Λέμπας, Έμπας, Τάλας 
και του Δήμου  Πέγειας.
Με την μεταρρύθμιση στην Τοπική Αυτοδιοίκη-
ση η Κισσόνεργα θα είναι πλέον δημοτικό δια-
μέρισμα του νεοσύστατου Δήμου Ακάμα, μαζί 
με την Πέγεια, Ακουρσό, Κάθηκα, Άνω και Κάτω 
Αρόδες και την Ίνεια.
Η Κισσόνεργα είναι μια κατεξοχήν τουριστική 
κοινότητα και σε αυτήν σήμερα λειτουργούν 
επτά ξενοδοχεία, τουριστικά διαμερίσματα, του-
ριστικές επαύλεις, εστιατόρια, μπαρ και διάφο-
ρες άλλες τουριστικές επιχειρήσεις.
Το όνομα Κισσόνεργα προέρχεται από το παλιό 

όνομα της κοινότητας Χρυσονέρα, όπως αυτό 
καταγράφεται σε όλους τους παλιούς χάρτες. Το 
όνομα Χρυσονέρα, το οποίο με την πάροδο του 
χρόνου έγινε Κισσόνεργα, παραπέμπει στα πολ-
λά πηγάδια και επιφανειακές πηγές, τα οποία 
υπάρχουν στην περιοχή, με το νερό να ρέει καθ’ 
όλη την διάρκεια του χρόνου.
Η Κισσόνεργα είναι μια από τις μεγαλύτερες σε 
πληθυσμό κοινότητες της επαρχίας με 3.000 πε-

ρίπου κατοίκους εκ των οποίων εκτιμάται ότι πε-
ρίπου 500 είναι αλλοδαποί. 
Οι κάτοικοι της κοινότητας ασχολούνται κυρί-
ως με τον τουρισμό, το εμπόριο και την γεωρ-
γία. Στο χωριό καλλιεργούνται μπανάνες, διάφο-

ρα λαχανικά, εσπεριδοειδή, αβοκάντο, σιτηρά, 
ελιές και  χαρουπιές.

Πολλά είναι τα σημεία ενδιαφέροντος που μπο-
ρεί να δει ο επισκέπτης της Κισσόνεργας. Αρχί-
ζοντας από τη πλατεία της κοινότητας με το Σι-
ντριβάνι, τους πετρόκτιστους διάδρομους με 
γρασίδι, παιχνιδότοπο, αμφιθέατρο και το μονα-
δικό ηλιακό ρολόι.

Τον παραλιακό πεζόδρομο όπου ο επισκέπτης 
μπορεί να απολαύσει την εκπληκτική ακτογραμ-
μή της Κισσόνεργας και να “κλειδώσει την αγά-
πη” του στο σημείο θέας “Κλειδώστε την Αγά-
πη σας”. 

Τις  Διαδρομές της Φύσης όπου ο επισκέπτης 
μπορεί να ζήσει από κοντά την χλωρίδα της 
περιοχής και να θαυμάσει τις μπανανοφυτεί-
ες, πετρώδη μορφώματα καθώς επίσης και την 
θέα προς την θάλασσα από τα σημεία θέας στα 
οποία καταλήγουν οι διαδρομές. 
Ο επισκέπτης μπορεί επίσης να επισκεφθεί τον 
αρχαιολογικό χώρο στην περιοχή “Μοσφίλια” 
με τα χαρακτηριστικά κυκλικά σπίτια, τα οποία 
έχουν αναστυλωθεί και αναδειχθεί και στα 
οποία έχει τοποθετηθεί σκέπαστρο για προστα-
σία, καθως και το “Ναυτικό Πάρκο” με τους χα-
ρακτηριστικούς διαδρόμους από χαλίκια της θά-
λασσας και γρασίδι, στο οποίο έχει τοποθετηθεί 
μια βάρκα τύπου τρεχαντήρι και ναυτική διακό-

σμηση.

Εκκλησίες και εξωκλήσια
 
Η κύρια εκκλησία του χωριού είναι αφιερωμένη 
στη Μεταμόρφωση του Σωτήρος. Την ανέγερση 
της εκκλησίας οι πλείστες μαρτυρίες, γραπτές 
και προφορικές, την τοποθετούν το 1906. Τα 
εγκαίνια της εκκλησίας έγιναν το 1956. Για την 
ανέγερση της εκκλησίας χρησιμοποιήθηκαν πέ-
τρες από τα ερείπια της Βίγλας, που βρισκόταν 
στον αρχαίο οικισμό Μοσφύλια, καθώς και από 
άλλα μέρη του χωριού. 
Στη θέση που βρίσκεται η σημερινή εκκλησία 
υπήρχε μικρότερη εκκλησία της Μεταμορφώσε-
ως του Σωτήρος, μέρη της οποίας σώζονται στη 
νέα εκκλησία. 
Από την παλιά εκκλησία διακρίνεται σ’ ένα μέ-
ρος του τοίχου η είσοδος του ναού καθώς και το 
εικονοστάσι του. Το εικονοστάσι κοσμούν πολ-
λές παλιές αξιόλογες εικόνες, συγκεκριμένα, ει-
κόνες από το εκκλησάκι των Αγίων Ζηναΐδας και 
Φιλονίλλης, από τη αρχική εκκλησία Μεταμορ-
φώσεως καθώς και η εικόνα του Αγίου Τρύφωνα 
που αγιογραφήθηκε το 1880 ή το 1881.

Η εκκλησία του Αγίου Κόνωνα, η δεύτερη μεγάλη 
εκκλησία της Κισσόνεργας, ανεγέρθηκε το 1987 
και εγκαινιάστηκε ένα χρόνο αργότερα. Αξίζει να 
αναφερθεί πως η κάρα του Αγίου, όπως διασώ-
ζει ο Αρχιμανδρίτης Κυπριανός, είναι στη Πάφο.
Πολύ κοντά στην εκκλησία Μεταμορφώσεως 
βρίσκονται τα ερείπια μιας εκκλησιάς αφιερω-
μένης στις Αγίες Ζηναΐδα και Φιλονίλλη που 
καταστράφηκε από σεισμό. Οι Αγίες ήταν συγ-
γενείς του Αποστόλου Παύλου τον οποίο συνό-
δευσαν από την Ταρσό στη Πάφο. Η παράδοση 
και άλλες γραπτές μαρτυρίες αναφέρουν πως 
δίπλα από το εκκλησάκι υπήρχε ένα αγιασμένο 
πηγάδι στο οποίο πήγαιναν οι πιστές για να θε-
ραπευτούν από γυναικείες παθήσεις. 

ΚΙΣΣΟΝΕΡΓΑ
Μια τουριστική κοινότητα με πλούσια παράδοση και ιστορία…

Τόσα πολλά να θαυμάσει 
ο επισκέπτης πέρα από 
τα ξενοδοχεία και τις 
παραλίες της…

Ο Κοινοτάρχης 
Γιώργος Στυλιανού

Σημαντικά εργα στην Κοινότητα 
Τα τελευταία χρόνια, το Κοινοτικό Συμβούλιο έχει καταφέρει να νοικοκυρέψει τα 
προβληματικά οικονομικά της κοινότητας, να αποπληρώσει οικονομικές υποχρεώ-
σεις που παρέλαβε και προσεγγίζουν τα 4 εκατομμύρια, και παράλληλα να παρα-
δώσει σημαντικό έργο. Τα σημαντικότερα έργα που έχουν γίνει είναι η ανάπλαση 
της πλατείας με την κατασκευή πάρκου, επένδυση τοιχοποιίας με πέτρα, κατασκευή 
σιντριβανιού, παιχνιδότοπου, γρασιδιού και αμφιθέατρου. Τα Κοινοτικά Κτίρια για 
στέγαση των γραφείων του Κοινοτικού Συμβουλίου, η Κατασκευή Παραλιακού Πε-
ζόδρομου, η δημιουργία Σημείου Θέας και Ενδιαφέροντος “Κλειδώστε την Αγάπη 
σας”, δημιουργία  Παραλιών Λουομένων  και Δικτύου Διαδρομών της Φύσης  καθώς 
και ασφαλτόστρωση όλων των δρόμων της κοινότητας.
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Η επικείμενη επίσκεψη του Τούρκου Προ-
έδρου Τ.Ερτογάν στην Ελλάδα, στο πλαί-
σιο της εγκαινιασθείσας προσπάθειας 

εξομάλυνσης των Ελληνοτουρ-
κικών σχέσεων, προδήλως δεν 
μπορεί να αντιμετωπίζεται αρ-
νητικά. Η βούληση της Ελληνι-
κής Κυβέρνησης να βελτιώσει 
τις σχέσεις της με την αδικοπρα-

γούσα και απειλούσα Τουρκία, είναι θεμιτή. Υπό 
δύο όρους.
Πρώτον, να μη επιχειρηθεί ο λεγόμενος «κατευ-
νασμός», ο οποίος απεδείχθη ολέθριος, στην 
ιστορία της ανθρωπότητας. Και δεύτερον, το 
Κυπριακό, που κατά πάγια πολιτική διακήρυξη 
όλων των ελληνικών μεταπολιτευτικών κυβερ-
νήσεων, παραμένει πρώτο στις προτεραιότητες 
της ελληνικής εξωτερικής πολιτικής, δεν είναι 
νοητό να θεωρηθεί ως μη υπάρχον.
Ορισμένες εθνικά επικίνδυνες απόψεις μιας μι-
κρής Αθηναϊκής «Ελιτ», ότι το Κυπριακό θα πρέ-
πει να παραγκωνιστεί – περιθωριοποιηθεί, προς 
όφελος της επίλυσης των ελληνοτουρκικών δια-
φορών – π.χ. δήλωση Χρ.Ροζάκη – δεν πρέπει σε 
καμμιά περίπτωση να επηρεάσουν και πολύ πε-
ρισσότερο να καθορίσουν την πολιτική της Ελλη-
νικής Κυβέρνησης.
Το έχουμε επισημάνει και υπογραμμίσει πολλάκις.
Το Κυπριακό είναι πρόβλημα εισβολής και κα-
τοχής και ως εκ τούτου διεθνές πρόβλημα. Δεν 
αποτελεί σε καμία περίπτωση Ελληνοτουρκι-
κή διαφορά. Όμως η Ελλάδα εμπλέκεται, αφού 
η μεγάλη πλειοψηφία του Κυπριακού λαού εί-

ναι Έλληνες. Συνεπώς δεσμοί αίματος επιτάσ-
σουν την συμπαράσταση της Ελλάδας προς την 
Κύπρο. Αλλά και συμβατικές υποχρεώσεις που 
πηγάζουν από την Συνθήκη Εγγυήσεως και Συμ-
μαχίας του 1960. Όποτε η πραγματικότητα αυτή 
έτεινε να παραβλεφθεί και να διαρρηχθεί, όπως 
ήταν φυσικό, δημιουργούνταν σύννεφα και 
ρωγμές στο ενιαίο μέτωπο Κύπρου – Ελλάδας 
και στην αναγκαία εθνική ομοψυχία.
Ένα τέτοιο παράδειγμα υπήρξε η συμφωνία Αν-
δρέα Παπανδρέου και Τορκούτ Οζάλ την 1η Φε-
βρουαρίου του 1988 στο Παγκόσμιο οικονομικό 
φόρουμ στο Νταβός της Ελβετίας. Η συμφωνία 
προέβλεπε την «έναρξη διαλόγου προς βελτίω-
σιν του κλίματος ανάμεσα στις δύο χώρες». Δε-
δομένου ότι Ελλάδα και Τουρκία είχαν φτάσει 
στα πρόθυρα πολέμου τον προηγούμενο χρό-
νο με τα γεγονότα του «Πίρι Ρεϊς» και «Σισμίκ» 
στο Αιγαίο, επέλεξαν να προχωρήσουν σε αυτή 
τη συμφωνία. Η οποία απεκλήθη και συμφωνία 
περί «μη πολέμου».
Επειδή εκείνη η συμφωνία εθεωρήθη ότι έθετε 
στο περιθώριο ή στο «ράφι», όπως χαρακτηρι-
στικά ελέχθη, το Κυπριακό και επειδή δικαίως 
ασκήθηκε κριτική στον Ανδρέα Παπανδρέου, 
τον Ιούνιο του ιδίου χρόνου, ο Έλληνας Πρωθυ-
πουργός, από του βήματος της Βουλής των Ελ-
λήνων αναφώνησε γενναιόψυχα το διαβόητο 
«MEA CULPA».
Είναι πασίδηλο ότι όσο συνεχίζεται η τουρκική 
κατοχή στην Κύπρο, η θεμιτή από πλευράς Ελ-
λάδας προσπάθεια βελτίωσης των Ελληνοτουρ-
κικών σχέσεων, δεν μπορεί να είναι ούτε ολο-
κληρωμένη, ούτε πλήρης χωρίς την επίλυση του 
Κυπριακού.
Επί τούτου οι δηλώσεις του Έλληνα Πρωθυ-

πουργού Κυριάκου Μητσοτάκη κατά την τελευ-
ταία επίσκεψη του στην Κύπρο προς διάψευσίν 
«ζιζανίων» που διαχέονται περί διαφωνιών Κύ-
πρου – Ελλάδας στο Κυπριακό, πρέπει να κρι-
θούν ικανοποιητικές. Ενδεχομένως κάποιοι να 
αντιτείνουν ότι πρόκειται για «κατά συνθήκην» 
καθησυχαστικές δηλώσεις «ρουτίνας»,γνωστές 
και πολλάκις διατυπωθείσες στο παρελθόν, ακό-
μη και σε περιόδους κρίσεων στις σχέσεις Ελλά-
δας – Κύπρου, αναφορικά με χειρισμούς του Κυ-
πριακού.
Ωστόσο, θα πρέπει να τονιστεί, ότι θα ήταν λά-
θος να υιοθετούμε, να αποδεχόμαστε και να 
συμμεριζόμαστε φήμες περί περιθωριοποίη-
σης ή παραγκωνισμού του Κυπριακού στο βωμό 
της αναμενόμενης έναρξης διαλόγου Ελλάδας – 
Τουρκίας προς εξομάλυνση – βελτίωση των με-
ταξύ τους σχέσεων. Καμμιά Ελληνική Κυβέρνη-
ση εκλεγμένη από τον Ελληνικό λαό, δεν μπορεί 
και δεν δικαιούται να εγκαταλείψει το πελώριο 
εθνικό θέμα της Κύπρου ή να έχει την αυταπά-
τη ότι μπορούν να επιλυθούν τα Ελληνοτουρκι-
κά, χωρίς λύση του Κυπριακού. Κάτι που θα απο-
τελούσε μια  ανιστόρητη μυωπική πολιτική και 
πλήγμα στο αναγκαίο αρραγές εθνικό μέτωπο 
Ελλάδας – Κύπρου.
Ως εκ τούτου αναμένουμε ότι η επικείμενη επί-
σκεψη Ερτογάν στην Ελλάδα και η προσπάθεια 
εξομάλυνσης των Ελληνοτουρκικών σχέσεων, σε 
καμμιά περίπτωση δεν θα πρέπει να δώσουν το 
μήνυμα της περιθωριοποίησης της συνεχιζόμε-
νης τουρκικής κατοχής και της ωμής παραβίασης 
του Διεθνούς Δικαίου από την Τουρκία.
Σε αντίθετη περίπτωση θα δημιουργηθεί μείζον 
θέμα και θα κινδυνεύσει η αναγκαία εθνική ομο-
ψυχία Ελλάδας – Κύπρου.

Για την επίσκεψη Ερτογάν στην Ελλάδα
Του Γιαννάκη Λ.Ομήρου
Πρώην Προέδρου της Βουλής των Αντιπροσώπων

Είναι φαεινότερο ηλίου ότι το ξε-
πούλημα των περιουσιών μας 

στα κατεχόμενα έχει 
λάβει τελευταία τερά-
στιες διαστάσεις. Μια 
ματιά στο διαδίκτυο 
καταδεικνύει την φο-
βερή διαφήμιση που 

γίνεται από εργοληπτικές και κτη-
ματομεσιτικές εταιρείες οι οποίες 
προσπαθούν (προφανώς με απόλυ-
τη επιτυχία) να πείσουν τους υπο-
ψήφιους αγοραστές ότι οι «τίτλοι» 
που εκδίδει η «ΤΔΒΚ» είναι απόλυ-
τα ασφαλείς. Την ίδια ώρα μια ανά-
λογη ματιά στο διαδίκτυο για να 
απαντηθεί το ερώτημα πώς αντι-
δρά το Κράτος μας στο ξεπούλη-
μα αυτό, οδηγεί σε καταθλιπτικά 
συμπεράσματα. Παραθέτω μερικά 
παραδείγματα από επίσημες ιστο-
σελίδες: 

Υπουργείο Εξωτερικών:
Η μόνη αναφορά στο ξεπούλη-
μα των περιουσιών μας βρίσκεται 
κάτω από την επικεφαλίδα «Ιδιο-
κτησιακό καθεστώς ξενοδοχείων 
στα κατεχομένα», όπου οι τουρί-
στες προειδοποιούνται ότι οι δια-
μονή σε ξενοδοχεία ελληνοκυπρι-
ακής ιδιοκτησίας είναι παράνομη 
και συμβουλεύονται να διαμένουν 
σε ξενοδοχεία τουρκοκυπριακής 
ιδιοκτησίας. Υπάρχει μάλιστα και 
έμμεση διαφήμιση των τουρκοκυ-
πριακών ξενοδοχείων, αφού επι-
συνάπτεται πίνακας στον οποίο κα-
ταγράφονται τόσο τα «παράνομα» 

ελληνοκυπριακά όσο και τα «νόμι-
μα» τουρκοκυπριακά ξενοδοχεία. 
Σημειώνω ότι στην ελληνική εκδοχή 
της ιστοσελίδας δεν υπάρχει καμιά 
αναφορά, ενώ στην τουρκική εκδο-
χή υπάρχει μόνο το μήνυμα: «Ευχα-
ριστούμε για την επίσκεψη σας. 
Η ιστοσελίδα μας θα είναι διαθέ-
σιμη και στην Τουρκική εντός του 
2023. Στο μεσοδιάστημα, ευελπι-
στούμε ότι θα μπορέστε να αντλή-
σετε τις πληροφορίες που αναζητεί-
τε από την ελληνική ή την αγγλική 
έκδοση».
 
Κυπριακή Πρεσβεία στο Λονδίνο:
Καμία απολύτως αναφορά είτε στο 
κυπριακό πρόβλημα είτε στο ξεπού-
λημα των περιουσιών.

Κυπριακή πρεσβεία στις Ηνωμένες 
Πολιτείες:
Υπάρχει μόνο μια εξαιρετικά σύντομη 
αναφορά στο κυπριακό πρόβλημα.

Κυπριακή πρεσβεία στο Παρίσι:
Υπάρχει ένα μικρό κείμενο στα γαλ-
λικά για το κυπριακό πρόβλημα. Στο 
αγγλικό και ελληνικό κείμενο υπάρ-
χουν βαρύγδουπες επικεφαλίδες 
για πολλά (συνολικά 14) ζητήμα-
τα που αφορούν το κυπριακό περι-
λαμβανομένου και του κεφαλαίου  
«ελληνοκυπριακές περιουσίες», 
όμως εκτός από τις επικεφαλίδες 
δεν υπάρχει κανένα περιεχόμενο.  

Κυπριακή πρεσβεία στην Γερμανία:
Παρατίθεται σύντομο ιστορικό του 

κυπριακού από το 1975, μέχρι τη 
διάσκεψη του Κραν Μοντανά. Το 
κείμενο τερματίζεται με τις δηλώ-
σεις Χριστοδουλίδη (τότε Κυβερνη-
τικού Εκπροσώπου) με το πέρας της 
διάσκεψης.

Κυπριακή πρεσβεία στην Μόσχα: 
Παραθέτει την ιστορία του κυπρι-
ακού προβλήματος μέχρι το 2016 
(προφανώς τότε που ο χρόνος στα-
μάτησε με την συνδρομή και των 
Ρώσων φίλων μας). Καμιά αναφο-
ρά στις κατεχόμενες περιουσίες.

Κυπριακή πρεσβεία στην Αυστρία:
Κάτω από τον τίτλο «Ελληνοκυπρια-
κές περιουσίες υπό τουρκική στρα-
τιωτική κατοχή» παρατίθεται το 
ιστορικό των παράνομων πωλήσε-
ων, βασική αιτία των οποίων, σύμ-
φωνα με το κείμενο, είναι το σχέδιο 
Αννάν αφού «οι διατάξεις του σχε-
δίου ευνοούσαν τη μεταβίβαση τίτ-
λων ιδιοκτησίας στους σημερινούς 
κατόχους αυτών των ακινήτων». 
Οι προτιθέμενοι ξένοι αγοραστές 
προειδοποιούνται ότι η αγορά τέ-
τοιων περιουσιών είναι παράνομη. 
Συμβουλεύονται επίσης «να εξε-
τάζουν διεξοδικά το νομικό ιδιο-
κτησιακό καθεστώς της, μέσω του 
Τμήματος Κτηματολογίου και Χω-
ρομετρίας» (κάτι που στην πραγ-
ματικότητα είναι νομικά ανεπίτρε-
πτο). 
Επί πλέον πληροφορούνται ότι 
«υλικό που διαφημίζει ακίνητα που 
προσφέρονται προς πώληση στις 

περιοχές που δεν βρίσκονται υπό 
τον έλεγχο της Κυβέρνησης, μπορεί 
να δημευθεί» και ότι «εάν υπάρ-
χει εύλογη υποψία ότι το πρόσω-
πο που έχει στην κατοχή του το υλι-
κό συμμετέχει ενεργά σε κύκλους 
που προωθούν παράνομες συναλ-
λαγές ιδιοκτησίας ή εκμετάλλευση 
ξενοδοχείων που ανήκουν σε εκτο-
πισμένους ιδιοκτήτες, εκδίδεται 
ένταλμα σύλληψης εναντίον του». 

Κυπριακή πρεσβεία στο Κατάρ
Ένα μακροσκελές κείμενο το οποίο 
υπογράφεται από λειτουργό του 
ΓΔΠ με ημερομηνία Αύγουστος 
2006 (!) περιγράφει το ιστορικό των 
παράνομων πωλήσεων με αριθμη-
τικά στοιχεία μέχρι τον Φεβρουά-
ριο του 2006, και προειδοποιεί ότι 
η παράνομη εκμετάλλευση των ελ-
ληνοκυπριακών περιουσιών είναι 
ποινικό αδίκημα. 
Ειδικότερα προειδοποιεί τους επι-
σκέπτες για τις επιπτώσεις από την 
κατοχή παράνομου διαφημιστικού 
υλικού, με παρόμοιο λεκτικό, όπως 
και στο κείμενο της πρεσβείας μας 
στην Αυστρία που παρατίθεται πιο 
πάνω.
Μετά τον Αύγουστο του 2006 κα-
μιά ενημέρωση δεν έγινε στην ιστο-
σελίδα, γεγονός το οποίο αποδει-
κνύεται και από το γεγονός ότι, 
σχετικά με την υπόθεση Αποστολί-
δης v Όραμς, αναφέρεται ότι «έγι-
νε ακρόαση της από το Βρετανικό 
Ανώτατο Δικαστήριο στις 18-20 Ιου-
λίου 2006 και αναμένεται η απόφα-

ση του» (η οποία στην πραγματικό-
τητα εκδόθηκε στις 6 Σεπτεμβρίου 
του ιδίου χρόνου).

Συμπεράσματα 
Οφείλω να δηλώσω ότι δεν θεωρώ 
ότι το πρόβλημα του ξεπουλήμα-
τος των περιουσιών μας θα επιλυ-
θεί με κατάλληλες αναρτήσεις στις 
ιστοσελίδες των διπλωματικών μας 
αποστολών. 
Θεωρώ, εντούτοις, ότι κάτι τέτοιο 
θα έπρεπε να είναι αυτονόητο και 
το ελάχιστο που θα έπρεπε να είχε 
γίνει.  Οφείλω επίσης να δηλώσω 
ότι δεν είμαι σε θέση να γνωρίζω 
αν η Κυβέρνηση μας έχει προβεί ή 
προβαίνει σε οποιεσδήποτε διπλω-
ματικές ή άλλες ενέργειες αναφο-
ρικά με το εξαιρετικά σοβαρό αυτό 
πρόβλημα. Αν αυτό συμβαίνει, 
οφείλει να ενημερώσει την κοινή 
γνώμη. Ταυτόχρονα οφείλει να κα-
θοδηγήσει τους ιδιοκτήτες των πε-
ριουσιών αυτών και τους συμβού-
λους τους, πώς θα μπορούσαν να 
συμβάλουν στην απάμβλυνση του 
προβλήματος  με δικαστικά ή άλλα 
μέτρα. Ενόσω τα πιο πάνω (και 
άλλα πολλά που πρέπει να γίνουν) 
δεν γίνονται, έχω κάθε δικαίωμα να 
πιστεύω, με βάση και την πρόχειρη 
έρευνα που έκαμα, ότι «των περι-
ουσιών ημών ξεπωλουμένων ημείς 
άδομεν». 

Ανδρέας Δ. Συμεού
LLB, MSc (ULA), ARICS

Νομικός/ τεχνοκράτης πρώην μέλος 
της ΕΚ διαπραγματευτικής ομάδας

Των περιουσιών ημών ξεπουλημένων, ημείς άδομεν

Το 2023 καθιερώθηκε ως Ευρω-
παϊκό Έτος Δεξιοτήτων. Στην 

Κύπρο αναπτύσ-
σονται πολύ 
αξιόλογα προ-
γράμματα από 
την ΑΝΑΔ και το 
ΚΕΠΑ για προ-

σέλκυση του ενδιαφέροντος των 
πολιτών να καταρτιστούν δωρεάν 
και να αποκτήσουν βασικές ή και 
πιο εξειδικευμένες δεξιότητες.
Με βάση όλες τις έρευνες που 
διεξάγονται από την ΕΕ στα κρά-
τη μέλη, μέχρι το 2030 το 60% 
του συνόλου όλων των ενηλίκων 
πρέπει να λάβουν μέρος σε προ-
γράμματα κατάρτισης και το 80% 
να διαθέτουν βασικές ψηφιακές 
δεξιότητες. Η αγορά εργασίας θα 
χρειαστεί επίσης 20 εκατομμύρια 
ειδικούς στις τεχνολογίες πληρο-
φορικής. 
Τα ελλείμματα για την επίτευξη 
αυτών των στόχων στην Κύπρο εί-
ναι σημαντικά. Οι περισσότεροι  
πολίτες στερούνται βασικές ψη-
φιακές δεξιότητες, ενώ οι ελλεί-
ψεις σε εργαζομένους στον τομέα 
των τεχνολογιών πληροφορικής 
είναι τεράστιες. 
Χρειάζεται ώθηση στην επίτευξη 
ενός κορυφαίου κοινωνικού στό-
χου για την Κύπρο που είναι ταυ-
τόχρονα και αναπτυξιακός.  Είναι 

σημαντικό να συγκροτήσουμε μια 
ολιστική στρατηγική για τα προ-
γράμματα κατάρτισης που θα 
προέλθουν τόσο από ευρωπαϊ-
κούς όσο και εθνικούς πόρους, 
όπως ισχύει μέχρι σήμερα, και θα 
είναι ουδέτερη για τα δημόσια οι-
κονομικά.  
Η ολιστική στρατηγική είναι εφι-
κτή εφόσον όλοι οι αρμόδιοι φο-
ρείς έχουν τις κατάλληλες πολι-
τικές κατευθύνσεις και πάνω σε 
αυτές μπορούμε να πετύχουμε 
τους ακόλουθους τέσσερις στό-
χους: 
1. Ενίσχυση, αναβάθμιση, 
εμπλουτισμός των δεξιοτήτων 
των πολιτών
2.  Κάλυψη κατά προτεραιότητα 
των ομάδων πολιτών που εκτί-
θενται στον κίνδυνο ψηφιακού 
αναλφαβητισμού και των περιο-
χών που υστερούν λόγω γεωγρα-
φικής απόστασης από τα κέντρα 
λήψης αποφάσεων
3.  Τόνωση του ενδιαφέροντος 
σταδιοδρομίας στον τομέα των 
τεχνολογιών πληροφορικής
4.  Ενίσχυση της χρήσης δημοσί-
ων και ιδιωτικών ψηφιακών υπο-
δομών και υπηρεσιών προς όφε-
λος των πολιτών

Ολιστική στρατηγική
για τις ψηφιακές δεξιότητες

Του Βαλεντίνου Φακοντή, 
βουλευτή ΑΚΕΛ Πάφου
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Κύριε Παναγιώτου, η εταιρεία ΚΕΟ είναι α-
πό τις ιστορικότερες εταιρείες της Κύπρου. 
Μιλήστε μας παρακαλώ λίγο για τις χρονο-
λογίες-σταθμούς της πορείας της.

Η εταιρεία ΚΕΟ ιδρύθηκε στις 15 Φεβρουαρίου 1927 με 
την εξαγορά του οινοποιείου στο Πέρα Πεδί. H ανέγερ-
ση του οινοποιείου στην περιοχή Τσιφλικούδια στη Λε-
μεσό ολοκληρώθηκε το 1934. Το 1947 άρχισε η ανέγερση 
του Ζυθοποιείου και η μπύρα ΚΕΟ μπαίνει στην αγορά 

στις 17 Μαΐου 1951. Αργότερα η ΚΕΟ λανσάρει την ΚΕΟ 
Vita, ένα αναψυκτικό από χυμό σταφυλιού. Το 1952 η 
εταιρεία δείχνει ιδιαίτερο ενδιαφέρον για την Κουμαν-
δαρία και συμβάλει καθοριστικά στην κατοχύρωση της 
“Ονομασίας Προέλευσης” της. Το 1956 προχωρεί σε συ-
νεργασία με τη Smedley Cyprus Canning Co Ltd (SWS) 
μπαίνοντας έτσι και στο κομμάτι φυσικών χυμών και 
εγκυτιωμένων λαχανικών. 

Κατά τη δεκαετία του ᾽80 η εταιρεία συνεχίζει τις επεκτά-
σεις της σε νέα προϊόντα και στελεχώνεται με επιστημο-
νικό προσωπικό. Τη δεκαετία του ᾽90, η εταιρεία εκπόνη-
σε επιστημονική έρευνα για την αξιολόγηση αυτόχθονων 

κυπριακών ποικιλιών σταφυλιού με τη συνεργασία του 
καθηγητή P. Galet (διάσημου αμπελολόγου και αμπελο-
γράφου) συμβάλλοντας έτσι στην διάσωση και αναβίω-
ση γηγενών ποικιλιών που απειλούνταν με εξαφάνιση 

όπως το Γιαννούδι, η Μωροκανέλλα, το Σπούρτικο και 
άλλες. Το οινοποιείο της Μαλλιάς αναπαλαιώνεται και 
το κτήμα (500 περίπου σκαλών) φυτεύεται με γηγενής 
και ξένες ποικιλίες. Την ίδια δεκαετία, η ΚΕΟ εξαγοράζει 
το οινοποιείο Laona στο Άρσος και την εταιρεία χυμών 
Sun Island Canning Ltd ενώ ανεγείρει εμφιαλωτήριο νε-
ρού στην Κακοπετριά. Το νερό ΑΓΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ μπαίνει 
στην αγορά το 1995. 

Σε ποιους τομείς δραστηριοποιείται σήμε-
ρα η εταιρεία;

Από το 1927 η ΚΕΟ διαγράφει μια ανοδική πορεία συμ-
βαδίζοντας πάντα με τα πιο αυστηρά πρότυπα ποιότη-
τας και ελέγχου, Δημιούργησε μια μεγάλη σειρά προϊ-
όντων που κατακτούν εμπορικές κορυφές τόσο στην 
Κύπρο όσο και σε περισσότερες από 30 χώρες παγκο-
σμίως.  Με την αμέριστη στήριξη του μεγαλομετόχου 
της εταιρείας, την Εκκλησία της Κύπρου, οι δραστηριό-
τητες της ΚΕΟ επεκτείνονται από την καλλιέργεια αμπε-

λώνων, στην δημιουργία εξαιρετικών κρασιών, εκλεκτών 
οινοπνευματωδών ποτών καθώς και στην μοναδική Κου-
μανδαρία St. John. Η σημαία της εταιρείας είναι αναμ-
φίβολα η μπύρα ΚΕΟ είναι ένα προϊόν συνώνυμο με την 
Κύπρο τόσο για τους συμπατριώτες μας όσο και για τα 
εκατομμύρια τουριστών που επισκέπτονται το νησί μας. 
Σταθμός στην ιστορία της εταιρείας ήταν και η δημιουρ-
γία  του φυσικού μεταλλικού νερού ΑΓΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
που πρωταγωνιστεί στην κατηγορία του. Την γκάμα των 
προϊόντων εμπλουτίζουν οι σειρές χυμών ΚΕΟ, SWS και 

Sun Island. Η ΚΕΟ είναι επίσης αποκλειστικός αντιπρό-
σωπος και διανομέας στη Κύπρο, διεθνούς φήμης προ-
ϊόντων όπως: oι μπύρες Estrella και Erdinger, το cider 
Kopparberg, η σαμπάνια Laurent Perrier, τα αναψυκτι-
κά ΛΟΥΞ, το αεριούχο φυσικό μεταλλικό νερό ΣΟΥΡΩ-
ΤΗ, τα εγκυτιωμένα ψαρικά TRATA και πολλά άλλα.

Τι είναι η ΚΕΟ για την Κύπρο σήμερα;

Η ΚΕΟ αποτελεί έναν πολυσύνθετο οργανισμό που επεν-
δύει συνεχώς στην διατήρηση της εμπιστοσύνης με την 

οποία την περιβάλλει ο καταναλωτής. H εταιρεία διαχρο-
νικά στηρίζει την Κυπριακή κοινωνία, την Κυπριακή ύπαι-
θρο και γεωργία, την Κυπριακή κουλτούρα και συμβάλει 
στην βελτίωση της εικόνας της χώρας τόσο εντός όσο και 
εκτός Κύπρου. Είναι ένας από τους μεγαλύτερους και σο-
βαρότερους εργοδότες που στηρίζουν την εργατική αγο-
ρά ενώ παράλληλα ενισχύει, την παιδεία, την υγεία, τον 
αθλητισμό και τον πολιτισμό. Από το 2013 συνδιοργανώ-
νει την φιλανθρωπική εκστρατεία MOVEMBER CYPRUS 
που σκοπό έχει την ενημέρωση και τη συλλογή πόρων 
για την πρόληψη και θεραπεία ανδρικών ασθενειών. Η 
μπύρα ΚΕΟ είναι περήφανος υποστηρικτής της Εθνικής 
Ομάδας Ποδοσφαίρου Κύπρου, της ομάδας που μας 
ενώνει.

ΚΕΟ: Ιστορική Αναδρομή

- Ο κ. Χαράλαμπος Παναγιώτου  είναι ο 
Διευθύνων Σύμβουλος της εταιρείας ΚΕΟ από το 
2010. 
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Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels  ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):
Νυχτοφύλακα 
Περιγραφή Εργασίας: 
•Επίβλεψη της εισόδου, εξόδου προσωπικού. 
•Επίβλεψη της φύλαξης της περιμέτρου των ξενοδοχείων.
Προσόντα:
•Δίπλωμα ιδιώτη φύλακα θα θεωρηθεί επιπλέον προσόν.
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής. 
•Καθαρό ποινικό μητρώο.                                                                                                                                
•Προηγούμενη εμπειρία επιθυμητή αλλά όχι απαραίτητη.          
Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                
Εκπαίδευση στα πρωτόκολλα της εταιρίας.                                                               
Ολόχρονη εργοδότηση.                                                                                           
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας. 
Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην κάτωθι 
διεύθυνση:
e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com

Η εταιρία Paphian Blue Travel στην Πάφο της Κύπρου ζητεί να προσλάβει 

προσωπικό για τη στελέχωση του γραφείου της.

Λειτουργό Ταξιδιωτικού Γραφείου

Περιγραφή Εργασίας:

•Διαχείριση Ταξιδιωτικού Γραφείου

•Κρατήσεις: αεροπορικών εισιτηρίων, ξενοδοχείων, εκδρομών.

•Προώθηση πωλήσεων. 

Απαραίτητα προσόντα:

•Άριστη γνώση της αγγλικής και ελληνικής γλώσσας.

•Ικανότητα εργασίας σε ομάδα.

•2-3 χρόνια εμπειρία σε ταξιδιωτικό γραφείο. 

Η εταιρία προσφέρει:

•Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρίας

•Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον

•Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης

•Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην 

κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com

Constantinou Bros Hotels

Human resources department

Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος

www.cbh-cyprus.com

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels ζητεί για εργοδότηση για τις 
ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):

Barman
Bar Waiter

Προσόντα:
•Δίπλωμα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης σε συναφή κλάδο                                                                        
θα θεωρηθεί επιπρόσθετο προσόν.                                                                                          
•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής.                                                                                                                                    
•3 χρόνια προηγούμενη εμπειρία σε 4 ή 5 αστέρων ξενοδοχείο. 

Προσφέρεται: 
Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                                                              
Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας 

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται 
στην κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human resources department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com
ΤΗΛ: 26 964898, ΦΑΞ: 26 964503

Για διαγωνίσματα 10 ευρώ την ώρα. 

ΑΝΑΛΑΜΒΑΝΟΝΤΑΙ ΜΕΤΑΦΡΑΣΕΙΣ 

σε όλες τις γλώσσες 

και η επιμέλεια και ΕΚΠΟΝΗΣΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 

όλων των ειδών σε όλα τα θέματα από έμπειρο προσωπικό. 

`Για πληροφορίες 99567680 & 99571542

ΠΑΡΑΔΙΔΟΝΤΑΙ ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΑ 
ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΗ 

Η εταιρία Constantinou Bros Hotels στην Πάφο, Κύπρο, ζητεί να προσλάβει

ΥΠΕΥΘΥΝΟ/ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΤΗ ΑΓΡΟΚΤΗΜΑΤΟΣ

Περιγραφή Εργασίας: 
• Υπεύθυνος για την ομαλή λειτουργία του αγροκτήματος
• Το άτομο θα πρέπει να γνωρίζει πώς να χειρίζεται γεωργικά μηχανήματα: 
μηχανήματα άρδευσης νερού / ελκυστήρες και άλλες γεωργικές μηχανές.
• Προγραμματισμός φυτεύσεων, λιπάνσεων, ψεκασμών, κλπ.
• Καθοδήγηση, εκπαίδευση και αξιολόγηση των εργατών, για τον καλύτερο 
τρόπο διατήρησης των φυτών και δέντρων.
• Διασφάλιση περιβαλλοντικής πολιτικής.

   Απαιτούμενα Προσόντα Υποψηφίων:

• Πανεπιστημιακό δίπλωμα ή τίτλος ή ισότιμο προσόν στην Γεωπονία.

    Η Εταιρία Προσφέρει

• Πακέτο απολαβών αναλόγως προσόντων και εμπειρίας
• Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον
• Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση:
e-mail: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human Resources Department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com
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Εξαγγελία Γενικής Συνέλευσης Παραρτημάτων 
Αδούλωτης Κερύνειας

Στο οίκημα του Σωματείου Οδός Πετράκη Μηλιάδου 22,  8015 Κτήμα,  
Δημοτική Αγορά πίσω  από το ΚΑΒΑ ΚΑΦΕ,  Ενορία  Άγιος Θεόδωρος 
(Παλιά Πάφος, τηλ. 96205558).

Υπενθυμίζεται επίσης ότι δικαίωμα εκλογής ή/και ψήφου θα έχουν όσα 
μέλη θα έχουν στις 16/12/2023, τακτοποιημένες τις ετήσιες συνδρομές 
τους  για το έτος 2022 και 2023.

Συνδρομές  μελών  μπορούν να πληρώνονται/αποστέλλονται στο 
Σωματείο, ακόμα και  κατά την ημέρα της Γενικής Συνέλευσης. Προτιμάται 
η έγκαιρη διευθέτηση για να αποφεύγεται η συμφόρηση την ημέρα της 
Συνέλευσης.

Από το Σωματείο Αδούλωτη Κερύνεια

Πρόσκληση Γενικής Συνέλευσης
της Στέγης Γραμμάτων και Τεχνών Πάφου.

Προσκαλούνται όλα τα μέλη – σωματεία της 
Στέγης Γραμμάτων και Τεχνών Πάφου στη Γενική Συνέλευση
του σωματείου μας, που θα πραγματοποιηθεί το Σάββατο,

02 Δεκεμβρίου 2023, στις 10:30 π.μ.
στο οίκημα της Στέγης.

Επιστολές παιδιών στον Άγ. Βασίλη 
μεταφέρουν τα Κυπριακά Ταχυδρομεία

Τα Κυπριακά Ταχυδρομεία συνεχίζουν την παράδοση μεταφέροντας και φέτος τις 
επιστολές των παιδιών στον Άγιο Βασίλη καθώς και τις απαντήσεις του.
Σύμφωνα με ανακοίνωση των Κυπριακών Ταχυδρομείων, την οποία αναμεταδίδει το 
ΓΤΠ, η υπηρεσία Post2Santa λειτουργεί με την τεχνολογική υποστήριξη της Αρχής 
Τηλεπικοινωνιών Κύπρου στη πλατφόρμα “post2santa”.
Μέσω της πλατφόρμας Post2Santa γίνεται η επικοινωνία με τον Άγιο Βασίλη ο οποίος 
θα απαντήσει σε όλα τα παιδιά σε γιορτινό επιστολόχαρτο και φάκελο.
Η υπηρεσία αυτή παρέχεται δωρεάν.
Η πλατφόρμα θα είναι ανοικτή μέχρι τις 15 Δεκεμβρίου 2023.
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To DIONYSSOS RALLYSPRINT θα αναδείξει Πρωταθλητή!

Τ ο Πρωτάθλημα Ταχύτητας «23» τε-
λειώνει την Κυριακή 3 Δεκεμβρίου 
με το DIONYSSOS RALLYSPRINT με 48 

συμμετοχές. Ο πέμπτος και τελευταίος  γύ-
ρος του πρωταθλήματος και με συντελεστή 
βαθμολογίας 1,25 θα διεξαχθεί στα Κού-
κλια με διοργανωτή το Σωματείο της Πάφου 
Pafos Motor Sport Association. 
Στην μήκους 2,2 χιλιομέτρων νέα χωμάτινη 
διαδρομή αναμένονται «οριακές» μάχες σε 
μια αναμέτρηση η οποία είναι η τελευταία 
της σεζόν και θα αναδείξει πρωταθλητές. 
Η έναρξη της αναγνωριστικής διαδρομής εί-
ναι στις 9:45, ακολουθεί η δοκιμαστική δια-
δρομή και οι δυο χρονομετρημένες οι οποί-
ες θα αναδείξουν και τον νικητή του αγώνα.
Με την μέχρι σήμερα βαθμολογία ο αγώνας 
αναμένεται συναρπαστικός και θα δοθούν 
πολλές μάχες τόσο στην γενική κατάταξη 
όσο και στης διάφορες κατηγορίες. 
Ο κατάλογος των  συμμετοχών περιλαμβά-
νει συνολικά 48 οδηγούς, έτοιμους να προ-
σφέρουν θέαμα σε μια νέα διαδρομή σε ένα 
αγώνα που δεν χωρεί προγνωστικά.
Τους Θωμά στα πηδάλια ενός Semog Bravo 
Sport, Πέτρου και Ιωαννίδη με Mitsubishi 
Lancer που προηγούνται στην γενική κατά-
ταξη χωρίζουν μόνο 3 βαθμοί σε ένα αγώ-
να χωρίς αύριο με το αποτέλεσμα ανοικτό 

και για τους τρείς. Υπάρχουν όμως και άλλοι 
οδηγοί οι οποίοι έχουν τα φόντα για την νίκη 
όπως τον  Δημήτρη Πιερή (Mitsubishi Lancer 
Evo) τον  Λάμπρο Ιωαννίδη (Mitsubishi 
Lancer Evo) και τον Μάριο Παύλο(Mitsubishi 
Lancer Evo). 
Στην κατηγορία RCS2 όλα τα ενδεχόμενα εί-
ναι ανοικτά καθώς οι πρωτοπόροι Πέτρος 
Πέτρου και Γιάννος Ιωαννίδης με 108 βαθ-
μούς θα δώσουν τα πάντα για την πρωτιά με 
τον Δημήτρη Πιερή να καραδοκεί. 
Μάχες θα γίνουν και στην RCS1/2WDS με 
τους Παπαναστασίου με Seat Ibiza Νικολα-

ΐδη και Μιχαήλ με VW Golf να θέλουν την 
νίκη και την επικράτηση στην βαθμολογία. 
Στην RCK1 μπορεί να ξεκαθάρισε η πρώτη 
θέση αλλά μόλις ένας βαθμός χωρίζει τους 
Χριστοφόρου και Γεωργίου που θα «παλέ-
ψουν « για την δεύτερη θέση.
Μάχη και στην κατηγορία RC5 με τους αδελ-
φούς Πετρακίδη με Ford Fiesta να αντιμε-
τωπίζουν στην έδρα τους τα Suzuki με τους 
Αχιλλέως και Γερολέμου. 
Στον κατάλογο των συμμετοχών και ο Πέτρος 
Παντελή με το τελευταίο του όπλο το Renault 
Clio R3 σε επίσημη πρώτη σε αγώνα ταχύτη-

τας. Στους 11 οι Παφίτες οδηγοί που θα αγω-
νιστούν στην έδρα τους. Οι Πενταράς, Αντω-
νίου Μαρασίνος και Γεωργίου με Mitsubishi 
Lancer, οι αδελφοί Αντρέου με Subaru που 
θα κυνηγήσουν την RCS2,οι αδελφοί Πετρα-
κίδη στα πηδάλια του γνωστού Ford Fiesta, 
και οι αδελφοί Ζάκου με VW Golf και Starlet 
και ο Αναστασίου με Corsa που θα παλέ-
ψουν στην RCS1.
Ο αγώνας που αναμένεται για τες αμφίρ-
ροπες μάχες του χορηγείται από την Island 
Blue την γνωστή εταιρεία αναπτύξεως γης 
στην Πάφο!

Έ γινε το Σάββατο 25 Νοεμβρίου υπό την 
αιγίδα της Κ.Ο.Α ο πρώτος αγώνας σε πί-

στα  με αγωνιστικά cross cars με χορηγό την 
γνωστή εταιρεία λιπαντικών Gand Oil.
Στον αγώνα συμμετείχαν εκτός από τους Κύ-
πριους οδηγούς και 5 οδηγοί από την Ελλά-
δα που έδωσαν άλλο αέρα στον αγώνα και 
στον συναγωνισμό λόγω της εμπειρίας τους 
με τους αγώνες. Μαζί τους και ο Ισραηλι-
νός Adar Melamed και ο Ρώσσος Alexandrer 
Rzhekvim. Στο καθαρά αγωνιστικό οι δια-
γωνιζόμενοι έλαβαν μέρος σε 4 προκριμα-
τικούς γύρους που το σύνολο των βαθμών 

τους «έδωσε» στους δύο ημιτελικούς με τους 
Λουκά Χριστοφόρου, Χρήστο Παπαδογεώρ-
γο και Adar Melamed του πρώτου ημιτελι-
κού και Χεκιμίαν, Παλαιοκώστα και Rzhekvim 
του δεύτερου να περνούν στον τελικό.                                                                                                          
Ο Χεκιμιάν έδειξε την κλάση του «έφυγε « 
πρώτος στον μεγάλο τελικό θέση που κρά-
τησε μέχρι το τέλος ενώ δεύτερος τερμά-
τισε ο Παπαδογεώργος με τον Λουκά  Χρι-
στοφόρου να συμπληρώνει το βάθρο.                                                                         
Το πρώτο Cyprus Cross car Challenge στέ-
φθηκε με επιτυχία με σκέψεις να γίνονται 
να γίνει θεσμός με δικό του πρωτάθλημα. 

Ο Κυπριακός Σύνδεσμος Αυτοκινήτου δι-
οργανώνει το Σάββατο 9 Δεκεμβρίου 

το Laos Trial Rally Sprint.
Ο αγώνας θα διεξαχθεί στην περιοχή της 
Αθηένου και θα είναι αφιερωμένος στη 
μνήμη του Παντελή Ποιητή. 
Οι Κανονισμοί και οι δηλώσεις συμμετοχές 
έχουν δημοσιευθεί και οι συμμετοχές λή-
γουν την Τρίτη 05 Δεκεμβρίου. Ο αγώνας 
αποτελείται από 3 ειδικές διαδρομές (μία 
επαναλαμβανόμενη) με σύνολο 29,73 χλμ 
με συνολική διαδρομή 102,14 χλμ. 

Τον αγώνα του 2022 είχε κερδίσει ο Χρίστος 
Δημοσθένους με συνοδηγό τον Κύπρο Χρι-
στοδούλου.

M ε μια άνετη νίκη στο Abu Dhabi o 
παγκόσμιος πρωταθλητής του 2023 

Μax Verstappen ολοκλήρωσε την πιο επι-
τυχημένη μέχρι τώρα χρονιά στην σταδιο-
δρομία του, ενώ η μάχη μεταξύ Mercedes 
και Ferrari για τη 2η θέση στους κατασκευ-
αστές κράτησε μέχρι τον τελευταίο γύρο.
Ήταν η 19η φετινή νίκη και η 54η συνο-
λικά του Ολλανδού οδηγού της Red Bull 
Racing σε 185 εκκινήσεις, με την οποία 
ο Verstappen ξεπέρασε σε επιτυχίες τον 
Sebastian Vettel και πλέον είναι μόνος του 
στην τρίτη θέση των πιλότων με τις περισ-
σότερες νίκες. 

Μπροστά του βρίσκονται μόνο οι Lewis 
Hamilton (103) και Michael Schumacher 

(91). Στη δεύτερη θέση ολοκλήρωσε ο 
Charles Leclerc, ενώ το βάθρο των νικη-
τών συμπλήρωσε ο George Russell, μετά 
την ποινή των 5 δευτερολέπτων που έστει-
λε τον Sergio Perez στην τέταρτη θέση.                                                                                                    
H Ferrari δεν κατάφερε να πάρει τη δεύτε-
ρη θέση στην τελική βαθμολογία των κα-
τασκευαστών, παρά τις προσπάθειες που 
κατέβαλαν οι οδηγοί της σε ολόκληρη τη 
διάρκεια του αγώνα, οι οποίες έδωσαν 
πρόσθετο ενδιαφέρον στο τελευταίο Grand 
Prix της χρονιάς.

Laos Trial Rally Sprint!

Abu Dhabi GP:  
Επίλογος με νίκη για τον Max!

Cyprus Cross car Challenge: 
Νικητής ο Χεκιμιάν!

Τις ειδήσεις φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.
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Αθλητικός “Αδέσμευτος”

Περισσότερες αθλητικές ειδήσεις στην ιστοσελίδα cosmosnews.com.cy

Την αθλητική επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Το σχόλιο της εβδομάδας

Προσφορά Πάφος fc 

Φανέλες και αθλητικό υλικό για τα παιδιά του Α’ Δημόσιου Νηπιαγωγεί-
ου της Πάφου, παρέδωσε η Πάφος F.C.

Ο εκπρόσωπος Τύπου της  ομάδας Πολύβιος Παλιούρας  τόνισε ότι η Παφια-
κή ομάδα στηρίζει ευρύτερα τον αθλητισμό της πόλης.
 Ο Πρόεδρος του συνδέσμου γονέων του Νηπιαγωγείου ευχαρίστησε θερμά 
την ομάδα της Πάφου και ευχήθηκε το παράδειγμα της να ακολουθήσουν και 
άλλα οργανωμένα σύνολα.

Τριπλή ισοβαθμία στον βαθμολογικό πίνακα μετά από 
τα αποτελέσματα της 12ης αγωνιστικής.

Άρης, ΑΠΟΕΛ και Πάφος έχουν από 26 βαθμούς και μοιράζο-
νται την πρώτη θέση στον πίνακα της βαθμολογίας. Η Πάφος 
κέρδισε εύκολα τον Οθέλλο με 3-0, ο Άρης νίκησε τον ΑΠΟΕΛ 
στο ντέρμπι με 1-0, νίκη και για την Ανόρθωση επί του Απόλ-
λωνα στο άλλο ντέρμπι της αγωνιστικής επίσης με 1-0.

Με τέσσερις σπουδαίες μεταγραφές θα ενισχυθεί η Πά-
φος fc τη μεταγραφική περίοδο Ιανουαρίου.

Οι δύο είναι δεδομένοι και πρόκειται για τους Μελούσο και 
Κανέ. Αναμφίβολα, πρόκειται για δύο ποδοσφαιριστές που 
θα ανεβάσουν κατά πολύ το επίπεδο της ομάδας ενόψει της 
δύσκολης συνέχειας.
Απ’ εκεί και πέρα, αναμένονται άλλες δύο μεταγραφές που 
μέχρι στιγμής δεν έχει διαρρεύσει οτιδήποτε. Δεν αποκλείε-
ται ωστόσο, να αποκτηθούν δύο επιθετικοί για να καλύψουν 
τα κενά Νταβό και Μάγκα στην επιθετική γραμμή της ομά-
δας.

Την καλύτερη επίθεση και την καλύτερη άμυνα η Πά-
φος του Καρσέδο…

Την καλύτερη επίθεση στο πρωτάθλημα με 26 τέρματα, αλλά 
και την καλύτερη άμυνα με μόλις 7 τέρματα (μαζί με τον ΑΠΟ-
ΕΛ), έχει η Πάφος fc του Χουάν Κάρλος Καρσέδο. Στατιστικά 
που φανερώνουν την πολύ καλή δουλειά που γίνεται από 
όλους. Μέσα σε αυτά είναι και ο Ζάιρο, ο οποίος με εννέα 
τέρματα είναι ο πρώτος σκόρερ της ομάδας και ο δεύτερος 
του πρωταθλήματος.

Να θυμίσουμε ότι ο αγώνας μεταξύ της Νέας Σαλαμί-
νας και της Πάφος fc την περσινή χρονιά στο Αμμόχω-

στος συνοδεύτηκε με επεισόδια που δημιούργησαν οι φίλοι 
της γηπεδούχου ομάδας. Οι φίλοι της Πάφος fc δέχθηκαν πε-
τροβολισμό μέσα και έξω από το στάδιο. Ας ελπίσουμε ότι δεν 
θα έχουμε τα ίδια. 

Πλήγμα για την Πάφος fc ο τραυματισμός του Νταβό, καθώς ήταν 
ένας ποδοσφαιριστής «άσος στο μανίκι» για τον Καρσέδο που όπο-
τε τον χρησιμοποιούσε, βοηθούσε στο σκοράρισμα. 

Μπαίνουμε στην τελική ευθεία 
της πρώτης φάσης και κάθε 

αγωνιστική πλέον θα είναι καθορι-
στική για τη διαμόρφωση των δύο 
ομίλων ενόψει της δεύτερης φάσης 
του Πρωταθλήματος Β’ Κατηγορίας.
Στη βαθμολογία προηγούνται Ολυ-
μπιακός και Ομόνοια 29Μ με 18 βαθ-
μούς και ακολουθεί η Ομόνοια Αρα-
δίππου με 17 βαθμούς.
Στην εκπομπή Παίξτε Μπάλα της πε-
ρασμένης Δευτέρας φιλοξενήσα-
με τον πρόεδρο του Ακρίτα, Βασίλη 
Θεοδώρου, ο οποίος είπε ότι στόχος 
της ομάδας είναι η είσοδος στο πρώ-
το γκρουπ, στην πρώτη 8η δλδ, και 
απ’ εκεί και πέρα να επιδιώξει την 
καλύτερη δυνατή θέση. Κληθείς να 
απαντήσει εάν στόχος είναι η άνο-
δος, είπε ότι, «δεν έχουμε αυτοσκο-
πό την άνοδο, όμως αν έρθει θα εί-
ναι καλοδεχούμενη».
Η Πέγεια είναι στην 6η θέση με 14 
βαθμούς και δείχνει ότι έχει τις δυ-
νάμεις για να τερματίσει και αυτή 
στην πρώτη 8άδα και απ΄ εκεί και 
πέρα μια καλύτερη θέση και γιατί όχι 
ένα από τα εισιτήρια της ανόδου.

Σε μια άλλη εξέλιξη, ο Πρόεδρος Χά-
ρης Αρκαδίου αποχώρησε από την 

ομάδα, επικαλούμενος προσωπικά 
θέματα. Τόνισε ωστόσο, ότι θα πα-
ραμείνει κοντά στην ομάδα για να 
πετύχει τους στόχους της.
Στην ΕΝΑΔ παραμένουν τα αγωνιστι-
κά προβλήματα. Την Κυριακή δέχθη-
κε την 5η ήττα στο φετινό πρωτάθλη-
μα, καθώς ηττήθηκε από τον ΑΣΙΛ 
εντός έδρας με 2-1. Η ομάδα του Κώ-
στα Καϊάφα παραμένει στις τελευ-
ταίες θέσεις του βαθμολογικού πίνα-
κα και αν δεν συνέλθει άμεσα, ίσως 
και να έχει προβλήματα.

Β’ ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ:
Μάχη για την 8άδα… ΠΑΦΟΣ FC

Πάει στο Αμμόχωστος για τη νίκη

Παρασκευή 01.12.2023 
ΠΑΕΕΚ - FREEDOM24 ΕΝΥ Διγενής Ύψωνα 
σαββατο 02.12.2023 14:30
Ομόνοια Αραδίππου - Διγενής Ακρίτας Μόρφου
Αγία Νάπα - ΕΝΑΔ
ΜΕΑΠ - ΠΟ Αχυρώνας Ονήσιλος
Ολυμπιακός - Ερμής Αραδίππου
Πέγεια - ΠΟ Ξυλοτύμπου
Ομόνοια 29Μ - Ακρίτας Χλώρακας 
ΑΣΙΛ Λύσης - ΕΝ Παραλιμνίου 

Αγωνιστικό πρόγραμμα Β’ κατηγορίας
10η αγωνιστική

Παρασκευή 01.12.2023
ΟΘΕΛΛΟΣ ΑΘΗΑΙΝΟΥ – ΟΜΟΝΟΙΑ
σαββατο 02.12.2023
19:00 ΑΝΟΡΘΩΣΗ – ΑΕΚ
19:00 ΕΘΝΙΚΟΣ ΑΧΝΑΣ – ΑΠΟΛΛΩΝΑΣ
κυριακή 03.12.2023
16:30 ΚΑΡΜΙΩΤΙΣΣΑ - ΑΕΖ ΖΑΚΑΚΙΟΥ
19:00 ΑΠΟΕΛ - ΔΟΞΑ ΚΑΤΩΚΟΠΙΑΣ
19:00 ΝΕΑ ΣΑΛΑΜΙΝΑ - ΠΑΦΟΣ FC
Δευτέρα 04.12.2023
19:00 ΑΕΛ – ΑΡΗΣ

Πρόγραμμα A’ κατηγορίας
13η αγωνιστική 

σ το Αμμόχωστος – Επιστροφή 
εκστρατεύει η Πάφος fc για 
να αντιμετωπίσει τη Νέα Σα-

λαμίνα, παιχνίδι που εντάσσεται 
στο πλαίσιο της 13ης αγωνιστικής. 
Η ομάδα του Χουάν Κάρλος Καρσέ-
δο πάει στη Λάρνακα για να πάρει τη 
νίκη και να παραμείνει στην κορυφή 
του βαθμολογικού πίνακα. 
Με τον αέρα του φαβορί θα αντιμε-

τωπίσει, λοιπόν, η Πάφος fc τη Νέα 
Σαλαμίνα, σε ένα παιχνίδι που χρει-
άζεται προσοχή, καθώς η γηπεδού-

χος ομάδα παρουσιάζεται αρκετά 
καλή μέσα στην έδρα της. 
Ο Ζάιρο Ντα Σίλβα και οι συμπαί-
κτες του γνωρίζουν ότι παιχνίδια 
σαν αυτά είναι δύσκολα και καλού-
νται να παρουσιαστούν πανέτοιμοι 
για να ξεπεράσουν το εμπόδιο της 

πάντα υπολογίσιμης Νέας Σαλαμί-
νας. Ο δεύτερος σκόρερ του πρω-
ταθλήματος με 9 τέρματα βρίσκεται 
σε εξαιρετική αγωνιστική κατάσταση 
και το βάρος πέφτει σε αυτόν, καθώς 
η ομάδα ξέμεινε από επιθετικούς, 
αφού ο Νταβό υπέστη ρήξη χιαστών 
και χάνει το υπόλοιπο της σεζόν. Θυ-
μίζουμε ότι εκτός πλάνων είναι και ο 
Μάγκα, που έχει τιμωρηθεί από την 
Ουέφα. 
Απ’ εκεί και πέρα, ο Κάρλος Καρσέδο 
δεν αντιμετωπίζει άλλα αγωνιστικά 
προβλήματα και θα παρατάξει την 
ομάδα με επιθετικές βλέψεις, καθώς 
στόχος είναι το τρίποντο. 
Από τους άλλους αγώνες, ξεχωρίζει 
η αναμέτρηση της Ανόρθωσης με 
την ΑΕΚ, που θα διεξαχθεί σήμερα 
Σάββατο, ενώ την Κυριακή θα έχου-
με το ντέρμπι της Λεμεσού μεταξύ 
ΑΕΛ και Άρη. Ο πρωτοπόρος, μαζί με 
Άρη και Πάφο, ΑΠΟΕΛ, φιλοξενεί τη 
Δόξα στο ΓΣΠ και εύκολα ή δύσκολα 
θα επιστρέψει στις νίκες. 

κυριακή 03.12.2023
Ηρακλής Γερολάκκου - ΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ F.C. 
Μακάρειο στάδιο 14:30

Γ’ κατηγορία - 10η αγωνιστική

Παιδιά κάντε υπομονή και 
επιστρέφει ο παλιός καλός 

κανέ να βοηθήσει. 
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